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BISTRIŠKI CERVANTES:
JELINČIČ vs. ŠENKINC

Vetrne elektrarne in poceni pravljice, ki jih sejejo nekateri lokalni poli
tiki in direktor Elektro Primorske David Valentinčič še zdaleč ne pomenijo 
lepšega jutri. Nasprotno, prepričan sem, da gre za prvorazredni korupcijski 
projekt.

Res je tudi, da so namigovali marsikaj glede mojega osebnega okoriščanja. 
Ne vem na kakšne parcele ste mislili, zagotovo pa, kakor kaže, Vi že veste kaj 
hočete. Bi pa rad izvedel, kakšni naj bi bili »moji resnični motivi«. Zagotovo 
bom izvedel kaj novega, vendar poznanega - iz arzenala LDS in SD.
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ŠLOSAR ANTON 
ČASTNI ČLAN LD ZEMON
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KOREN JOŽKO
Koseze 3, Ilirska Bistrica 

tel.: 040/240-118
URNIK 

8.00 - 18.00 
sobota 8.00 -13.00 

nedelja zaprto

Računovodski, servis
JSztlBc J%dTwMS4^%^ic s-g*.

Vojkov drevored 2, (S2 S O Ilirsko Bistrica 
Tel./F'ax.: 05-710 14 09, GSA4: 040 838 520

Nudimo celovite računovodske storitve 
po konkurenčnih cenah za samostojne podjetnike, 

gospodarske družbe in društva.

TRENJA V OBČINSKEM 
ODBORU SD

Izogibanje odgovornosti tik pred volitvami, ki se 
kaže v izmikanju pri odločanju na sejah občinskega 
sveta obeh strankarskih svetnikov pri »primeru Mi- 
helj«, ali pa malo nazaj glede »vetrnic«, ruši kredi
bilnost stranke pri volilcih. stran 3

PLANINCI V NOVIH PROSTORIH

MALA
JUŽNA

PROGRAM
RAZVOJA

PODEŽEUA
stran 7

INTERVJU: IGOR ŠTEMBERGER, 
NOVA MOČ JSKD •.»- „

HEJ
BRIGADE
V zapisih o mladinskem pros

tovoljnem delu, objavljenih leta 
1998 z naslovom V korak s časom, 
nam avtorji predstavljajo razsežnost 
slovenskega mladinskega prosto
voljnega dela. Da bi ob dogodku, ki 
se je zgodil na Mašunu, obudili čas 
mladinskega prostovoljnega dela, 
preberimo kak zapis in poslušajmo 
pripovedi mladincev, ki so se preiz
kusili kot brigadirji in se tudi po več 
kot petdesetih letih z radostjo spom
injajo tistega časa. strgn 1Q

KOLONIJA PACUG 2006

m
CERKVENIK
IMA F* l_ A C U

* sveže ribe
* zamrznjen&dibe
* školjkeMt*j^°j
* “bacajain bjanjCL
* konzerve

Carjeva 26, tel.: 05/71 44 579

POTUJOČA RIBARNICA 
tel.: 041/633 593

m

debitel Rozmanova ulica 2, 6250 Ilirska Bistrica 
TEL.: 05/71 00 333, M0B: 031/779 169 
e-mail: maljevac@volja.net, www.gsm-kopija.si

O PRODAJA IN ODKUP RABLJENIH GSM APARATOV 
■e PRODAJA IN SERVIS GSM APARATOV TER 

DODATNE OPREME
OSKLEPANJE NAROČNIŠKIH RAZMERIJ

EFOTOKOPIIMMJE
uova AKCIJA

*15 let svobode gibanja 
‘Možna vezava družinskega bonusa na 

Penzion paket -5 naročniških razmerij 
‘Naročniško razmerje Penzion paket lahko 

sklenejo tudi invalidski upokojenci 
* Zaposleni v Policiji in Slovenski vojski lahko aapr 

sklenejo naročniško razmerje SOS ali SOS plus 1

P0NEDEUEK-PETEK 
8" -12" in 15"-19" 

SOBOTA 
8" - 12"

VEZAVA ZA GSM APARATE 
SAMO 12 MESECEV

OVI UMTS AAACAll
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beseda urednika
BISTRICA NA BARIKADAH

Poletje nezadržno odhaja. A brez skrbi. Čeprav se, kot kaže, z ele
ktriko iz bistriških vetrnih elektrarn še ne bomo ogrevali tako kmalu, nas 
zeblo vseeno ne bo. Po »jesenskem in kilavem« avgustu se nam obeta 
izredno vroča jesen. Nov vročinski val bo svoj višek dosegel 22. oktobra. 
Upajmo, da tokratna »vročina« ne bo terjala žrtev...

Ste že razmišljali, koga boste volili?
Odločite se čimprej, ker lahko celo ostanete brez svojega favorita:
-Za enega bi rad Jelinčič poskrbel kar s kalašnikovko ali breztrza- 

jcem.
-Drugega bo, kot kaže, pokopala kar lastna stranka - če pred tem ne 

bo njen občinski odbor razpadel.
-Tretji nam po televiziji veselo sporoča, da za Bistrico v primeru izvolitve 

kaj dosti naredil ne bo, ker je tako že vse zamujeno in našemu kraju ni 
več pomoči...

Izbira zares ni enostavna...

Tudi svetnikom ne kaže najbolje. Povem vam, tisto sejnino si krvavo 
zaslužijo! Ni namreč tako enostavno slediti vsem rednim, izrednim in 
korespondenčnim sejam, ki jih sklicujejo že skoraj vsak dan. Še težje 
pa je izračunati natančno število svetnikov, ki se sej ne smejo udeležiti, 
da lahko te zaradi nesklepčnosti odpadejo.

Ampak naši lokalni politiki niso nič krivi. Ničesar jim ne gre zameriti, saj 
imajo pač slab zgled. Če gre verjeti(?l) plemenitim besedam Jelinčičevim, 
se bo namreč celoten slovenski politični vrh, na čelu s predsednikom 
države, dr. Janezom Drnovškom ter nekaterimi ministri, kmalu znašel za 
zapahi - sumi jih namreč sodelovanja pri korupcijskih poslih na projektu 
bistriških »Vetrnih elektrarn!«

Pa naj še kdo reče, da je Bistrica pozabljena od države!

Kakorkoli že, pred vami je nov Snežnik. Upam, da številne »izjave za 
javnost« v njem ne bodo izgovor za plaz novih replik v naslednji številki 
in da bo kdo vendarle opazil okvirček v spodnjem desnem kotu na strani 
21. Noja, upanje umre zadnje...

Kupite Snežnik, preberite ga, spravite si ga! Potrebovali ga boste ob 
izidu naslednje številke...

Bojan Oblak, Urednik

OBČINA ILIRSKA BISTRICA 
Bazoviška cesta 14 
6250 Ilirska Bistrica

Na podlagi 8. člena Zakona o volilni kampaniji (Ur. I. RS, št. 62/94 
in 17/97) in 34. člena Statuta Občine Ilirska Bistrica (Ur. objave PN, št. 
18/95, 18/97, 30/98, Ur. I. RS, št. 31/99 in Uradne objave časopisa 
Snežnik, št. 4, 30.6.2006) ter v skladu z Odlokom o neprometnih znakih 
in plakatiranju v Občini Ilirska Bistrica (Ur. objave PN, št. 66/97 in Ur. 
objave glasila Snežnik, št. 4/98), župan Občine Ilirska Bistrica

obvešča vse organizatorje 
volilne kampanije

za volitve župana in članov občinskega sveta Občine Ilirska Bistrica 

v letu 2006, da lahko dvignejo sprejete in določene pogoje za zago
tavljanje možnosti plakatiranja v času volilne kampanije na Komunalnem 
podjetju Ilirska Bistrica, Prešernova 7, 6250 Ilirska Bistrica (tel. 05 71 
106 71) vsak delovni dan od 07.00 ure do 15.00 ure, do vključno dne 
11.9.2006. Pogoji bodo objavljeni tudi na oglasni deski Občine Ilirska 
Bistrica in na spletni strani: www.ilirska-bistrica.si.

Številka: 041-6/2006 
Datum: 17.8.2006

ŽUPAN
Občine Ilirska Bistrica 

Anton Šenkinc, univ.dipl.ekon., I.r.

Snežnik
Časopis Snežnik Je nestrankarski časopis, 

ki izhaja na območju občine Ilirska Bistrica. 
Cena Izvoda le 350,00 SIT / 1,46 EUB

Naslov uredništva:
Bazoviška 40, 6250 Ilirska Bistrica 
Tel.05/71-00-320, fax 05/71-41-124 
e-pošta: sneznik@kabelnet.net

Ustanovitelj: Borislav Zejnulovič
Izdajatelj: »GA Commerce« d.o.o., Bazoviška 40,
6250 Ilirska Bistrica

Uredništvo sestavljajo:
Glavni in odgovorni urednik: Borislav Zejnulovič 
Urednik: Bojan Oblak 
Strokovna svetovalka: mag. Milena Urh 
Tehnični urednik: Helena Primc

Slika v glavi: Fotografija: Hinko Poročnik 
Oblikovanje: Romeo Volk 
Tisk: »GA Commerce« d.o.o.
Naklada: 1.500 izvodov

Nenaročenih člankov ne honoriramo. 
Rokopise in fotografije na željo vračamo.

Na podlagi zakona o DDV sodi časopis med proiz
vode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.

Medij Snežnik je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi 
Ministrstvo za kulturo RS, pod zaporedno številko 347.

IZREDNA SEJA OBČINSKEGA SVETA - 
IZJAVA ZA JAVNOST

Pobudniki izredne seje 
občinskega sveta Ilirska Bistrice smo 
želeli obravnavati dve nadvse aktu
alni temi za našo občino. Prva tema 
je kraja premoženja, ki jo je izvedla 
država Slovenija in s tem oškodovala 
lastnike Agrarne skupnosti Starod 
in kot cca 30 % lastnike Agrarne 
skupnosti, tudi občino Ilirska Bis
trica. Druga tema je nadvse aktualna 
NATURA 2000, ki nas omejuje v 
razvoju. Nad nesklepčnostjo smo 
razočarani, hkrati, pa nam je jasno 
povedala, komu izmed svetnikov, 
gre za interes občine in komu le za 
sejnine. Svoje k nesklepčnosti je 
nedvomno dodal tudi župan občine 
Ilirska Bistrica Šenkinc Anton, ki 
je že 08.08.2006 osebno klical 
nekatere svetnike in jih nagovarjal k 
neudeležbi na izredni seji.

1.Za odkup zemljišča za mejni pre
hod Starod, je država namenila 
247 SIT/M2, kar je dobesedno 
sramotna cena. Pobudniki izredne 
seje se zavedamo, daje bil sklep o 
selitvi mejnega prehoda Starod, na 
dejansko mejo sprejet že pred 6 
leti v državnem zboru. Nedvomno 
je slaba cena zemljišča posledica 
dejstva, da ne prejšnji župan, ne 
sedanji nista izpeljala postopka 
sprejema zazidanega načrta za 
mejni prehod Starod. V primeru, 
da bi za mejni prehod Starod veljal 
zazidalni načrt, bi bila zemlja vsaj

20 X več vredna, tako kot v primeru 
mejnega prehoda Jelšane. Prav 
zato, nam je ravnanje župana 
Šenkinca nerazumljivo, saj smo 
želeli z izredno sejo zgolj popraviti 
njegovo nedelo in nesposobnost. 
Podobno, kot smo pri spreje
manju zazidalnega načrta (in tudi 
sprememb srednjeročnega plan 
občine Ilirske Bistrice) za vetrne 
elektrarne Volovja reber vključili 
še mrliško vežico Knežak, bi 
lahko mejno prehod Starod. V tem 
primeru bi bila cena drugačna. 
Bistveno višja.

2.Še bolj kričeč je primer Nature 
2000. Evropska unija, je opozorila 
državo Slovenijo, da je postopek 
sprejemanja Nature 2000 bistveno 
drugačen, kot si gaje predstavljala 
Slovenija. Pri nas so v ljubljanskih 
pisarnah v rekordnem času enega 
leta, brez vsakršnega znanja, brez 
vključitve lokalnih skupnosti in brez 
vključitve razvojnih programov 
določili rezervate. Nesposobneži, 
ki so določali zavarovana območja, 
so bili prepričani, da so s tem posel 
zaključili, in da bodo odslej le po
birali honorarja za naravovarstvene 
študije o vplivu investicij na Naturo 
2000. EU je jasno povedala, daje 
Natura 2000 proces, ki traja, da 
morajo v tem procesu sodelovati 
lokalni interesi in da je potrebno 
urediti sistemsko financiranje

Nature 2000. Občinski svet je že 
sprejel sklep, naj občina Ilirska 
Bistrica preveri ustavnost Nature 
2000, vendar iz nam neznanega 
razloga župan Šenkinc tega sklepa 
ni uresničil (tudi nekatere druge 
ni). To se nam sedaj maščuje, 
saj nam sedaj nekateri samoz
vani naravo varstveniki mečejo 
pod noge Naturo 2000, celo pri 
določanju trase avtoceste in celo 
pri rekonstrukcijah železnice (beri 
odprto pismo ministru Podobniku 
Tomaža Ogrina). Zelo nas skrbijo 
aktivnosti sosednje Pivke, ki nas
protuje gradnji avtoceste Postojna 
- Jelšane. Po poročanju medijem, 
so na neki prireditvi razpravljali o 
prebivalcih Ilirske Bistrice kot o 
tujcih. Po razpravah na tem skupu 
se Slovenija očitno konča v Pivki. 
Še dlje je šel župan Pivke, ki se je 
javno zavzel, da pride avtocesta 
do občinske meje, čez Pivko 
pa ne ? Očitno naš župan nima 
podobnih skrbi kot mi, ali pivški 
župan. Našega bolj skrbi ali bo 
njegov dolgoletni politični prijatelj 
izvoljen za direktorja Zdravstven
ega doma. Občinska lastnina, 
lastnina agrarne skupnosti, ki je 
po njegovi zaslugi ničvredna in pa 
avtocestna povezava ga očitno ne 
zanimata.

V imenu pobudnikov izredne 
seje Vojko Tomšič

DOBRODELNO SREČANJE 
STARODOBNIKOV V POSTOJNI

V soboto 8. julija 2006 je 
Društvo ljubiteljev starodobnih 
vozil - Oldtimer club Postojna 
uspešno izpeljalo 1. dobrodelno 
mednarodno srečanje ljubiteljev 
starodobnih vozil. Srečanja se je 
udeležilo 100 starodobnih vozil iz 
Slovenije, Italije in Hrvaške, med 
njimi tudi kolegi iz Ilirske Bistrice.

Udeleženci so se zbrali pred Pri
morko v Postojni, kjer so postavili na 
ogled svoja vozila. Najstarejše je bilo 
iz leta 1924, naj mlajše, ki še nosi naziv 
starodobnik pa iz leta 1980. Posebej 
je bilo predstavljeno edinstveno vozilo 
Fiat iz leta 1928, katerega unikatna 
karoserija je izdelana v duhu ing. 
Stanka Bloudka. Karavana vozil je 
nato obiskala Hruševje, Orehek, Pre
stranek, Koče in se ustavila v Selcah 
ter Pivki. Na povratku v Postojno, so 
se vozila zadržala še na letališču, 
udeleženci pa so se pogovorili z g. 
Jakličem - restavratorjem starodob
nega letala Kurir letnik 1955 in si letalo 
z zanimanjem ogledali. Srečanje se 
je z družabnim srečanjem popoldan 
zaključilo pred kozolcem toplar pri 
Belskem. Številni obiskovalci so bili 
navdušeni nad lepo ohranjenimi in 
vzdrževanimi vozili, ki so v marsikomu 
prebudili nostalgijo.

Organizatorji so del zbranih sred
stev 137 060 sit namenili v do
brodelne namene za poškodovane 
v prometnih nesrečah in ček na 
zaključni prireditvi simbolično izročili 
predstavniku invalidov, domačinu g.

Cek je prevzel predstavnik invalidov g. Miroslav Nedeljkovič (foto Marko 
Markovčič)

Miroslavu Nedeljkoviču iz Društva 
študentov invalidov Slovenije. Sred
stva sta prejeli dve invalidki, Dragica 
Sušanj, iz Dolnjega Zemona pri Ilirski 
Bistrici, mama dveh otrok, ki je v 
prometni nesreči izgubila moža in 
ostala tetraplegik, ter Tereza Ziherl 
iz Postojne, ki je v prometni nesreči 
izgubila vid.

vozil - Oldtimer club Postojna, ki 
šteje 27 članov in bo septembra 
praznovalo prvo obletnico, s svojim 
delovanjem pomaga ponesrečenim v 
prometnih nesrečah in si prizadeva, 
da bi se jim pri tem pridružila tudi 
ostala društva v Sloveniji.

Besedilo Igor Blazina, 
predsednik društvaDruštvo ljubiteljev starodobnih f_______ _______

............................................

STROGO RESNO
| “Korak Unaprijed”
| Na konferenci občinskega odbora stranke...
| - Tovariši, naša občina se trenutno nahaja na samem robu prepac
| Volite našega kandidata za župana in obljubljamo vam, da bomo narei 
| velik korak naprej...
šinili mn   Innu       umih  
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OBČINA ILIRSKA BISTRICA
Bazoviška cesta 14
6250 Ilirska Bistrica
Številka: 011-42/2006
Datum: 24.8.2006

Zadeva: 3.
korespondenčna seja 

Občinskega sveta Občine
Ilirska Bistrica

3. korespondenčna seja OS je bila sklicana zaradi nujnosti obravnave 
določenih zadev. Te točke so bile uvrščene že na dnevni red 32. seje in dveh 
nadaljevanj iste seje ter na 33. sejo OS, vendar zaradi namernega zapuščanja 
seje ali neudeležbe na navedenih sejah s strani nekaterih svetnikov, seje niso 
bile sklepčne in je bila s tem onemogočena obravnava in sklepanje.

Za 3. korespondenčno sejo so bile tako predlagane naselednje točke:
1. Sprejem sklepa o soglasju k imenovanju Vojka Mihlja za direktorja 

Zdravstvenega doma Ilirska Bistrica
2. Sprejem sklepov v zvezi z organizacijo predšolske vzgoje v Občini Ilirska 

Bistrica
3. Sprejem sklepa o spremembah in dopolnitvah sklepa o številu članov 

v svetih krajevnih skupnosti in o volilnih enotah za volitve članov v svete 
krajevnih skupnosti na območju Občine Ilirska Bistrica

Od 23 svetnikov je gradivo sprejelo 20 svetnikov. Gradiva ni bilo možno 
vročiti 3 svetnikom (enemu zaradi odsotnosti, dva pa gradiva nista želela 
prevzeti).

Do zadnjega roka zavrnitev glasovnic, to je do 11.00 ure dne 23.8.2006, 
je glasovnice vrnilo 10 svetnikov, ločeno za vsako točko dnevnega reda.

Ugotavljam, da je bilo gradivo vročeno dvajsetim (20) svetnikom, zato 
je bila seja sklepčna. Vseh 10 svetnikov, ki je pravočasno vrnilo pravilno 
izpolnjene glasovnice, je glasovalo za predlagane sklepe, kar pomeni, da 
je bila večina opredeljenih glasov »za« in so sklepi sprejeti.

Glasovnic niso vrnili, s tem pa tudi ne glasovali naslednji svetniki, ki so že 
dosedaj z zapuščanjem ali neudeležbo na sejah, povzročali nesklepčnost 
navedenih sej:

Zlatko Jenko (SD) podžupan in državni svetnik; Drago Kerma (SD); Dejan 
Ujčič (Zveza za Primorsko); Rok Jenko (Mladi forum-Šajeta); Janko Čeligoj 
(Mladinada); Mile Uljan (Lista za Kočanijo); Stjepan Miše (Alternativa); Rudolf 
Celin (SLS); Robert Šircelj (NSi-KLS); Dušan Grbec (SDS); Vladimir Jeršinovič 
(SDS) gradiva ni sprejel zaradi odsotnosti, Stanislav Prosen (Lista Brkini) in 
Vojko Tomšič (Druga lista) pa gradiva nista hotela sprejeti.

Presenečen sem, da so določeni svetniki že pred objavo uradnih rezul
tatov napovedali, koliko svetnikov ni oddalo glasovnic in da so sposobni z 
obstrukcijami sej blokirati sprejem za občino pomembnih zadev in projektov, 
samo, da bi dokazali, da ni nič narejeno. Direktorja Zdravstvenega doma 
Ilirska Bistrica, ki mu poteče mandat 31.8.2006 imenuje Svet zavoda, OS 
daje samo soglasje in ga ne imenuje, kot navajajo nekateri svetniki. Skupina 
13 svetnikov se je bila sposobna dogovoriti, da ne odda glasovnic, ni imela 
pa poguma za glasovanje proti sprejemu soglasja k imenovanju kandidata, 
ki ga je izbral svet zavoda. To je očitno izogibanje odgovornosti. S tem so 
dokazali, da niso sposobni sprejemati pomembnih odločitev za dobrobit 
občine in za te odločitve tudi odgovarjati pred občani.

Med predlaganimi sklepi je tudi izredno pomembna odločitev za razširitev 
vrtca Ilirska Bistrica z novim oddelkom za vpis 1. septembra 2006. Mislim, da 
je zelo neodgovorno, da niso glasovali niti za ta sklep, saj so bile glasovnice 
Posamične za vsako točko.

Ker so med izvajalci obstrukcij in blokiranjem dela OS tudi potencialni 
kandidati za naslednji OS in za naslednjega župana, se sprašujem, kako 
bodo sprejemali pomembne odločitve v interesu občine, če že sedaj niso 
sposobni sprejemati teh odločitev in zanje občanom tudi odgovarjati.

OBVESTILO
Občina Ilirska Bistrica je 

v Uradnem listu republike 
Slovenije, številka 86/06, 
dne11.08.2006, objavila Javni 
razpis za dodelitev kreditov 
za spodbujanje malega gos
podarstva, obrti, turizma in 
kmetijstva v občini Ilirska 
Bistrica in subvencioniranje 
obrestne mere.

Kredit v višini 
100.000.000,00 SIT oziroma 
417.292,61 UER z obrestno 
mero: šestmesečni EURI- 
BOR+1% pribitek, dodeljuje 
Banka Koper d.d., PE Ilirska 
Bistrica.

Obrestno mero subven
cionira Občina Ilirska Bistrica v 
višini največ 2,5% in zavarovalni 
družbi Adriatic Slovenica, zavar
ovalna družba d.d., PE Postojna 
in Triglav d.d., OE Postojna v 
višini 1,5%. Omenjeni kredit 
je brez stroškov odobritve in 
vodenja posla.

Višina kredita za spod
bujanje malega gospodarstva, 
obrti in turizma je lahko največ 
55% vrednosti investicije ozi
roma upravičenih stroškov, 
za kmetijstvo pa največ 50% 
vrednosti investicije oziroma 
upravičenih stroškov oziroma 
največ 10.000.000,00 SIT.

Rok za prijavo oziroma 
oddajo vloge je od dneva objave 
razpisa do porabe sredstev.

Vlogo za kredit, prosilci 
dobijo na Banki Koper d.d., PE 
Ilirska Bistrica in sprejemni pis
arni Občine Ilirska Bistrica.

Dodatne informacije, prosil
ci dobijo na Banki Koper d.d., 
PE Ilirska Bistrica in Oddelku za 
gospodarstvo in finance Občine 
Ilirska Bistrica.

ZUPAN
Anton Šenkinc,univ.dipl.ekon.

InstaLacSJe 

Brenčič Jože s.p.

IUrsUa BisTRŽCA

Kako z manj denarja ogrevati več?
ClC TOPLOTNE ČRPALKE

Prva CTC toplotna črpalka ZA ogrevanje objektov

za ogrevanje objektov 

na bistriškem je vgrajena na 

Kettejevi 4 v Ilirski Bistrici.

Vabljeni na ogled!

V-—x

Občina Ilirska Bistrica

COMMERCE
GRAFIČNE STORITVE 
IN TRGOVINA d.o.o.

Bazoviška 40 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: 05/71-00-320 
fax: 05/71-41-124

komentar
DEMOKRACIJA JE, 
DEMOKRACIJE NI!

Na bistriškem političnem prizorišču, od osamosvojitve naprej, 
politični prostor obvladujejo poleg neodvisnih list in pa pozabljene ZZP tri 
prevladujoče politične stranke - SDS, LDS in SD.

Vodenje strank in delo v njih je v domeni vedno istih posameznikov, 
ki na takšen ali drugačen način preprečujejo napredovanje ostalih, pred
vsem mlajših in ambicioznejših pa tudi perspektivnejših posameznikov z 
drugačnimi pogledi in stališči na določeno problematiko naše občine ali 
pa širše družbene skupnosti.

Najbolj viden primer strankarskega monopola nad člani je verjetno v 
SD-ju, kjer se v preteklosti na nosilcih občinskih volilni list, kakor tudi pri 
županskih kandidatih ter kandidatih za poslance v Državni zbor, pojavlja 
vedno eno in isto ime, ki si to mesto izbori po enem in istem receptu in 
sistemu.

Podoben princip se uveljavlja tudi pri izboru članov za organe stranke 
na medobčinskem nivoju ter na državnem nivoju, saj v stranki o kandidatih 
ni bilo možnosti predlaganja, ker se je že v naprej vedelo kdo je »glavni«.

Odločitve o pomembnih razvojnih usmeritvah so se sprejemale enos
transko oziroma se o njih ni na nivoju stranke sprejelo enotnega stališča. 
Najbolj izrazit primer znotraj stranke, ki je javnosti ostal skrit, je opredelitev 
»za izbrisane«, ki je dodobra razdelila članstvo stranke. Tudi o naši »pri
padnosti« v Primorsko regijo se ni razpravljalo, saj je bilo »odločeno«, da 
glasujemo za Primorsko, kljub temu, da je sama strankarska struktura že v 
osnovi nastavljena na razširjeno Notranjsko regijo, ki zajema poleg Postojne 
še Sežano, Pivko in Ilirsko Bistrico.

Na ta način je bil tudi izvoljen tudi državni svetnik v zadnjem mandatu.
Neopredeljenost ali pa že oportunizem se stranki maščuje z vedno 

slabšimi volilnimi izidi. Napori posameznikov, da bi potek spremenili, so 
neuspešni in zatrti v kali.

Glede na to, da je stranka imela celoten sedanji mandat v vodstvu 
občine podžupana, ki je resnici na ljubo »nepreklicno« odstopil že po enem 
letu, je skrajno neodgovorno kritizirati delo tega istega vodstva na čelu z 
županom, saj so večino mandata oba svetnika tvorila županovo koalicijo.

Normalno bi bilo, da bi del odgovornosti za delo in neizpolnitev volilnih 
obljub ter neuspehov pri delu občinskega vodstva prevzela stranka, kakor 
tudi zasluge pri uspehih - kot so »gimnazija« - na svoja ledja.

Izogibanje odgovornosti tik pred volitvami, ki se kaže v izmikanju pri 
odločanju na sejah občinskega sveta obeh strankarskih svetnikov pri 
»primeru Mihelj«, ali pa malo nazaj glede »vetrnic«, ruši kredibilnost stranke 
pri volilcih.

Takšen način dela me je prisilil, da se načelno začasno umikam iz 
strankarskih »igric in kombinatorike«, dokler ne napočijo neki boljši in 
»demokratičnejši« časi.

Peter Šircelj
V- J

PLANINCI V NOVIH PROSTORIH
V torek, 22. avgusta 2006, je Planinsko društvo Snežnik uradno 

odprlo v nove prostore v »provizoriju«, kjer po novem domujejo. 
Zadovoljstvo, ker jim je občina dodelila prostore so obeležili s prijet
nim druženjem in pogostitvijo. Poseben kulinarični dogodek so bili 
Kobariški štruklji.

Pred tem je prvič zasedal novi upravni odbor s predsednico Darinko 
Dekleva. Glavna projekta v tem mandatu, poleg prijetnih druženj in hoje v 
navkreber, sta prav gotovo praznovanje 100 letnice društva, ki jih čaka prihod
nje leto ter na obnova koče na Snežniku. Praznovali bodo v širšem obsegu, 
koča pa nujno potrebuje celovito obnovo sanitarij, kuhinjsko opremo, rešiti 
bo potrebno problem vodnjaka, morda izvedli zamenjavo oken in še kaj se 
bo našlo. Sredstva so v petletnem obdobju namensko prispevala domača 
podjetja, društvo pa upa, da jih bo koristo naložilo.

V letu 2007 bo društvo pri Planinski zvezi Slovenije kandidiralo za iz
vedbo Dneva slovenskih planincev, kar bodo vkomponirali v praznovanje 
stoletnice.

Organizirali bodo okroglo mizo, obiskali gore, ki jih goreče vabijo, delali 
z mladimi in manj mladimi, skratka, planince v prihodnje čaka veliko dela.

tel: 05 71416 91, mob: 041 830 408
Prijazno vabljeni!
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ODGOVOR NA IZJAVO ZA JAVNOST 
POBUDNIKOV SKLICA IZREDNE SEJE 

OBČINSKEGA SVETA
Prisiljen sem odgovoriti na izjavo 

za javnost osmih pobudnikov izredne 
seje OS, ki so jo dali po neuspelem 
sklicu seje in v kateri so navedli cel kup 
podtikanj, laži in osebnih diskreditacij 
župana in posameznih članov OS, ki se 
niso udeležili seje sredi dopustov.

Svojo negativno dejavnost, poseb
no v zadnjih mesecih tega mandata OS 
poizkušajo prikazati kot nesposobnost 
in nedelo članov OS, ki so svoje delo 
ves čas usmerjali v dobrobit občine in 
občanov.

Nekateri pobudniki bi morali anal
izirati svoje delo in svojo negativno 
dejavnost ter nesposobnost opravljanja 
svoje funkcije občinskega svetnika in 
šele potem ostalim svetnikom očitati 
interes za sejnine, saj so bile točke 
dnevnega reda izredne seje OS že 
večkrat obravnavane na OS.

Pobudniki trdijo, da se že šest let 
ve, da se bo MMP Starod preselil na 
mejo.

OS je konec leta 2003 sprejel 
sklep o začetku postopka dopolnitve 
dolgoročnega in srednjeročnega plana 
občine, ki je bil potrjen in sprejet na seji 
OS v juliju 2004.

Spremembe so imele namen po
enostavitve postopkov pri pridobivanju 
dovoljenj in so zajemale ukinitev ure
ditvenih in zazidalnih načrtov in sprejem 
PUP-ov za območje industrijske cone 
ob reki Reki (10 ha), OIC Trnovo (20 
ha), Gabrije, Vilharjevo in Gregorčičevo 
ulico, Sibirijo, Trg maršalaTita-plac, del 
Topola, področje stare sodnije, Kozlek, 
Kozlek-Oblak, območje kamnoloma, 
območje Žabovce, odlagališče Glo- 
bovnik, spremembo območja TOK-a iz 
proizvodnje v stanovanjsko območje in 
vojašnico v Ilirski Bistrici v šolski center 
ter ostale servisne dejavnosti. Poseben 
poudarek pa je bil dan na mejne pre
hode, saj se je v plan vneslo območje 
MP Novokračine, razširilo območje 
MMP Jelšane in industrijske cone ob 
njem, vključno s prostorom za novo 
šolo in razširilo območje industrijske 
cone ob obstoječem MMP Starod, 
ker je bilo stališče države, da bo mejni 
prehod ostal na obstoječem mestu. 
Pobudniki bi lahko ves čas izdelave 
sprememb dolgoročnega plana, med 
javno obravnavo in ob sprejemanju 
odloka na OS, katerega izdelava je 
potekala 8 mesecev in bil štirikrat 
obravnavan na OS, predlagali, da se 
vnese območje za nov MMP Starod v 
plan, pa tega niso storili.

Prav tako je bila prodaja zemljišča 
za MMP Starod obravnavana na 7. 
izredni seji OS dne 13.4.2006 in 32. 
redni seji OS, dne 29.6.2006, kjer je 
bil sprejet predlog občinske uprave, 
da se zemljišča za ponujeno ceno 
ne proda. Nekateri pobudniki za sklic 
izredne seje za tak sklep niso glasovali, 
ampak so zagovarjali prodajo zemljišča 
po ponujeni ceni. Čudim se, da pobud
niki niso reagirali takrat ali pred dvema 
letoma, ko je država odkupila zemljišče 
za MP Novokračine od AS Novokračine 
po približno enaki ceni.

Ti primeri kažejo, da pobudnikom 
izredne seje OS takrat ni bil interes 
MMP Starod, ali delo župana, ampak 
jih je šele nejevolja AS Starod po 
dveh letih spodbudila k temu, da pred 
volitvami prevalijo vso odgovornost na 
župana, da bi lahko skrili svoje slabo 
delo občinskega svetnika.

Natura 2000 je bila že večkrat 
obravnavana na OS in sprejeti so bili

sklepi, da država preveri območja Na
ture 2000 in omogoči razvoj občine, 
ne pa sklep, da občina sproži ustavni 
spor glede tega problema, vendar pa je 
za pobudnike izredne seje OS, nereal- 
izacija nesprejetega sklepa, županova 
krivda.

Umeščanje avtoceste bo potekalo 
štiri leta in če bomo na podlagi vsake 
izjave posameznika ali javne tribune 
v drugih okoljih sklicevali izredne 
seje, posebno pa še sredi dopustov, 
potem se nam to obeta v naslednjem 
sklicu OS vsak mesec seja. Stališče 
občine Ilirska Bistrica je vsem znano, 
podpiramo varianto Y in se bomo 
zanjo tudi borili, vendar ne z ustvar
jenjem konflikta še preden so se 
začeli postopki umeščanja v prostor 
in se pri tem ne bomo posluževali 
nezakonitosti. Komu je le za interes 
sejnin in ne za interes občine, pa bi 
se morali pobudniki izredne seje OS 
vprašati sami. Nesklepčnost dveh nad
aljevanj 32. seje OS in nesklepčnost 
33. seje OS, zaradi zapustitve seje ali 
neudeležbe na seji s strani pobudnikov 
in njihovih somišljenikov ni pomembna, 
čeprav je bilo v obravnavi kar nekaj 
izredno pomembnih točk za občino. Iz
postavil bi samo nekaj točk, ki niso bile 
obravnavane zaradi obstrukcije skupine 
občinskih svetnikov, kot so:
- dolgoročna strategija gasilstva v 

občini
- organizacija predšolske vzgoje 

v vrtcih-razširitev vpisa v vrtec s 
1.9.2006, kije sedaj vprašljiv

- sprememba sklepa o volitvah v 
krajevne skupnosti

- rebalans proračuna občine, s 
katerim bi zagotovili sredstva za 
dodatne prostore 3. in 4.letnika 
gimnazije , sanitarije v OŠ Drag
otina Ketteja, vrtec in kuhinjo v 
OŠ Knežak, most čez reko Reko 
za Ostrožno Brdo, projekt infras
trukture za industrijsko cono ob 
reki Reki, projekt rekonstrukcije 
Prešernove in Rozmanove ulice, 
projekt parkirišča ob občini.

Ko obtožujejo župana in svetnike za 
nesklepčnost izredne seje OS, zakaj 
niso zagotovili prisotnosti vseh podpis
nikov pobude za izredno sejo OS, svojih 
strankarskih kolegov in somišljenikov, ki 
že nekaj mesecev poskušajo dokazati 
slabo delo župana, pa bi bili zagotovo 
sklepčni, ne pa da valijo krivdo na 
župana in druge svetnike. Izgleda, da 
pobudnikom izredne seje OS ni v in
teresu občina, kot hočejo prikazati, am
pak želijo tudi z obstrukcijami blokirati 
tako pomembne projekte za občino kot 
je gimnazija ali industrijska cona, samo 
da bi izničili delo župana. Kaj pomeni 
posameznim pobudnikom izredne seje 
OS občinska lastnina in interesi občine 
so dokazali, ko so blokirali preselitev 
Varstveno delovnega centra v Jurčičevo 
ulico (bivša glasbena šola), ker so bili 
za ta center zainteresirani tudi njihovi 
prijatelji(iz posnetka seje je to lepo 
razvidno)in poiskus blokiranja nakupa 
zemljišč v industrijski coni ob reki Reki 
in v Kosezah, ker naj bi bili prijateljski 
interesi za nakup po primerni ceni, pred 
interesi občine.

Direktorja Zdravstvenega doma je iz
bral Svet zavoda, OS pa zaradi obstruk
cij že dva meseca ni sposoben dati ne 
pozitivnega in ne negativnega soglasja 
k izbranemu kandidatu s strani sveta za
voda. Za nekatere pobudnike so bili in

so sporni direktorji ali ravnatelji večine 
javnih zavodov, kar so pokazale pre
tekle razprave na OS, ker ne upoštevajo 
njihovih interesov in ne izvajajo njihove 
politike. Posameznim pobudnikom je 
glavni interes, da se posamezni zavodi 
ukinejo (zdravstveni dom, lekarna) in 
njihovi prijatelji dobijo koncesije, pa 
čeprav na škodo občanov in občine, saj 
bi bile posamezne dejavnosti ukinjene 
ali pa bi se izvajale v breme proračuna 
občine in občanov. Vsa ta dogajanja 
nimajo namena izboljšati stanja v občini, 
kot želijo prikazati, ampak je to le del 
umazane predvolilne kampanje, ki ima 
namen osebne diskreditacije župana, 
kar se dogaja že nekaj mesecev. Iz
gleda, da nasprotnikom primanjkuje 
idej in programov za nove volitve, zato 
se poslužujejo osebnih žalitev župana in 
ostalih svetnikov. Ne glede na to, kako 
se bodo volilci odločili, sem zadovoljen 
s svojim štiriletnim delom, saj sem uspel 
izpeljati projekte, ki so bili v preteklosti 
le pobožna želja in tudi obljube nekat
erih kritikov. Postavil sem trdne temelje 
za nekatere projekte, ki so v zaključni 
fazi ali pa se bodo realizirali v nasled
njem mandatu, saj so bili začeti iz nič, 
ker ni bilo interesa za dolgoročno delo v 
občini, ampak le za projekte s trenutni
mi učinki brez dolgoročne vizije. Zaradi 
preprečevanja teh trenutnih interesov 
posameznikov doživljam napade, žalitve 
in osebne diskreditacije in do volitev 
bodo ti napadi še bolj grobi in nizkotni, 
ker je nekaterim moto samo »daje naš«, 
ne glede na to, kaj bo naredil. Kritike, 
kateri menijo, daje vedno vse narobe, 
bi pozval, naj kdaj predlagajo boljše 
rešitve in naj dokažejo svoje delo brez 
sejnin tudi v svojih ožjih skupnostih, 
saj se vodstva krajevnih skupnosti zelo 
težko formirajo, ker se mora tam tudi kaj 
narediti in ne samo kritizirati. Mandat 
sem začel brez enega projekta, zapustil 
pa bom veliko projektov v zaključni fazi 
ali pa v različnih fazah izvajanja, kot so 
začetek delovanja gimnazije, preselitev 
glazbene šole, začetek dolgoročne 
sanacije osnovnih šol, športnih igrišč, 
izgradnja mrliških vežic, nakup zemljišč 
za stanovanjsko izgradnjo (TOK, Ko
seze), nakup zemljišč in izdelava 
projektov za industrijsko cono ob reki 
Reki, ureditev lastništva na S-13 po 
25.letih gradnje, ureditev lastništva v 
IC-vojašnicaTrnovo po 10 letih, ureditev 
IC na 2,5 ha v IC-vojašnica Trnovo, 
analiza stanja in dolgoročna strategija 
cest in komunalnega opremljanja vasi 
in mesta; izgradnja zbirnega centra za 
ločeno zbiranje komunalnih odpadkov; 
rekonstrukcija ceste v Smrje, Harije- 
Pregarje; most Zarečica, most na 
Ostrožno Brdo; izgradnja vodovoda 
Zalči, rekonstrukcija vodovoda Topole; 
izgradnja kanalizacije Topole, Jasen; 
projekt vetrnih elektrarn; grad Prem- 
adaptacija; strategija turizma in izdelava 
posameznih projektov.

Če so bili pobudniki izredne seje OS 
in njihovi somišljeniki sposobni doseči 
nesklepčnost zadnjih treh sej OS z 
zapuščanjem seje ali z neudeležbo 
na seji, zakaj potem niso zagotovili 
sklepčnosti na seji, katere sklic so za
htevali sredi dopustov in bili seznanjeni, 
da je veliko članov OS na dopustu? Ali 
je bil to njihov namen, da seja ne bo 
sklepčna, kriv bo pa župan, kljub temu, 
daje problem Staroda in Nature 2000 
prisoten že najmanj dve leti?

ŽUPAN
Anton Šenkinc,univ.dipl.ekon.

POROČANJE O DOGODKIH NA 
OBMOČJU PP ILIRSKA BISTRICA 
OD 16 JULI J A DO 15.AVGUSTA

Policisti PP Ilirska Bistrica so v navedenem obdobju obravnavali 29 
kaznivih dejanj, in sicer: 11 kaznivih dejanj tatvine, 5 kaznivih dejanj 
poškodovanje tuje stvari, 4 kazniva dejanja ogrožanje varnosti, 4 kazniva 
dejanja povzročitev lahkih telesnih poškodb, 1 kaznivo dejanje kršitev ne
dotakljivosti stanovanja, 2 kaznivi dejanji prepovedanega prehoda državne 
meje ali ozemlja RS in 2 kaznivi dejanji nasilništva.

Pri varovanju državne meje so policisti prijeli 69 oseb, ki so v R Slovenijo 
vstopili ilegalno na našem območju. Večina jih je bila obravnavanih v hitrem 
postopku pri prekrškovnem organu in so bili po končanih postopkih izročeni 
hrvaškim mejnim organom. V dveh primerih so policisti prijeli osebe, ki so 
v vozilih prevažala osebe, katere so državno mejo prestopile na nedovoljen 
način. Zoper navedene osebe so bile podane kazenske ovadbe na državno 
tožilstvo v Kopru.

Policisti so obravnavali 7 kršitev javnega reda in miru, 2 na javnem kraju 
in 5 v zasebnih prostorih. Zoper kršitelje so bili podani obdolžilni predlogi in 
se bodo morali zagovarjati na sodišču. V enem primeru je bilo zoper osebo 
zaradi ponovitvene nevarnosti odrejeno pridržanje do iztreznitve.

Na območju naše policijske postaje se je pripetilo 23 prometnih 
nesreč, od tega 6 z lahkimi telesnimi poškodbami in ena s hudimi telesnimi 
poškodbami. Zoper povzročitelje bodo podani obdolžilni predlogi in uvedeni 
hitri postopki pri prekrškovnemu organu PP Ilirska Bistrica. Obravnavali smo 
eno nesrečo s pobegom. Obravnavali smo tudi 6 povoženj divjadi.

V zgoraj navedenem obdobju smo obravnavali 1 delovno nesrečo, 10 
travniških požarov in 8 poškodovanj vozil.

POSEBNA OPOZORILA:
Policisti bodo v času od 01.09. 2006 do 15.09.2006, ob začetku 

šolskega leta, izvajali akcijo VARNA POT V ŠOLO. V prvem tednu 
jim bodo pomoč pri varovanju šolarjev nudili tudi člani ZŠAM. Vse 
udeležence v cestnem prometu pozivamo, da polagajo posebno po
zornost najmlajšim udeležencem v cestnem prometu in tako prispevajo 
svoj delež k varnosti otrok.

Želimo si, da bi ugodne varnostne razmere ostale preko celotnega 
šolskega leta, tako da bodo lahko v šolske klopi v naslednjem šolskem 
letu sedli vsi otroci. Za dosego tega cilja pa moramo poleg policistov 
skrbeti vsi, tako starši, učitelji, kot tudi udeleženci v prometu.

Božidar Štemberger 
KOMANDIR POLICIJSKE POSTAJE 

POLICIJSKI INŠPEKTOR II

O
HRANILNICA IN POSOJILNICA VIPAVA D.D.
Poslovalnica Ilirska Bistrica, Bazoviška 19 
Telefon: 05 /71 00532
URNIK: PON-PET 8.00 - 12.00 in 14.30 -16.30

Si Želite nov avto, počitnice, stanovanjsko opremo,... in vam primanjkuje 
denarja. Z najetjem kredita pri HRANILNICI VIPAVA lahko vaše Želje 

končno postanejo resničnost.

Smo edina slovenska hranilnica z več kot 110 letno tradicijo. Vedno smo bili, 
smo in bomo pripravljeni prisluhniti vašim potrebam.

Ob jubileju Vam v mesecu septembru nudimo izredno ugodne 
KREDITE.

ZNIZANA OBRESTNA MERA ZA 
KREDITE

AKCIJA! AKCIJA! AKCIJA!

* REZANA POLIURETANSKA PENA
Podgrad 110, 6244 PODGRAD 
Tel.: 05/783-62-10 centrala

05/783-62-11 direktor 
Fax: 05/783-63-20
GSM: 041/611-395 
e-mail: purplatex@siol.net
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JELINČIČ: “KORUPCIJA IN OKORIŠČANJE!1 LEPO SLAVJE!
V sredini preteklega meseca 

je predsednik SNS-a vložil pobu
do na vlado ter na Kosovo protiko
rupcijsko komisijo predlog, da se 
razišče primer projekta Vetrnih 
elektrarn na Volovji rebri ter vple
tenost najvidnejših slovenskih 
politikov od predsednika države 
dalje. V domnevno korupcijsko 
afero naj bi bil po Jelinčičevem 
mnenju vpleten celo bistriški 
župan. Jelinčič je naslovil tudi 
poslansko vprašanje s podobno 
vsebino na ministra Podobnika.

O razlogih zakaj in kako smo 
se pogovarjali z Zmagom Plemen
itim Jelinčičem.

Gospod Jelinčič, kaj Vas je 
spodbudilo k temu, da ste vložili 
pobudo, naj vlada razišče ozadje 
in možnosti domnevne korupcije 
v primeru »Vetrnih elektrarn Vo- 
lovja Reber«, v katero naj bi bili 
vpleteni direktor Elektro Primor
ske, bistriški župan in še nekateri 
vidni politiki: predsednik države, 
dr. Janez Drnovšek, minister za 
okolje in prostor,...

Slovenija je, vsaj do nedavnega, 
bila botanični vrt Evrope. Dežela 
z absolutno največjim številom 
različnih živalskih in rastlinskih vrst 
na tako majhnem prostoru. Pomem
bnost ohranitve naravnega habitata 
za Evropo je pokazala tudi Natura 
2000, ki je zajela tudi to področje. 
Izvzem področja iz omenjenega pro
jekta je izvedel bivši minister Kopač, 
po mojem vedenju, z dogovorom 
bivšega predsednika Vlade RS in 
sedanjim predsednikom Slovenije, 
Janezom Drnovškom in direktor
jem Elektro Primorske, Davidom 
Valentinčičem. Gre pač za človeka, 
ki je bil na političnih listah LDS in ki 
je svoj direktorski položaj tudi dobil 
zaradi tega. Zadevo sem sprožil 
zaradi tega, ker imam rad svojo do
movino, ker ne dovolim, da bi privatni 
interesi uničili slovenski ekološki 
biser in ker nočem, da bi nekateri 
zaradi majhnih zaslužkov prodali vse 
skupaj tujcu. Oni bodo tako ali tako 
pokasirali največ, nekateri se bodo 
zadovoljili z drobižem in trepljanje po 
ramenih, prebivalstvo pa se bo čez 
čas zbudilo in ugotovilo nepopravljivo 
škodo.

V Ankaranu so Vam mnogi 
očitali zasebne interese pri na
kupu določenih parcel, pogosta 
so bila namigovanja o vašem 
osebnem okoriščanju v primeru 
uspelega referenduma o ustano
vitvi samostojne občine. V Bis
trici sicer takšnih parcel nimamo, 
kljub temu pa se precej špekulira 
o resničnih motivih za Vaše posre
dovanje na Bistriškem... Prav 
tako ste se marsikomu zamerili 
z izjavami, da so Ankarančani 
in Hrvatinčani neumni in zabiti, 
ker nočejo svoje občine. Ven
dar pa tudi javno mnenje na 
bistriškem govori močno v prid 
gradnji vetrnih elektrarn. Smo 
tudi Bistričani neumni in zabiti?

Več kot dve tretjini krajanov An
karana in Hrvatinov se je odločilo 
proti ustanovitvi občine Ankaran 
- Hrvatini zaradi političnih pritiskov

LDS in ZLSD, zdaj SD, ter zaradi 
njihovih pisnih zahtev naj glasujejo 
proti občini. Resje, da so se, čeprav 
ne vsi, pokazali za zabite in neumne, 
kar danes že sami ugotavljajo in 
priznavajo.

Kakor kaže, je ankaranski sin
drom zadel tudi Ilirsko Bistrico. To 
območje je na mojo veliko žalost že 
dolgo in predolgo časa nerazvito, 
siromašno in brezperspektivno. To 
vodstvo ni nič boljše kot prejšnje, 
za katerega sem pred leti figurativno 
dejal, da si zaslužite boljše. Na spre
membe seveda še vedno prisegam. 
Ilirska Bistrica in njeni prebivalci si 
zaslužijo vodstvo, ki jih bo naposled 
popeljalo v lepši jutri. Vetrne ele
ktrarne in poceni pravljice, ki jih se
jejo nekateri lokalni politiki in direktor 
Elektro Primorske David Valentinčič 
še zdaleč ne pomenijo lepšega jutri. 
Nasprotno, prepričan sem, da gre za 
prvorazredni korupcijski projekt.

Res je tudi, da so namigovali 
marsikaj glede mojega osebnega 
okoriščanja. Pokazalo pa se je, da 
so načrte za sumljive prodaje imeli 
v glavah drugi. Z njimi se že ukvarja 
tako policija kakor tudi druge državne 
inštitucije. Ne vem na kakšne parcele 
ste mislili, zagotovo pa, kakor kaže, 
Vi že veste kaj hočete. Bi pa rad iz
vedel, kakšni naj bi bili »moji resnični 
motivi«. Zagotovo bom izvedel kaj 
novega, vendar poznanega - iz arze
nala LDS in SD.

Pred nekaj leti ste na vprašanje, 
kaj mislite o bistriškem županu, 
za časopis Snežnik odgovorili 
- citiram: »Vzemite kalašnikov in 
počistite pred svojim pragom!«. 
Sedaj imamo novega župana in 
nekatere stvari se premikajo na 
bolje... Še vedno prisegate na 
kalašnikov?

Mislim da bi bil kalašnikov prema
lo, potrebovali bi vsaj breztrzajca.

Ali veste natančno, kje se 
nahaja Volovja Reber - bi sami 
znali priti na kraj, kjer naj bi stale 
vetrne elektrarne?

Vprašanje je bedasto in kot tako 
brezpredmetno. Menda ne mislite, 
da živimo v brezpotjih Sibirije?

Mi znate našteti 5 prednosti

in 5 slabosti gradnje vetrnih ele
ktrarn na Bistriškem?

Prva prednost je, da bo dobila 
občina rento - seveda na sumljiv in 
nesprejemljiv način, kar je tudi edina 
prednost. Prevladujejo izključno 
slabosti, ki so očitno prepojene s 
korupcijo in morebitnim osebnim 
okoriščanjem posvečenih. Prebivalci 
pa tako ali tako ne bodo videli njim 
namenjenega denarja, ves čas pa 
jih bo spremljal prekrasen pogled na 
betonske kolosi in neznosen hrup, 
kadar se bodo vetrnice pač uspele 
vrteti v energetskem brezvetrju. In 
ostale slabosti:
- uničenje oziroma razvrednotenje 

naravnega okolja,
- onemogočanje razvoja turizma in 

drugih sprejemljivih oblik razvoja 
območja,

- uničenje določenih živalskih vrst,
- degradacija bivalnih razmer za vse 

prebivalstvo,
- odvisnost od državnega proračuna 

ter milosti oziroma nemilosti neke
ga državnega podjetja.

Znano je, da se nekateri občinski 
veljaki sovražno obregnejo ob tiste, 
ki kakorkoli podvomijo o smotrnosti 
gradnje vetrnih elektrarn na obronkih 
Snežnika, ki mimogrede slovi po 
svoji izjemni naravni danosti širom 
po svetu. Argumentirane razprave 
in tiste, ki si “drznemo” podvomiti, 
pravilomazvsem sovraštvom, nestrp
nostjo in nekontroliranim čustvenim 
izpadom skušajo raztrgati. Sam na ta 
projekt gledam izključno na osnovi 
argumentov. Čeprav je občinsko 
vodstvo pohitelo s plačanim paktom 
s samovoljnim državnim podjetjem, 
ni prav nobenega argumenta za 
tovrstno gradnjo, pa če je to Vam 
všeč ali ne.

Bi bili pripravljeni javno soočiti 
svoje poglede glede vetrnih ele
ktrarn z Bistriškim županom v 
Ilirski Bistrici?

Svoje prepričanje, ki sem ga 
zgradil na podlagi argumentov, sem 
pripravljen braniti tudi v soočenju s 
trenutnim županom Ilirske Bistrice, ki 
v vsem mandatu ni uspel najti prave 
razvojne priložnosti za prebivalce 
tega dragocenega in žal še vedno 
nerazvitega območja.

Hvala za pogovor.
Bojan Oblak

KOMUNALNO PODJETJE 
ILIRSKA BISTRICA

Prešernova 7, Ilirska Bistrica

Kot že vrsto let so se tudi letos zbrali Bistričani, rojeni daljnega leta 1936 in 
proslavili svojo sedemdesetletnico. Slavili so v restavraciji Škocjanskih jam pri 
Matavunu. Da bi se lahko popolnoma sprostili so se tja odpeljali z avtobusom. 
Poleg tistih, ki stanujejo v Ilirski Bistrici, so se slavja udeležili tudi nekdanji

Bistričani. Prišli so iz Kanade, Francije, Trsta, obeh Goric, Reke in Zagreba. 
Pol stotnije jubilantov si je ogledalo znamenito jamo in druge znamenitosti 
kraja, nato pašo se predali pogovorom, prepevanju, plesu, dovtipom .... Za 
spomin so slavljenci prejeli krasen spominček. Kot se spodobi za tako priliko 
so si ob šampanjcu in torti zaželeli še veliko zdravih in veselih let.

Bilo je čudovito. Zasluge za to ima pripravljalni odbor, v katerem so se 
zlasti izkazale Vida Renko, Jadranka Škrab in Zora Vrh. Vsi udeleženci jubi
lejnega srečanja se jim zahvaljujemo za trud, prepričani, da to ni bilo naše 
zadnje srečanje.

R.K.
<xxx>ck><x>oooc><xxx><>oo<x>o<x><x>o<x>c><x>o<xxx><xkx><xxx><xxxx>oo<>o<xx><><>o<x><xx>o<xxx><><><xx>

TEKMOVALI TUDI V 
ANGLEŠČINI

V članku Zlati tekmovalci iz OŠ Podgrad, objavljenem v julijskem 
Snežniku, je prišlo do neljube napake - izpod peresa so se izmuznili vsi 
tekmovalci, ki so brali in tekmovali v angleškem jeziku. Bilo jih je kar veliko 
in dosegli so lepe rezultate.

Tekmovali so za EPI READING BADGE, torej angleško bralno značko ter 
iz znanja angleščine. Knjige v angleškem jeziku je pridno prebiralo kar 17 
učencev od 5. do 9. razreda. Po uspešno prebranih knjigah so pisali »tek
movalni test«, kjer sta 2 učenca dosegla zlato priznanje v branju angleške 
bralne značke, 10 učencev srebrno priznanje, ostali pa so dobili priznanje 
za sodelovanje.

V tekmovanju iz angleščine so se pomirile 3 učenke 9. razreda. Patricija 
Hribar je dosegla bronasto priznanje in se udeležila tudi državnega tek
movanja iz znanja angleščine.

Vsem tekmovalcem in mentorici še enkrat čestitam za lepe rezultate in 
se opravičujem za neljubo napako.

šolska svetovalna služba 
OŠ Rudolfa Ukoviča Podgrad

PIŠITE NAM: 
sneznik@kabelnet.net
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Reagiranje Odgovor na odprto pismo stanovalcev

DOPS ODGOVOR UPRAVNIKA STANOVANJ
V zadnji številki Snežnika je 

bilo objavljeno sporočilo za javnost 
DOPS-a. Veliko bralk in bralcev 
sploh ne ve kaj je to DOPS. To naj 
bi bilo društvo, katerega osnovna 
dejavnost naj bi bila proučevanje, 
opazovanje in tudi varovanje ptic. 
Vendar je resnica čisto drugje. 
DOPS ima kaj malo z zgoraj opisano 
dejavnostjo. DOPS si lasti pravico 
edine institucije, ki naj bi v tej državi 
skrbela za varovanje narave. Tudi 
njegova notranja organiziranost je 
vse prej kot društvena, saj je v DOPS- 
u profesionalno zaposlenih 18 dobro 
plačanih prodajalcev megle.

Dobro je tudi vedeti, zakaj si 
DOPS tako močno prizadeva biti 
stranka v postopku pridobivanja 
naravovarstvenega soglasja, za grad
njo vetrne elektrarne Volovja reber. 
Preprosto zaradi denarja. Delovanje 
DOPS-a lahko primerjamo z delovan
jem mafije v preteklem stoletju. 
Mafija je prodajala varnost lokalom. 
Tisti, ki ji ni plačeval mite, mu je lokal 
dobesedno razdejala, kot vzgled os
talim. Podobno je delovanje DOPS- 
a. Na primeru Volovje rebri izkazuje 
svojo moč, saj že več let zavlačuje 
z začetkom gradnje. To je seveda 
opozorilo drugim, da se DOPS-u 
ni dobro zameriti. Tako mu mnoga 
podjetja plačujejo sponzorska sred
stva. Tudi paradržavna podjetja kot 
je npr. Mobitel in Luka Koper. Kljub 
temu, da gre uradno za sponzor
ska sredstva pri izdaji posameznih 
publikacij, je seveda podobnost z 
mafijo, iz preteklega stoletja zelo 
podobna. Mafija je prodajala varnost. 
DOPS prodaje varovanje narave. 
Oba prodajata meglo. Seveda ne 
boste nikjer zasledili, da bi DOPS 
nasprotoval gradnji kakšnega mo
bilnega pretvornika, ali da bi DOPS 
nasprotoval gradnji tretjega pomola. 
Primerjava gradnje tretjega pomola 
in VE je prav smešna, saj vsak ra
zumen človek ve, da je gradnja 
tretjega pomola bistveno večji poseg 
v naravo kot gradnja VE. Seveda 
jaz ne nasprotujem gradnji tretjega 
pomola, vendar sem s to primerjavo 
želel pokazati na dvoličneže zbrane 
v DOPS-u.

Tudi očitek DOPS-a državi, češ, 
da ne vključuje dovolj civilne družbe, 
je dobesedno smešen in skregan s 
načeli demokracije. Če bi dosledno

upoštevali želje DOPS-a, bi to pome
nilo, da peščica posameznikov lahko 
v tej državi prepreči ali zavlačuje 
kakršnokoli investicijo. To pa ni 
več demokracije temveč anarhija. 
In Slovenije je z eno nogo že glo
boko v anarhiji. Prav tako DOPS ni 
edino »društvo«, ki ga zanima varov
anje narave. Imamo tudi društva na 
območju Ilirske Bistrice npr. Lovska 
društva, Gasilska društva itd, ki se 
ukvarjajo z naravo. Vendar z naravo 
na območju kjer so ustanovljena. A 
ste že slišali, da bi Lovska družina 
Trnovo nasprotovala gradnji ljubljan
ske obvoznice ?

Kako pokvarjeni in lažnivi so v 
DOPS-u dobesedno kaže primer Vo
lovje rebri. Najprej so želeli območje 
zavarovati zaradi ptiča kosca. Ko 
smo jim dokazali, da ga na območju 
Volovje rebri ni, so želeli zavaro
vati isto območje zaradi orla kačarja, 
planinskega orla in beloglavega orla. 
Dokazali smo jim, da na tem območju 
živi le nekaj planinskih orlov, kar 
je po evropski direktivi premalo za 
zavarovanje so se izmišljevali vedno 
nove razloge. Na koncu je »društvo« 
za opazovanje in proučevanje ptic 
poslalo v EU prijavo, da se bo zaradi 
gradnje VE zmanjšal bivalni pros
tor za risa. Ptičarji, ki so pokazali 
popolno neznanje na področju, ki 
naj bi ga poznali (ptice) se očitno bolj 
spoznajo na zveri. Tudi tu so udarili 
mimo, saj na tem območju risa ni.

Za konec, pa še nekaj besed 
o lokalnih članih ali simpatizerjih 
DOPS-a. Seveda jih je le peščica. 
Skupno jim je, da imajo pri naspro
tovanju gradnje ozke osebne inter
ese. Pretežno finančne. Tako si je 
eden izmed njih močno prizadeval, 
da bi ustanovili snežniški park. On 
bi bil seveda direktor tega parka. 
Drugi je želel celo občino zavarovati 
z naturo 2000. Pri lesonitovi inves
ticiji se je pokazalo zakaj, saj je prav 
on, napisal par strani ničvrednega 
papirja, o vplivih investicije na naturo 
2000. Za plačilo seveda. Tretji, ki 
je želel biti celo kot fizična oseba, 
stranka v postopku, si je v bližini 
bodoče VE postavil vikend. Brez 
vseh dovoljen. Nekaj pa jih je prepro
sto proti, ker se jim zdi to moderno.

ODPRTO PISMO z dne 
31.07.2006

Kot pogodbeni upravnik 
večstanovanjskih stavb Gubčeva 
ulica št. 7, 9, 11, 13 in Maistrova 
ulica št. 9, 10 , 11, 12, 13, 15, 18, 
20, Ilirska Bistrica, upravljamo tudi 
s kotlovnico na Maistrovi ulici 12, na 
katero je priključenih 133 stanovanj 
zgoraj navedenih stavb. Po zaklju 
čeni kurilni sezoni, ki se konča 30.ju
nija, sestavimo vsako leto obračun 
dejanskih stroškov, nastalih med 
kurilno sezono.Istočasno sestavimo 
tudi predračun, oziroma kalkulacijo 
stroškov s 01.07. za naslednjo kurilno 
sezono. Elementi kalkulacije so ocen
jeni. Stroški se plačujejo mesečno 
skozi vse leto, to je na 12 obrokov 
zaradi enakomerne porazdelitve. Ra
diatorji v stanovanjih nimajo vgrajenih 
merilnikov toplote. Obračun in plačilo 
stroškov se obračunajo po 1 m2 netto 
stanovanjske površine (brez površine 
balkonov in kleti). Kurilnica nima 
kurilnega odbora. V jeseni 2005. sta 
bila zamenjana obstoječa trideset let 
stara kotla z novima kotloma znamke 
BUDERUS. Kot gorivo se uporablja 
kurilno olje ekstra lahko.

Poglejmo kako je prišlo do nega
tivnega salda na dan 30.06.2006. 
S kalkulacijo z dne 01.07.2005. je 
bila predvidena nabava 80.000 litrov 
kurilnega olja, to je cca 25 % manj 
kot preteklo kurilno sezono, oziroma 
pretekle kurilne sezone. V preteklih 
kurilnih sezonah je poraba goriva vari- 
ralamed 110.000 in 120.000 litri. Ko
tli BUDERUS obratujejo s povprečno 
temperaturo vode med 50 C in 55 C. 
Prejšnji kotli so obratovali s poprečno 
temperaturo vode med 70 C in 75 C. 
Od tod sledi, po zagotovilu proizva
jalca kotlov, prihranek na gorivu. Ker 
pa je bila pretekla zima nadpovprečno 
dolga in hladna je ta prihranek izničila. 
Dejanska poraba goriva je bila v kurilni 
sezoni 2005/2006 = 114.781 litrov, 
kar računsko predstavlja negativni 
saldo za 34.781 litrov goriva. Poleg 
tega smo v začetku junija 2006. na
bavili še 10.428 litrov kurilnega olja 
, misleč, da bo treba še nekaj časa 
ogrevati stanovanja. Na srečo se je 
vreme otoplilo in kurjenje centralne 
kurjave ni bilo več potrebno.Brez 
teh dodatnih 45.202 litrov goriva bi 
bil negativni saldo minimalen, ali pa

ga sploh ne bi bilo. Dejstvo je, da je 
predvidevanje vremena za pol leta 
in več v naprej zelo tvegana naloga, 
enako ocena o količini porabljenega 
goriva. Upajmo, da bo letošnja zima 
milejša od lanske. Na ta način bomo 
prihranili nekaj goriva in » prinesli 
noter«tisti milion negativnega salda, 
ki je vkal kul Iran za kurilno sezono 
2006/2007.

Na dan 30.06.2006. je znašala 
cena ogrevanja 211 sit / m2 / 
mesečno. Ta cena ne bi zadostova
la za pokritje stroškov, ki so bili 
izračunani s kalkulacijo za kurilno 
sezono 2006/2007. Potrebno jo je 
bilo dvigniti. Izračun je pokazal 30 % 
povišanje, oziroma novo ceno 274 sit 
/ m2 / mesečno. Če bi hoteli pokriti v 
celoti 26.545.779,79 sit stroškov, bi 
moralo biti povišanje večje od 30 %.

Delo kurjača ni lahko, niti ni enos
tavno. Kotlovnica je preteklo kurilno 
sezono obratovala od 6. ure zjutraj 
do 21. ure zvečer, vsak dan. Kurjač 
mora biti v času kurilne sezone vedno 
prisoten in mora nekajkrat dnevno 
obiskovati kotlovnico zaradi kontrole 
delovanja kotlov in avtomatike.Vsak 
dan, vsako soboto, vsako nedeljo 
in praznik. V kurilnici v Maistrovi 
ulici opravlja naloge kurjača samos
tojni podjetnik. Za svoje delo izstavi 
mesečno račun v znesku 137.500,00 
sit. To je brutto znesek. Po odbitku 
prispevkov in dajatev mu ostane mini
malni mesečni osebni dohodek. Manj 
kot to mu ne moremo, niti ne smemo 
dati, če želimo od njega zahtevati 
kvalitetno opravljeno delo.

Materialni stroški upravnika v 
višini 3,50 % od skupnih stroškov so 
določeni v POGODBI o opravljanju 
upravniških storitev. Znesek 1.300 
sit mesečno po stanovanju, ki ga 
navaja pisec v svojem članku, pred

stavlja stroške upravljanja 969,93 sit 
z vključenim 20 % D.D.V,- jem plus 
stroške za pobiranje in obračunavanje 
računov za porabljeno vodo po 
posameznih gospodinjstvih, za odvoz 
smeti, za stopničko luč, za čistilko 
stopnišča. Znesek 1.300 sit mesečno 
po stanovanju je enak za vsa stanovan
ja etažnih lastnikov, kjer je centralno 
ogrevanje in kjer ga ni. Zato postavke 
»drugi materialni stroški« ne moremo 
vključiti v » postavko 1.300 sit«.

Kotli BUDERUS obratujejo z nižjo 
temperaturo, zato je obstajala verjet
nost da topla voda ne bo prispela do 
krajnih stanovanj soseske. Po nas
vetu proizvajalca kotlov smo vgradili 
v kotlovnico eno močnejšo obtočno 
črpalko. S pomočjo te nove močnejše 
črpalke je topla voda prispela do 
krajnih stanovanj na Maistrovi 9 in z 
druge strani do Maistrove 18 in 20, 
vendar ne do vseh stanovanj. Po 
posvetovanju z dobaviteljem kotlov in 
monterjem smo vgradili dodatni črpalki 
(toplotni podpostaji) na Maistrovi 18 
in 20, ki sta res izboljšali in normal
izirali ogrevanje.

Pri nadaljnejm posvetovanju smo 
izvedeli, daje za normalno ogrevanje 
vseh stanovanj nujno potrebno izvesti 
ponovno uravnoteženje sistema raz
vodov centralnega ogrevanja in radia
torjev po vseh stanovanjih in po vseh 
vhodih. Nekatera stanovanja imajo 
sedaj preveč ogrevanja in nekatera 
stanovanja premalo ogravenja. Po 
30-ih letih obratovanja se je prvotna 
nastavitev ventilov porušila. Na ra- 
diatorskih ventilih in na prehodnih 
ventilih dvižnih vodov se je nabralo 
veliko kamenca, ki onemogoča fino 
nastavitev. To pa je že nova zgodba 
in nova investicija, ki jo bomo morali 
obdelati na naslednjih sestankih.

Branko Mežnar, direktor

KEMIČNA ČISTILNICA 
IN PRALNICA

Iva Dujmovič $.P.
Kosovelova la, 6250 Ilirska Bistrica 
Tel.: 05/714-20-00, GSM: 041/249-007

URNIK
PONEDELJEK/SREDA/PETEK

8-14
TOREK/ČETRTEK

12-19
SOBOTA/NEDELJA/PRAZNIKI

ZAPRTO
ZA DIJAKE IN ŠTUDENTE 
NUDIMO 5% POPUST!!!

Cenjenim strankam 
sporočam,

da s 1.9.2006 v Pivki na 
Levstikovi 7 odpiramo 

zbirni center za kemično 
čiščenje oblačil in 
drugega tekstila. 

Zagotovljen dovoz in 
odvoz.

Ponedeljek, sreda, petek 
od 17 do 20 ure in torek, 
četrtek od 9 do 11 ure.

Vojko Tomšič

AVTOSOLA
d,o,o.

Bazoviška 4a, 6250 Ilirska Bistrica
Tel.: 05/714 15 84, GSM: 031/644 242, 041/457 125

Z našo pomočjo boste uspešno opravili vozniški izpit. 
Želimo da postanete dober, predvsem pa varen voznik.

9!
TAPETNIŠTVO
Ž.ELE/r===
Pot k studencu 8, 6257 Pivka 
tel.: 05/757-15-32 
tel/fax: 05/757-16-44 
tel. Trgovina: 05/757-06-43

- moderno
- funkcionalno
- udobno
- kakovostni in vzdržljivi 
sodobni materiali

- izdelava po merah strank
- bogata izbira blaga in usnja
- uporabnost kot ležišče

Z izdelavo po merah nudimo 
strankam možnost, da si same 
izberejo sestav, ki ugaja njihovim 
željam in potrebam. Majhna stano
vanja in prostori niso ovira, da si 
nebi izbrali udobno in moderno $ 
sedežno garnituro iz katere lahko 
naredite ležišče za vsakodnevno spanje.

NA VAŠ KLIC VAM POŠLJEMO KATALOG

www.tapetnistvo-zele.com ITDTTAVA 
OTTA^mTtiMT GA POHIŠTVA

Sedežne garniture 
Tapetništvo Žele 

so privlačnih in modernih oblik 
ter nudijo udobje in sprostitev za vse generacije.
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RAZVOJNI PROGRAM PODEŽELJA 
ZA OBČINE ILIRSKA BISTRICA, PIVKA

IN POSTOJNA

Razvojni program podeželja
Ilirska Bistrica Postojna

Uvajalna faza Razvojnega pro
grama podeželja za občine Ilirska 
Bistrica, Pivka in Postojna (v nad
aljevanju RPP) se zaključi s 30.9. 
2006. Po uspešno zaključeni uva
jalni fazi in potrditvi programa s strani 
Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo 
in prehrano (v nadaljevanju M KG P) 
kot nacionalnega koordinatorja, se 
prične izvajati Izvedbena faza, kjer 
gre pa za izvajanje projektov in nji
hovo upravljanje.

Predvidene aktivnosti v izvedbeni 
fazi so:
- realizacija projektov;
- dopolnjevanje programa - iskanje 

novih skupnih razvojnih možnosti;
- informiranje, usposabljanje, pro

mocija;
- skupno trženje;
- druge aktivnosti.

Da bi se lahko izvedbena faza 
uspešno pričela, je potrebno, 
skladno z zahtevami EU in MKGP 
vzpostaviti lokalno akcijsko skupino 
(v nadaljevanju LAS), ki bo ves čas 
bdela nad izvedbeno fazo.

Potrebno je vzpostaviti aktivno 
delovanje raznih akterjev območja 
ob zagotavljanju sposobnosti izva
janja skupnega v skupno dobro.To 
pomeni izvajanje idej oz. programov 
in projektov, ki so se izoblikovali 
v času nastajanja RPP, kakor tudi 
porajanje novih. Ključni so torej 
SKUPNI PROJEKTI, zato si v nad
aljevanju poglejmo kako sta potekali 
delavnici na temo skupnih projektov 
območja (več o tej temi pa najdete 
na že znanih spletnih straneh: www. 
rpp.ilirska -bistrica.si)

Skupni projekti na območju 
RPP

V mesecu maju smo izvedli dve 
delavnici na temo »SKUPNI PRO
JEKTI OBMOČJA IN DOLOČANJE 
PRIORITET«.

Obe delavnici sta bili delovno nar
avnani, tako da so morali udeleženci 
aktivno poprijeti za delo. Udeleženci 
so predhodno dobili gradivo na 
vpogled, da so se lahko seznanili s 
predlogi skupnih projektov, ki so bili 
sprejeti s strani izvajalca programa in 
s strani podpornih institucij ter zasno
vani na izvedenih 15-ih predhodnih 
delavnicah. Število vseh skupnih 
projekto, razvrščenih po sklopih, je 
bilo 52.

Na prvi delavnici, ki je potekala 
8.5. 2006 v Postojni v dveh de
lih, smo v prvem delu predavanja 
izpostavili informacije o prejetih 
projektih iz območja RPP in njihovi 
naravnanosti do skupnega pov
ezovanja ter pomenu Uredbe EU za 
razvoj podeželja v novem program
skem obdobju (več o tem na spletni 
strani). V drugem delu delavnice 
pa smo udeležence delavnic razde
lili v tri pestre delovne skupine .V 
prvi fazi smo določili maksimalno 
število projektov, ki so prednostni 
za posamezen sklop in tako prišli 
do skupnega števila 18 projektov, 
od teh pa smo na delavnicah 8.5.

in 15.5. 2006 podrobneje obravna
vali 10 prioritetnih projektov po 
sklopih:
- organiziranost za razvoj
- identiteta in podoba območja, 

skupno trženje in promocija
- turizem
- kmetijstvo in razvoj podeželja
- podjetništvo in nekmetijske de

javnosti na podeželju
- varstvo in urejanje okolja
- izobraževanja, usposabljanja, 

informiranost, svetovanja

Pri posameznem projektu smo z 
delom v skupinah obdelali naslednje 
elemente projektov:
- nosilce
- partnerje v projektu
- cilje
- okvirni terminski plan
- pod katero os spada projekt

Pri posameznih prioritetno iz
branih 10-tih projektih so udeleženci 
delavnic predlagali :
• dokaj različne nosilce, ki jih zaradi 

avtentičnosti kar navajamo: RRA 
N-K regije, vse tri občine, eno 
samo občino, KSS, Zavod za tur
izem, Turistično zvezo, RC Ilirska 
Bistrica, LPC Pivka, OOZ, GZS- 
zlasti pri prvi delavnici 8.5.2006, 
medtem ko so pri kar nekaj pro
jektih za 15.5.2006 predlagali 
Lokalno akcijsko skupino (LAS), 
konzorcij ali združenja;

• različne partnerje, kar je razum
ljivo, saj gre za različne projekte; 
navedeni partnerji so iste in
stitucije in organizacije kot pri 
nosilcih, dodani pa so še nekateri 
novi (društva, TlC-i, kmetijska 
gospodarstva, lokalni ponudniki, 
nevladne organizacije, čezmejni 
partnerji, šole, Center za socialno 
delo, Zavod za gozdove;

• terminski plan izvajanja je večinsko 
predlagano obdobje 2006, 2007- 
2013.

Vizija območja treh občin ali 
kako vidimo prihodnost našega 
podeželja v obdobju 2007-2013?

Delovni osnutek je na voljo na 
spletnih straneh . Skupaj z vami jo 
želimo še zadnjič prevetriti na zadnji 
delavnici RPP, katero bomo izvedli 
še v mesecu septembru. Vabljeni 
torej, da si zapišete svoje predl
oge, pripombe, morda nam jih tudi 
pošljete, kot svoj pogled, in nam jih 
predstavite na delavnici.

Vzpostavitev lokalnega 
partnerstva - naša skupna 
priložnost

Do 30.9.2006, ko se RPP 
zaključi, je potrebno vzpostaviti 
lokalno partnerstvo oziroma urediti:
1. pravni status partnerstva ali

2.s strani bodočih partnerjev podpi
sati pismo o nameri za ustanovitev 
LAS

K sodelovanju v LAS-u bomo 
v kratkem povabili udeležence in 
akterje, ki so tekom uvajalne faze 
RPP aktivno sodelovali. Zaprosili jih 
bomo , da nam svoj interes izrazijo z 
izjavo, katero nam vrnejo do vključno 
31.8.2006.

V kolikor imate tudi vi interes 
akttivnega sodelovanja v LAS-u, se 
lahko obrnete na ga.Iris Suban, ki 
vam bo po potrebi pojasnila zadeve: 
Tel: 05 36 46 617, GSM: 031 465 
016, Email: open.door@siol.net.

Smiselno je, da si vsi partnerji 
prizadevajo uspešno kandidirati na 
razpisu Ministrstva za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano za sofinan
ciranje aktivnosti in projektov LAS 
v letu 2007, za kar pa je potrebno 
zagotavljati najmanj naslednje os
novne kriterije za izbor LAS:
• zadostna kritična masa človeških, 

finančnih in gospodarskih po
tencialov za učinkovito izvajanje 
lokalne razvojne strategije,

• usklajenost življenjskega in 
delovnega okolja,

• zagotovljeno tripartitno partnerstvo 
(skupine gospodarskih subjektov 
in zasebnikov, skupine javnih in
stitucij in skupine društev, interes
nih združenj ter posameznikov),

• zagtovljena enakost spolov in 
sodelovanje mladih v LAS,

• opredelitev razmerja med 
posameznimi partnerji (vsaj 50% 
zastopanost predstavnikov gospo
darstva in lokalnega prebivalstva v 
procesih odločanja),

• vzpostavljena administrativno- up
ravna struktura.

Naloga ustanovitve LAS-a je 
torej v tem momentu KLJUČNA za 
nadaljnji razvoj podeželja območja, 
saj bo od aktivnega delovanja LAS 
odvisno, kako dobro in uspešno 
bodo izvedeni posamezni projekti 
oz. kako uspešno bo realizirana 
razvojna vizija območja.

Razumljivo je, da vizija potrebuje 
za svojo uresničitev finančna sred
stva, podporo, sposobne in dela 
voljne ljudi in institucije ali z drugimi 
besedami sposobno posadko, ki bo 
popeljala do zadanih ciljev.

Naredite vse, kar je v vaši skupni 
moči, da dospete do zadanih ciljev in 
se uvrstite med izbrane LAS v Slov
eniji in si tako omogočite nadaljni raz
voj in sofinanciranje skupno izbranih 
prioritetnih razvojnih projektov.

Valteo Palčič 
Iris Suban

STO LET KAPELICE MARIJE 
SNEŽNE V VRBICI ■ Župnija 

Ilirska Bistrica
Naša domovina je posejana s 

številnimi kapelicami. Ene so nastale 
tako, druge drugače. V vasici Vrbica 
(župnija Ilirska Bistrica) je kapelica 
nastala pred sto leti. Zgradil jo je 
domačin gospod Anton Gržina v 
zahvalo za preživetje v hudi nesreči 
na delu v gozdu. Ob 100-letnici 
kapelice Marije Snežne, v nedeljo 
06.08.2006, je bila v Vrbici slove
sna sveta maša, ki jo je vodil nek
danji župnik v Ilirski Bistrici gospod 
Bogdan Berce ob somaševanju 
gospoda Franca Raspor in Ivana 
Maslo. Slovesnost je s svojim petjem 
obogatil Cerkveni mešani pevski 
zbor Zvon. Pri maši so se v lepem 
popoldnevu zbrali številni vaščani, 
ki so tudi sodelovali pri pripravi 
slovesnosti.

Gospod Berce je v pridigi pou
daril kako pomembna je omenjena 
kapelica za prebivalce Vrbice. Dejal 
je, da je kapelica majhna, vendar 
povezuje vaščane, saj se ob njej 
zbirajo pri žegnu vsako Veliko noč, 
ob shodnih mašah, ob maši za 
blagoslov polja, zvon kapelice pa 
pospremi k večnemu počitku tudi 
pokojnega.

Kapelica se je v stotih letih precej 
spremenila. V začetku devetdesetih 
let so vaščani obnovili pročelje,

zamenjali vrata in jo na novo pre
pleskali. Ob koncu devetdesetih so 
ji prizidali še nadstrešek ter dodali 
zvon. Požrtvovalni prebivalci vasice 
s spoštovanjem skrbijo za kapelico 
skozi vse leto. V srcu vsakega 
Vrbičana pa tli globoka želja, da bi 
za kapelico poskrbeli tudi nadaljni 
rodovi.

Ob koncu svete maše je vsak 
prejel podobico, na kateri je upodo
bljen kip Marije Snežne, ki se nahaja 
v omenjeni kapelici. Ljudje so se ob 
prijetnem kramljanju in posladku, ki 
so ga pripravile pridne gospodinje, 
zadržali pred kapelico še kar nekaj 
časa.

POČASTILI SMO DAN 
MARIJINEGA VNEBOVZETJA
Kljub nič kaj prijaznemu vremenu, se je tudi letos na dan Velikega šmarna 

zbralo na Sozah nekaj sto Marijinih častilcev. Bolj pogumni so se podali 
na Soze peš, velika večina pa se je odločila za katero iz med prevoznih 
sredstev.

Tradicionalna maša, s petimi litanijami Matere božje in romarskim bla
goslovom , je potekala na prostem, pred prenovljeno vaško cerkvico. S 
petjem so jo polepšali pevci cerkvenega pevskega zbora iz Harij.

Ob zaključku romarske slovesnosti so člani KETŠD Alojzij Mihelčič iz 
Harij pripravili krajši kulturni program, ki ga je vodila Adrijana Zadnik. Po že 
ustaljeni navadi sta romarjem zaigrala domačina Blaž Dovgan in Dejan Iskra 
ter Brštulin banda. Olga Pirnat je poskrbela za spominske šopke zelišč, Blaž 
Dovgan pa je posebej za to priložnost napisal in prebral daljši prispevek o 
Sozah, njenih prebivalcih in zgodovini romanja.

Pika na i je bila zagotovo nova veseloigra mojstrice šaljive besede, ga. 
Jadranke Boštjančič, ki nas je dodobra nasmejala in ogrela dlani.

Alenka Penko

STROGO RESNO
Umre Milenko in gre v nebesa.
Tam sreča urarja in vse polno ur, pa ga vpraša: »Od kod pa toliko 

ur?«
Ta pa:”vsak človek ima svojo in ko se zlaže, se kazalec premakne 

za eno uro”!!!
»Aha«, pravi Milenko. Mi lahko pokažete uro od kakšnega bistriškega 

svetnika?
Ne, njihove ure imam v sobi za ventilatorje!!!
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Obrt in malo gospodarstvo Dogajanja v samostanu

STATISTIKA OBRTI

domača in umetnostna obrt 0.7 %
kmetijska 1,2%

gostinska 5,4 %

prometna 13,1 %

živilska 1,5%

/j tekstilna
in usnjarska 
3,5%

gradbena 2S.7%

clektro 3,0 % kovinska 11,5%

lesna 3,4% 
papirna 1,8%

nekovinska 2,9%

Struktura dejavnosti obrtnih obratov v letu 2005

Po podatkih obrtnega registra je 
bila tudi konec minulega leta v obrti 
zabeležena pozitivna stopnja rasti. Z 
0,7 odstotka je bila ta sicer nekoliko 
nižja kot leta 2004, a se je upadanju 
števila obrtnih obratov, kakršnega je 
obrt doživljala v letih 2000 do leta 
2003, uspela izogniti.

Konec leta 2005 je bilo v obrtni 
registervpisanih 47.813 obratov, od 
tega največ 40.018 ali 83,7 odstotka 
samostojnih podjetnikov. 7.795 ali 
16,3 odstotka je bilo gospodarskih 
družb. Skupno število obrtnih obra
tov je bilo glede na konec leta 2004 
večje za 350 oziroma za 0,7 odstot
ka. Za 488 oziroma za 6,7 odstotka 
se je povečalo število gospodarskih 
družb, medtem ko se je število sa
mostojnih podjetnikov zmanjšalo za 
138 oziroma za 0,3 odstotka.

Število obrtnih obratov se je lani 
najbolj povečalo v papirni dejavnosti 
(za 5,8 odstotka) in v gradbeništvu 
(za 5,7 odstotka). Z 1,7 oziroma 1,6 
odstotno rastjo sledijo nekovinska in 
živilska dejavnost ter storitvena de
javnost z 1,1 odstotno rastjo. Najnižja 
0,4 odstotna rastje bila dosežena v 
kovinski dejavnosti.

V ostalih dejavnostih pa se je 
število obrtnih obratov zmanjšalo, 
največ v dejavnosti domače in 
umetnostne obrti za 12,8 odstotka, 
v tekstilni in usnjarski dejavnosti za 
5,1 odstotka, za 4 odstotke v pro
metni in za 3,9 odstotka v gostinstvu, 
v elektro dejavnosti za 2,7 oziroma 
2,6 odstotka v lesni in kmetijski 
dejavnosti.

Trend rasti je bil v posameznih 
dejavnostih v letu 2005 podoben kot 
leto prej. Izjeme so bile redke, najbolj 
očitna sprememba je bila v kmetijski 
dejavnosti, v kateri je pozitivna 4,7 
odstotna rast v letu 2004 prešla v 
letu 2005 v negativno.

Konec leta 2005 je bilo največ 
oziroma 28,7 odstotka obrtnih 
obratov v gradbeni dejavnosti, sledijo 
storitvene dejavnosti s 23,3 odstot
nim deležem, 13,1 odstotka obratov 
je bilo v prometni in 11,5 odstotka v 
kovinski dejavnosti. Delež gostinske 
dejavnosti se je zmanjšal na 5,4 
odstotka. Ostale dejavnosti so bile 
zastopane z manj kot 4 odstotki, 
najmanjši delež vseh obratov je pred
stavljala domača in umetnostna obrt 
z 0,7 odstotka.

Struktura obrti po regijah se 
glede na leto 2004 ni spremenila; 
konec leta 2005 sta največ obrtnih 
obratov imeli osrednja ljubljanska 
regija (15,9 odstotka vseh obratov,

leta 2004 pa 15,7 odstotka) in po
dravska regija (12,9 odstotka obra
tov, leta 2004 pa 13,1 odstotka). 
Najmanj, le 1,7 odstotka vseh obra

tov je bilo v zasavski regiji.

Konec leta 2005 je bilo največ 
obrtnih obratov na območju 
Območne obrtne zbornice Mari
bor, in sicer nekaj manj kot 3 tisoč 
obratov, sledila ji je Območna obrtna 
zbornica Vič-Rudnik s skoraj dva 
tisoč in pol obrtnimi obrati. Naj
manj 152 obrtnih obratov je bilo v 
hrastniški območni obrtni zbornici. 
Povprečno je na območno obrtno 
zbornico lani »odpadlo« nekaj več 
kot 770 obrtnih obratov.

Podatki o zaposlenih delavcih 
v obrti so ocenjeni na podlagi po
datkov Zavoda RS za zdravstveno 
zavarovanje, ker se podatki o za
poslenih delavcih v obrtnem registru 
ne vodijo.

Publikacija Obrt v številkah 2006 
je dostopna na spletnem naslovu:

http://www.ozs.si/obrtvste-
vilkah

Služba za odnose z javnostmi
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Lastniki in pri njih zaposleni delavci po dejavnosti in statusu obrtnih 
obratov 2005

koliSter Dolenje 2a, 05/788 60 10 

PE Ilirska Bistrica, 05/710 14 30

NOVA PONUDBA

MERJENJE IZPUŠNIH PLINOV
delovni čas od 8. do 19. ure, v soboto od 8. do 14. ure. 

Prodaja vozil OPEL 05 / 788 60 09 
Akcija staro za novo do 530.000 SIT popusta

agila, corsa, astra, meriva, zafira, vectra, signum, vivaro, combo
NOVA OPEL ASTRA

POOBLAŠČENI OPEL-0^ SERVIS 
ORIGINALNI REZERVNI DELI 

Dve leti garancije
ORIGINALNA DODATNA OPREMA ■

8

2000

mm samostojni podjetniki s p. h gospodarske družbe in obrtne zadruge

Stopnje rasti števila obrtnih obratov po statusu od 1995 do 2005

KAKO SO REDOVNICE 
«ZAŠLE« V TRNOVO

»Gremo tja, kamor nas 
pokličejo.« (bi. mati Terezija 
Gerhardinger)

Kar danes živeči prebivalci Ili
rske Bistrice pomnijo, so v njihovi 
sredi redovnice. Kako so se znašle 
ravno tukaj, ko pa je toliko krajev, 
kjer jih ni? Že dobrih 120 let je od 
takrat, ko so tisti, ki so se zavedali 
pomembnosti vzgoje in izobrazbe, 
storili prve korake, da v svojem kraju 
ustanovijo poleg šole za fante tudi 
šolo za dekleta.

V samostanski kroniki je zapisa
no, daje staro prvotno samostansko 
hišo kakih petinštirideset let pred 
prihodom sester, tam okrog leta 
1840, zidal trnovski rojak Mavrič, kije 
bival na Reki. Želel je, da bi se vanjo 
naselilo bistriško cesarsko kraljevo 
okrajno sodišče. Ker je bila hiša za ta 
namen premajhna in ker si je lastnik 
že med zidanjem nakopal dolgove, 
je nedokončana stavba prišla na 
dražbo. Kupil jo je premožen trgovec 
Janez Valenčič, jo dokončal in priredil 
za privatna stanovanja.

Gospod Valenčič, ki je bil brez 
otrok, je večkrat izrazil misel, da bo 
hišo prezidal v kapelo ali podružno 
cerkev. Neki prijatelj mu je po 
zdravniku dr. Francu Bachmanu 
svetoval, da bi bilo bolj pametno 
hišo darovati v kak drug dober na
men, na primer kaki ženski redovni 
ustanovi, ki se trudi z vzgojo ženske 
mladine. Valenčič je to misel sprejel 
in zdravniku naročil, naj se pozanima 
pri redovnicah v Mariboru, kjer se 
je šolala njegova hči. Tako sta 30. 
avgusta 1879 prišli iz Maribora v 
Trnovo na ogled dve redovnici iz Kon
gregacije šolskih sester sv. Frančiška 
Kristusa Kralja. S ponudbo sta bili 
zadovoljni, ker pa sta tedanji dekan 
Matija Strucelj in njegov nasled
nik dekan Janez Urbanček imela 
pomisleke, kako se bodo redovnice 
vzdrževale, se je zadeva iz leta v leto 
odlagala.

Končno je zamisel o ustanovitvi 
samostana vzel v roke dekan Ivan 
Vesel in zadevo razložil ljubljanskemu 
nadškofu Jakobu Missiji, ko je le-ta 
prišel 25. maja 1886 na birmovanje 
v Trnovo. Škof je bilj pobudi zelo 
naklonjen. Predlagal je, da bi hišo

ponudili Šolskim sestram de No- 
tre Dame, ki so delovale v Gorici. 
Ponovno so sicer najprej povabili 
mariborske sestre, ker pa tokrat 
niso mogle ugoditi prošnji, se je 
škof Missia osebno obrnil na sestre 
v Gorici, s katerimi je bil navezal stike 
že ob ustanavljanju samostana in 
šole v Šmihelu pri Novem mestu. Po 
naključju se je srečal v Gorici tudi z 
njihovo generalno predstojnico, ki 
je bila pripravljena vložiti v samostan 
veliko denarno pomoč.

T EM SAMOSTANU
so -oktobra ,W} '•

- ZAČELE S POUKOM : ^ 
OSNOVNA ibl A

nižja realna gimnazij/- 
• meščanka sola >

O trgovska •SOVA *

psi. SteSS te
NA MIMtKiKEM 

• PPSTAVIIO DRUŠTVO i 
A KRAJ, ZGODOVINO IN KUL 

JMUSTRICA m**

Dekan Vesel in dr. Bachman sta 
pomagala reševati začetne težave. 
Ljubljanski nadškof Missia je pri 
državnih oblasteh urejal pridobitev 
dovoljenj za ustanovitev šole in sa
mostana. Poleg drugih listin je bilo 
potrebno dovoljenje občine Ilirska 
Bistrica, ki je postavila edini pogoj, 
naj bi sestre, ki se bodo naselile 
v Trnovem, ne hodile prosjačit po 
hišah.

Dve sestri in ena pripravnica 
so prišle 20. novembra 1888, bile 
slovesno sprejete 21. novembra in 
22. novembra začele s poučevanjem. 
Jasno, da nad šolo niso bili navdušeni 
tisti, ki so hoteli imeti ženske neuke, 
da bi še naprej lahko z njimi razpo
lagali po svoji volji in jih izkoriščali. 
Ravno to je z ustanavljanjem šol za 
dekleta na podeželju hotela preprečiti 
ustanoviteljica kongregacije šolskih 
sester de Notre Dame mati Terezija 
Gerhardinger. Želela je pomagati 
dekletom, da bi postale dobre, 
verne žene in modre gospodinje, ki 
bodo znale razmišljati s svojo glavo. 
Izkusila je, daje temelj za to notranjo 
svobodo globoka vera in trdno za
upanje v Boga, ki vsakega človeka 
brezpogojno ljubi.

s. Martina Radež

ČESTITKA
Cas č/t//n ves čas se sprem/n/a, 
£nerg-//o/em//e nam /n c/a/e, 
Srečo nam ust var/a /n razč//n/a, 
Teme//egrad//n znova ma/e. 
/sč/srečo v seč//n c/ruž/n/ - 
£a n/Ao// te ne £>o /zc/a/a/ 
A/repAo zc/rav/e sreča na/zač/n/, 
A ž/v//en/u često rec/: ”//va/a/"

Anici ob srečanju z Abrahamom
Uredništvo



31. 8. 2006 Zgodilo se je na Bistriškem Snežnik stran - 9

SVETNIKI PONOVNO SKLICUJEJO 
IZREDNO SEJO

Skupina občinskih svetnik
ov se je odločila ponovno skli
cati izredno sejo občinskega 
sveta občine Ilirska Bistrica, 
ker smatrajo, da so sklepi spre
jeti na 3. korespondenčni seji 
neveljavni, ker niso bili sprejeti 
z večino prisotnih.

Predlagajo naslednji dnevni red:
1. Sprejetje sklepa o zamrznitvi izva

janja sklepov zaradi nezakonite
ga tolmačenja korespondenčne 
seje;

2. Obravnava in sprejem predšolske 
vzgoje, kot je bilo predlagano za 
korespondenčno sejo (sprejem 
sklepov v zvezi z organizacijo 
predšolske vzgoje v Občini Ilirska 
Bistrica);

3.Spremembo statuta za jesenske 
volitve v svete KS, kot je bilo pred
lagano za korespondenčno sejo 
(Sprejem sklepa o spremembah in 
dopolnitvah sklepa o številu članov 
v svetih krajevnih skupnosti in o 
volilnih enotah za volitve članov 
v svete krajevnih skupnosti na 
območju Občine Ilirska Bistrica); 

4.Obravnava poizkusa odtujitve 
zemljišča agrarne skupnosti, kot 
je bilo predlagano za izredno sejo 
(Predlagajo sprejem naslednjih 
sklepov:

- Na Vladni servis skupnih služb se 
apelira, da odkupi zemljo po enaki 
ceni, kot odkupuje zemljo za grad
njo ljubljanske obvoznice.

- V primeru ne spoštovanja enako
pravnosti vseh državljanov države 
Slovenije in s tem zgornjega sk
lepa, bomo fizično varovali svojo 
lastnino);

5.Obravnava Nature 2000, kot je 
bilo predlagano za izredno sejo. 
(Predlagajo sprejem naslednjih 
sklepov:

- Ministrstvo za okolje in prostor, ter 
občina Ilirska Bistrica naj ustano
vita mešano komisijo, za revizijo 
posameznih, predvsem spornih 
območij, ki so vključeni v Naturo 
2000. Pri tem, naj občina kot zu
nanje strokovnjake za posamezna 
področja vabi lovce, gozdarje, go
barje, čebelarje in druge ljubitelje 
narave.

- Minister za okolje in prostor, naj 
nemudoma podpiše gradbeno 
dovoljenje za gradnjo VE, saj 
je občina Ilirska Bistrica vložila 
ogromno energije, časa in znanja 
v ugotavljanje naravovarstvene 
sprejemljivosti gradnje VE in jo 
sprejemamo.

- V kolikor gradbeno dovoljenje 
ne izdano v roku 1 meseca, naj

država zagotovi sredstva za na
domestilo škode, ki jo povzroča 
občini Ilirska Bistrica.

- V kolikor država ne izpolni zako
nitih zahtev občine Ilirska Bistrica, 
bomo prisiljeni vložiti upravne in 
odškodninske tožbe zoper lastno 
državo na evropskih sodiščih.)

O poteku seje ter rezultatih glas
ovanj pa v naslednji številki, saj se 
je redakcija kaljučila pred datumom 
sklica.

COMMERCE
GRAFIČNE STORITVE 
IN TRGOVINA d.o.o.

Bazoviška 40 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: 05/71-00-320 
fax: 05/71-41-124

Gregorčičeva 8 
ponedeljek 13 - 19 

in torek 7-13 
tel. 714 22 30, 714 11 98©
Ordinacija POSTOJNA 

Prečna ulica 2
torek 14 - 20 

in sreda 7-13 
tel. 726 50 04, 726 54 01©

INSTALACIJE
Kovačič Stojan s.P.

Koseze 69/a, 6250 Ilirska Bistrica 
Tel.: 05/71 00 370, Fax.: 05/71 00 371 

GSM: 041/642 868
DDRAVA IN MONTANA STROJNIH INSTALACIJ:

* CENTRALNO OGREVANJE
* VODOVODNE INSTALACIJE
* PLINSKE 

INSTALACIJE
* KLIMATSKE 

NAPRAVE
POOBLAŠČENI MONTER IN SERVISER 

OGREVALNE TEHNIKE
Buderus ClC vie|mann

Pozor!
Nevaren oglas!

SVD
svd d.o.o. * 

varnost pri delu 
požarno varstvo

Cankarjeva 1 
SI-6230 Postojna

www.svd.si » 
info@svd.si ■ 

+386(0)5 72 11 620 r 
+386(0)5 72 11 626 ■ I

MALA JUŽNA
Kd Grad - Dolnji Zemon je v soboto, 26. avgusta na grajskem dvorišču ob gradu Pregarje. Po receptu naših starih mam so nam društva pripravila tradicionalne lokalne jedi, kot so 

organiziralo izjemno kulturno etnološko prireditev Mala južna, s katero je inovativno »krompir v zjvnci, blekci, kuhan kruh, fižol z jajci, krača, ocvirki«, manjkal pa ni niti pršut, domač 
popestril kulturni utrip bistriške občine. kruh in žvižgovec. Na prizorišče je prikorakal tudi avtohtoni osel v spremljavi »kmetice« Barbare.

Tovrstnih prireditev v naših krajih žal primanjkuje, je pa Mala južna lep primer povezovanja med Društva so pripravila tudi prikaze starih iger, kot so zbijanje koze, zemljo krasti in druge,
društvi. Poleg matičnega društva Kd Grad - Dolnji Zemon so sodelovali še KD Studenec - Gornji Številne obiskovalce je pozdravil tudi ilirskobistriški župan Anton Šenkinc.
Zemon, Društvo Ahec - Jasen, KETŠD Alojzij Mihelčič - Harije, KŠD Koseze, Turistično društvo Po kulturnem programu je sledila degustacija pripravljenih jedi ter zabava s skupino Osmin- 
llirska Bistrica, KTŠD Prem, Društvo kmečkih žena, MD Trpčane, KD Šjme - Vrbovo in KTD ka. foto: K.U.
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Sredi letošnjega julija se je na 
Mašunu zbralo 350 nekdanjih 
brigadirjev Slovenskega Primorja 
in Istre, na svojem 19. tradicional
nem srečanju.

V zapisih o mladinskem prosto
voljnem delu, objavljenih leta I998 z 
naslovom V korak s časom, nam avtorji 
predstavljajo razsežnost slovenskega 
mladinskega prostovoljnega dela. 
Da bi ob dogodku, ki se je zgodil na 
Mašunu, obudili čas mladinskega 
prostovoljnega dela, preberimo kak 
zapis in poslušajmo pripovedi mlad
incev, ki so se preizkusili kot brigadirji 
in se tudi po več kot petdesetih letih z 
radostjo spominjajo tistega časa.

»Prvi začetki mladinskih delovnih 
brigad segajo že v vojni čas narod
noosvobodilnega boja, ko je partizan
ska oblast na osvobojenih ozemljih 
skušala omiliti hude posledice vojne. 
Začelo se je junija 1943 kot tekmovan
je, kdo bo nabral več zelišč in sadežev, 
v naslednjih poletnih mesecih pa se 
je razmahnilo v tekmovanja v delu na 
poljih ....«piše Jože Poglajen v svojem 
prispevku.

Cveto Prosen

»Mladinsko prostovoljno delo je 
združevalo mlade, polne idealov, volje, 
moči in delovnega zanosa, združevalo 
jih je tovarištvo in solidarnost pri 
premagovanju naporov in težav, spod
bujala pa jih je tudi zdrava tekmoval
nost, kakršna se lahko izoblikuje le pri 
skupnem delu, v skupnih načrtih in 
ciljih. In še posebej jih je združevala in 
spodbujala tudi ljubezen do skupnega 
doma, ki se mu pravi domovina....«je 
zapisala Silva Jereb.

Na srečanju brigadirjev na Mašunu 
so bili obujeni številni spomini na povo
jna leta in zanos mladine, ki je obnav
ljala in gradila porušeno domovino. 
Uvodni nagovor takratne brigadirke 
Katarine Bertok, je izzvenel v ponos 
in zahvalo mladim za opravljeno delo 
na deloviščih širne Jugoslavije, ter s 
kancem priokusa, da gredo vrednote, 
ki so združile in vodile mlade briga
dirje, v pozabo. Posebej skrbno in z 
izbranimi besedami je počastil pomen 
dela brigadirjev osrednji govornik na 
srečanju, predsednik Kluba briga
dirjev Slovenskega Primorja in Istre, 
Anton Skok. Praznični prizvok so 
srečanju dale tudi besede bistriškega 
župana Antona Šenkinca. Pozdrave 
zbranim so prinesli brigadirji iz drugih 
slovenskih krajev. Bilo je nostalgično, 
bilo je praznično.

Posebno težo letošnjemu srečanju 
brigadirjev je dal zapis Franca 
Cimpriča s podatki o gradnji ceste 
od Klepčarja skozi vas Prem, Celje 
in Pregarje. V poletnih mesecih leta 
1956 in 1957 je gradilo cesto 2576

NAŠI BRIGADIRJI

Edini stroj

Valerija Maraž

mladih iz Slovenije in Pule. »Velike 
težave pri gradnji ceste smo imeli 
pod premskim gradom,« pove Franc 
Cimprič, eden od delovodij na brkin
ski cesti.

»Teren je bil plazovit in seje pogre
zal, da smo vložili veliko truda, da smo 
ga utrdili. Naredili smo več velikih in 
globokih drenaž. Dosti težav je bilo z 
gradnjo ceste med hišami, skozi vas 
Prem. Gradili smo podporne zidove, 
še posebej je bilo težavno miniranje, 
saj je kamenje letelo po strehah in 
kvarilo strešnike.«

Petdeseto obletnico bi briga
dirji brkinske ceste radi posebej 
obeležili.

Cesto v Brkine je gradila tudi 
Valerija Maraž, takrat sedemnajstletno 
dekle. Na trasi ceste med Čeljami in 
Preložami je prijela za vsako delo, ki so 
ji ga odmerili, najpogosteje je odvažala 
material po miniranju. Spominja se 
velike junijske vročine leta I956. Da 
bi bilo delo lažje, so vstajali ob treh 
zjutraj in pešačili na delovišče, ki je 
bilo nekaj kilometrov višje. Spomini na 
brigadirski čas so ji še vedno ljubi.

V knjigi Korak s časom, je Vladimir 
Kavčič zapisal: » Ob petih zjutraj je 
trobentač zatrobil budnico. Dežurni 
je tekel od šotora do šotora in klical v 
zbor. Brigadirji še omotični od spanja, 
so se molče postavljali v dve vrsti. Po 
kratkem komandantovem nagovoru 
so med dviganjem zastave zapeli 
himno. ...«

Primorske brigadirke in brigadirji 
so se v letih po vojni odlikovali po 
številnih deloviščih doma in po Jugo
slaviji. Eden izmed njih je bil Cveto 
Prosen. Leta 1960 je gradil avtocesto 
proti Nišu in je s svojimi tovariši 5. 
Koprske brigade Toneta Tomšiča, 
dosegal vzorne delovne podvige. 
Pesem jih je spremljala na vsakem 
koraku. Še zdaj čuti silno moč, ki se 
je prelivala iz petja vdelo in dvigala to 
zagnano mladino v odgovorno in dis
ciplinirano moč. »Edini polavtomatski 
stroj je bila lopata in edino transportno 
sredstvo karijola - v eno smer polna, 
v drugo prazna, vmes pa se je tudi 
prevrnila, » se smeji Cveto ob spo
minih na tisti čas. Bil je skupinovodja 
in odgovornosti je bil kos. Brigadirji 
so živeli ponoči in podnevi v vojaški 
disciplini in redu, tako so imeli stražo 
in redarje, budnost in opazovanje 
skozi ves čas. Svojevrstno sožitje 
so brigadirji vseh gradbišč doživeli z 
domačini. Tudi okrog Jablaniceje bilo 
tako. Prinašali so jim priboljške in jih 
častili tudi s pijačo. Mladinsko delo so 
domačini nagrajevali z besedami in 
dejanji in niso skrivali navdušenja, da

so mladinci dobri delavci. Od prvega 
do zadnjega dne svojega brigadirstva, 
so si s svojim obnašanjem, aktivnostmi 
in delom prislužili častno brigadirsko 
zastavo. Zato je njegova četa uživala 
velik ugled med brigadirji in drugimi 
četami. »Gradil sem avtocesto,« pravi 
Cveto. »Tudi danes sem zadovoljen, 
da sem bil brigadir in da sem bil del 
vala mladih, ki je složno krenil k cilju 
- z veseljem, ki jo premore le mlad 
človek smo dokazovali : Tu smo in 
to želimo opraviti za svojo domovino. 
Zato sem gradil avtocesto.«

Tudi Olga Božič je s sedemnajstimi 
leti šla v brigado. Med sošolkami je 
bilo veliko navdušenje in so šle. Olga 
se spominja vsega, lepih dogodkov 
in tudi težkega dela in vse iz tistega 
časa ji je enako ljubo. Tudi vožnja z 
vlakom in značilnimi lesenimi sedeži,

Kristina Frank
so ji ostali v spominu. In neizmerno 
veselje, ki je bilo na vožnji proti Nišu. 
Šale so kar deževale in v smehu in 
dobri volji je bila pot kratka. Posebnost 
v druženju mladih je bila iskrivost, 
igrivost in smeh, ki je spreminjal 
njihovo druženje’in delo v tovariško 
sožitje. Niso ugovarjali nadrejenim, 
čutili so veliko odgovornost do dela in 
si srčno želeli doseči zastavljene cilje, 
zato so na delu tekmovali. Čeprav so 
bili bivalni in delovni pogoji težki, so 
vzdržno prestali do konca.

Brigadirka Joža Cimprič se spom
inja, daje leta 1959 niso motili težko 
delo, niti vročina, še žulji niso bili 
odveč. V brigadi je bila dva meseca, 
zato je njena izkušnja dragocena. 
Gnala jo je mladostna moč, zagna
nost in radost in neizmerno veselje, ki 
je po hudih vojnih preizkušnjah pog
nalo val mladih v obnovo domovine. 
Kako so se vsi razumeli pa čeprav je 
bilo dosti različnih narodnosti in jez
ikov. Avtocesta široka in gladka, seje 
tudi z njenim delom vsak dan daljšala 
in bežala od Smedereva proti Nišu. » 
Zelo sem si želela videti to našo ljubo 
domovino in sem jo videla,« pravi Joža 
po toliko letih in je prepričana, da je 
ravnala prav, ker je šla v brigado. »Ko
liko volje in veselja je bilo v nas. Koliko 
želj se česa novega naučiti. Mladi 
smo bili vajeni vseh del, za vse smo 
radi poprijeti, zato smo se dosti učili 
in iz niča dosti ustvarili. V brigadi smo 
se v prostem času vključili v različne 
tečaje. Vsakršno znanje je bilo zlata 
vredno. Ko pa je naš komandant po 
končanem delu raztegnil harmoniko, 
nam je tudi srce zaigralo. Četudi smo 
bili utrujeni, smo se veselili in družili 
in to je bil polet duha, ki se ga ni dalo 
doživeti nikjer drugje.«

Spomini Kristine Frank iz Koritnic 
na čas njenega udarniškega dela, so

posebni in jih pove tako živo, kot da 
so se zgodili včeraj in ne pred devet- 
inpetdesetimi leti.

Ko je bila Kristina stara 22 let, so 
jo vaški odborniki povabili v brigado. 
In je šla, prvič od doma. Oblečena

Joža in Franc Cimprič 
v svoje najlepše: žametno p lavo 
kikelco in lepe šolnčke, ki jih je dobila 
iz daljne Amerike. In leto 1947 se je 
na progi Šamac - Sarajevo, čudilo 
lepemu dekletu v modrem krilu. Ko je 
dobila delovne kratke hlače, se v njim 
ni dobro počutila. V sramežljivosti bi 
jih najraje nategnila do kolen in nižje. 
Ani šlo. Spominja se kako dober kruh 
so pekli v Doboju in brigadirske hrane, 
ki je bila v v primeri z domačo, zelo 
dobra in obilna. Brigadirka Kristina 
je bila ob odhodu domov nagrajena. 
Dobila je zeleno jopico in krilo. Izbrala 
si je lahko tudi čevlje. Odločila se je 
za številko 44. »Nesla sem jih atetu,« 
pravi Kristina. Danes živi Kristina v 
pravljično ljubki hišici in ob spominih 
na brigadirski čas vzame v dlan dve 
majhni sličici, na katerih se smejijo 
mladi obrazi in med njimi je tudi njen.

Na dveh majhnih sličicah, ki ju 
lahko objameš v dlan, je lahko dosti, 
dosti spominov in pripovedi. Tudi meni 
jih je podarila.

Albina Zloselje bila iz Ob rova in je 
z 18 leti šla prvič sama od doma. Prav
zaprav ni šla, zbežala je v od doma, ko 
je šel oče s kravami na pašo. Z njim je 
bila že nekajkrat vTrstu, ko sta z drvmi 
šla po zaslužek. Ta pot, v brigado, je 
bila nekaj drugega. Preizkusila se je 
na delovišču proge Šamac - Sarajevo. 
Že na začetku, ob prihodu v tabor, se 
je krepko zataknilo, pravi Albina:»Kar 
trije zdravniki so nas pregledovali, pa 
so mi rekli, da sem »prešvoh« in so me 
skoraj poslali domov. Pa sem se poh

valila, da doma vse delam, tudi s »sa- 
ponom«, ki je malo podoben krampu. 
»Iz Albinih brigadirskih mesecev leta 
1947, je ostal še vonj po karbidovki, 
še ve kakšno je slamnato ležišče in 
kako dekliške mišice ubogajo tudi,

če jim zapoveš podbijanje švelerjev, 
malovarjenje, ali kaj drugega. In ona 
je bila bistriška brigadirka in bistriški 
brigadirji so prijeli in opravili vsako 
delo. Ob obračunu so bile številne 
pohvale, ponos, spoštovanje, samo
zavest in lepi spomini na brigadirsko 
skupnost in tovarištvo. »Marsikatero 
noč je bilo treba na hitro v zbor za 
razkladanje materiala,« pravi Albina. »V 
temi ni bilo mogoče najti čevljev. Zelo 
bi me bilo sram, če bi prišla zadnja 
v zbor, zato sem spala kar s čevlji 
pod glavo.«

Nekaj zgodb bistriških brigadirjev 
sem zapisala, da bi se tudi mi vsi 
spomnili časa mladinskega prosto
voljnega dela in da bi priznali, da so 
opravili neizmerno delo za domovino. 
Da tudi dandanes ne bi izzvenelo, kot 
je z grenkobo rekla ena izmed briga
dirk, da njihovo delo ni več zaslužno, 
pomembno ali častno.

Vivjana Dekleva, predsednica 
bistriške brigadirske sekcije, je za ob
javo dodala: »Vesela sem, da se je 19. 
srečanje primorskih brigadirjev odvi
jalo ravno pri nas, na Mašunu. Ob tej 
priliki se še enkrat zahvaljujem vsem, 
ki so pripomogli k izvedbi našega 
srečanja. Posebej zahvala našemu 
županu gospodu Antonu Šenkincu 
za finančno pomoč. Istočasno pozi
vam vse bivše brigadirje, ki še niso 
včlanjeni v klub brigadirjev, da to storijo 
čimprej. »

Danica Pardo
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IGOR ŠTEMBERGER - NOVA MOČ JSKD
Območna izpostava JSKD je 

s prvim septembrom dobila novo 
vodstvo. Seveda smo priložnost 
izkoristili ter postavili nekaj 
vprašanj novemu vodji izpostave 
Igorju Štembergerju.

1. Nekateri izmed nas še 
vedno ne vedo kaj pomeni kratica 
JSKD in s čim se ta organizacija v 
naši občini ukvarja. Povejte nam 
na kratko kaj pomeni JSKD in 
kako ste se odločili prijaviti na to 
delovno mesto?

Območna izpostava Javnega 
sklada za kulturne dejavnosti Re
publike Slovenije (JSKD) bi morala 
odigrati ključno vlogo pri organizaciji 
kulturnega življenja v mestu kot tudi 
v celotni občini Ilirska Bistrica. To 
je edina institucija, ki na območju 
občine zaposluje profesionalnega 
človeka na področju kulture, če 
odmislimo Knjižnico Makse Samsa. 
V preteklosti tega žal v javnosti 
ni bilo moč zaznati, najbrž zaradi 
nepovezanosti te institucije z Zvezo 
kulturnih društev Ilirska Bistrica in 
zlasti z Občino Ilirska Bistrica. 
Za uspešno delovanje Območne 
izpostave JSKD Ilirska Bistrica je 
ne-obhodno in nujno potrebno tesno 
sodelovanje teh treh akterjev, ki 
nosijo ključno odgovornost za organ
izacijo kulturnega življenja v občini 
Ilirska Bistrica. Območna izpostava 
JSKD je dejansko podaljšana roka 
Ministrstva za kulturo na lokalni 
ravni in skrbi za pripravo in izvajanje 
programov in projektov s področja 
kulture, spremlja in analizira stanje 
na tem področju, zbira predloge za 
financiranje oziroma sofinanciranje 
programov, zagotavlja strokovno 
in organizacijsko pomoč kulturnim 
društvom, v sodelovanju z lokalno 
skupnostjo, lahko območna iz
postava JSKD opravlja določene 
naloge tudi za Občino v kateri deluje. 
Sam se s kulturno politiko v občini 
Ilirska Bistrica ukvarjam že cel zadnji, 
iztekajoči se mandat Občinskega 
sveta kot predsednik Odbora za 
družbene dejavnosti, ki pokriva tudi 
področje kulture, zadnji dve leti, od 
uveljavitve novega pravilnika za del
itev sredstev v kulturi, pa sem vodil 
tudi to komisijo. Menim, da so mi te 
izkušnje dale zadosten vpogled v 
področje kulture na območju občine 
Ilirska Bistrica in so zadostna pod
laga, da bi tudi delo vodje izpostave 
JSKD lahko dobro opravljal.

2. Kako ocenjujete trenutno 
kulturno življenje v občini Ilirska 
Bistrica?

Trenutno kulturno življenje v 
naši občini je kljub težavam, ki smo 
jim priča na tem področju v zadn
jih letih, kar solidno organizirano. 
Seveda pa obstajajo vrzeli, ki bi jih 
bilo potrebno zapolniti. Predvsem 
manjka prireditev v poletnih mesecih, 
ko praktično povsod prirejajo razne 
festivale in druge oblike poletnih 
prireditev. Od posameznih kulturnih 
dejavnosti je v občini Ilirska Bistrica 
najbolj razširjeno zborovsko petje. 
To dejavnost je potrebno skrbno 
negovati tudi v bodoče, saj nekateri 
zbori in pevske skupine dosegajo za
vidljive rezultate na državnem nivoju. 
Seveda je potrebno zbore ločiti po 
kakovostni ravni in to upoštevati pri 
njihovem financiranju, zaradi česar 
se mora že utečeno ocenjevanje in 
rangiranje pevskih zborov in skupin 
dosledno in redno izvajati. Posebno 
pozornost je potrebno posvečati 
ljudskemu petju in folklori, ki se 
počasi prebuja in že beleži viden 
kakovostni premik. Nasploh je 
potrebno tako folkloro kot ples bolj 
vtkati v bistriško kulturno dejavnost. 
Ilirska Bistrica je bogata z etnološko 
pustno dediščino. Zaradi tega je 
aktivnih kar nekaj tovrstnih skupin in 
osrednja pustna prireditev dobiva iz 
leta v leto vse večji pomen tudi v širši 
javnosti. Menim, da bi pri organizaciji 
in zlasti promociji te dejavnosti lahko 
svoj prostor našla tudi osrednja kul
turna ustanova. Zato je pomembno 
sodelovanje kulturnih delavcev s 
turističnim društvom, ki tradicionalno 
uspešno prireja pustne prireditve. 
Posebej velika vrzel je na področju 
filma. Z ureditvijo velike dvorane in 
sploh z ureditvijo celotnega Doma na 
Vidmu bi kino-predstave lahko pripel
jali nazaj v Ilirsko Bistrico. Gledališka 
dejavnost je omejena zgolj na eno ali 
dve društvi, vrzel na tem področju 
pa uspešno zapolnjujejo gostovanja 
gledaliških skupin iz drugih krajev, 
kar je seveda dobrodošlo in kljub 
finančnim obveznostim, ki zaradi 
tega nastajajo, je potrebno tak način 
dela ohraniti tudi v bodoče. Področje 
lutkovne dejavnosti je praktično 
zanemarljivo. Menim, da je tukaj 
nekaj manevrskega prostora, zlasti 
pri prirejanju lutkovnih predstav za

najmlajše, saj vzgoja otrok v kul
turnem duhu nanje pusti pomemben 
in neizbrisen pozitiven pečat. Glede 
na to, da v Ilirski Bistrici delujeta 
glasbena šola in pihalni orkester, 
je področje instrumentalne glasbe 
kar dobro zastopano v bistriških 
kulturnih prireditvah. Sodelovanje 
z njima je potrebno ohranjati tudi 
v bodoče. Področje literarne de
javnosti je v glavnem prepuščeno 
Knjižnici Makse Samsa. Menim, da 
je to prava odločitev, lahko pa bi se 
tovrstni literarni dogodki odvijali v 
Domu na Vidmu, če bi le ta imel ust
rezno malo dvorano ali pa primerno 
kavarno. Menim, da bi bil v tem 
primeru obisk še večji. V tej točki 
se zopet kaže potreba in nujnost po 
sodelovanju z osrednjo knjižnico. 
Področje likovne dejavnosti je izred
no podhranjeno. To je zagotovo tudi 
posledica pomanjkanja ustreznega 
razstavnega prostora. Zato bi bilo 
potrebno najprej zagotoviti primeren 
razstavni prostor oziroma galerijo 
ter poleg domačih likovnih ustvar
jalcev, združenih v domače likovno 
društvo v Ilirsko Bistrico privabiti tudi 
likovne ustvarjalce iz širšega pros

tora. Menim, daje prav 
na tem področju velika 
praznina, ki bi jo lahko z 
malo truda in dobre volje 
brez velikih finančnih 
zalogajev sorazmerno 
hitro zapolnili. Osred
nja bistriška galerija bi 
lahko našla svoj prostor 
v Domu na Vidmu ali pa 
bi to dejavnost skupaj 
z muzejsko dejavnos
tjo umestili v starem 
mestnem jedru. Ker se 
področje ilirskobistriške 
občine ponaša z bogato 
kulturno zgodovinsko 
dediščino, je škoda, da 
se že doslej v mestu ni 
uredilo muzejske zbirke, 
za katero zagotovo ne bi 
zmanjkalo materiala. 
Od nekdanjih mlinov in 
žag je do današnjih dni 
ostalo le malo, zato bi 
bilo potrebno v kultu mo
toristično ponudbo Ilir

ske Bistrice čim prej 
vključiti tudi to in za 
te potrebe obno
viti vsaj en muzejski 
primer te tehnične 
dediščine iz pretek
losti, ki je dejansko 
kriva ali pa zaslužna 
zato, da seje Ilirska 
Bistrica v preteklih 
stoletjih iz majh
nega trga razvila v 
mesto. Pri promo
ciji te kulturno zgo
dovinske dediščine 
bi poleg občine in 
turističnih ustanov 
morali sodelovati 
tudi delavci, zapos
leni za razvoj in or
ganizacijo kulturnih 
dejavnosti. Seveda 
ne smemo pozabiti 
na večjo vtkanost 
kulturnih objektov 
na podeželju v samo 
kulturno življenje 

občine. Predvsem je premalo 
izkoriščen in premalo promoviran 
premski grad ter Kettejeva rojstna 
hiša na Premu, saj sta to praktično 
edina objekta z urejenima muzejski
ma zbirkama v občini Ilirska Bistrica. 
Premski grad bi se lahko bolj izkoristil 
za prirejanje posameznih kulturnih 
prireditev, v Kettejevi rojstni hiši pa 
bi morali nadaljevati z dosedanjimi 
prizadevanju za ustanovitev primor
skega šolskega muzeja. Govorim 
seveda o dolgoročnih projektih, ker 
se zavedam, daje občinski proračun 
zelo omejen. Te aktivnosti bi morala 
voditi Občina Ilirska Bistrica, država 
oziroma kulturno ministrstvo pa bi 
moralo prispevati svoj delež. Ker 
je Območna izpostava JSKD po 
moji oceni le podaljšana roka Min
istrstva za kulturo na lokalni ravni, bi 
vodja območne izpostave moral biti 
vključen tudi v te aktivnosti.

3. Katere so vaše primarne 
prednostne usmeritve in kdaj 
začenjate?

Z vodenjem izpostave začenjam s 
1. septembrom. Seveda bo v samem 
začetku potrebno pregledati stvari, 
ki so v teku oziroma so planirane 
za bližnjo prihodnost. Najbrž me 
v samem začetku čaka selitev iz
postave iz Sokolskega doma v Dom 
na Vidmu. Sicer pa sem v svoj načrt 
dela vključil tri temeljne točke in sic
er: organizacija kulturnih prireditev 
v občini Ilirska Bistrica, pomoč 
društvom s področja ljubiteljske kul
ture v smislu obveščanja in pomoči 
pri pripravi dokumentacije za prijavo 
na razne razpise in pa upravljanje s 
kulturno infrastrukturo. Menim, da 
bi v prihodnosti našo obmejno lego 
lahko izkoristili tudi na področju kul
ture in se lotili kakega čezmejnega 
projekta ter na ta način poskušali 
pridobiti sredstva EU tudi za kulturne 
namene. Zato nameravam v prihod
nosti zaorati ledino tudi na tovrstnih 
projektih v kolikor bo za to zanimanja 
s strani lokalne skupnosti.

4. Kateri so po vašem mnenju 
naši največji problemi na tem 
področju?

Sam menim, da je bil doslej na 
področju kulture največji problem 
nepovezanost oziroma neusklajenost 
glavnih akterjev s področja kulture. 
Tu imam v mislih tako Zvezo kulturnih 
društev kot JSKD na eni strani in 
Občino Ilirska Bistrica na drugi strani. 
Brez sodelovanja JSKD-ja z Občino 
Ilirska Bistrica si delo vodje izpostave 
zelo težko predstavljam. Brez dvoma 
je nerešen problem Doma na Vidmu, 
kot osrednjega prizorišča kulturnih 
prireditev v občini prav tako velik 
problem, vendar upam, da bo ta 
problem v kratkem rešen in da se bo 
celovita rekonstrukcija tega objekta 
čim prej začela. Ureditev Doma na 
Vidmu kot kulturnega hrama, bi bila 
za Ilirsko Bistrico nedvomno velika 
pridobitev.

5. Česa se boste najprej lo
tili?

Kot že rečeno me najprej čaka 
pregled preteklega delovanja iz
postave in načrtov za letošnje leto. 
Ta proces uvajanja v delo bom skušal 
čim hitreje speljati, tako da to na 
kulturno življenje v občini ne bi imelo 
nikakršnih posledic. Poleg selitve iz
postave me najprej čaka tudi priprava 
plana za naslednje leto. Vsekakor pa 
se mislim nemudoma vključiti tudi v 
reševanje problema Doma na Vidmu, 
kjer vidim priložnost za dolgoročno 
rešitev problematike kulturne infras
trukture v občini Ilirska Bistrica.

6. Kaj bi bil vaš največji 
dosežek?

Nedvomno urejen in kulturnega 
življenja poln Dom na Vidmu bi bil 
zame največja pridobitev. Pa ne le 
zame, pač pa za vse naše občanke 
in občane, posebej pa tiste, ki 
radi obiskujejo kulturne prireditve. 
Zgradba v mestnem središču, ki tre
nutno niti navzven ne kaže posebej 
kulturne podobe, bi morala postati 
osrednji kulturni hram, ki bi nudila 
streho nad glavo vsem večjim kul
turnim dogodkom v občini Ilirska 
Bistrica. Tu bi veljalo urediti veliko 
in malo dvorano, galerijo oziroma 
razstavni prostor, svoj prostor pa bi 
tu lahko našla tudi urejena mestna 
kavarna z možnostjo prirejanja lit
erarnih večerov, predstavitve knjig, 
predavanj... Upam in verjamem, da 
bomo nekega dne tudi to dočakali, 
sam pa bom vložil vse napore da bo 
do tega prišlo čim prej.
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ŽIVIMO ZDRAVO... KLAMATSKA ALGA
AKNE IN NJIHOVO ZDRAVLJENJE 2. DEL

VULGARNE AKNE (mozolji)
Akne ali mozolji so dolgotrajno, 

vnetno kožno obolenje, ki se pojavi 
predvsem na tistih delih kože, kjer 
je veliko žlez lojnic. Ta mesta so 
predvsem obraz, čelo, ramena, 
predel prsi in hrbet in jih imenujemo 
seboroična mesta.

Akne so zelo pogosta bolezen. V 
času pubertete se pojavijo skoraj pri 
vsakem mladostniku vsaj ogrci, ki so 
najblažja oblika bolezni. Zaradi pog
ostosti v najstniških letih, blažje ob
like aken pravzaprav še vedno sodijo 
med tako imenovana fiziološka ali 
normalna dogajanja in jih nekateri 
imenujejo fiziološke akne. Bolezen 
v tej obliki se ponavadi v nekaj letih 
pozdravi sama.

Pri eni tretjini pubertetnikov se 
razvijejo akne, ki ne izginejo, so huje 
izražene in zapuščajo na koži brazgo
tine. V teh primerih govorimo o mani
festnih ali bolezenskih aknah.

Pojavijo se pri deklicah med 12. 
in 14. letom starosti, bolezen pa 
doseže svoj višek med 15. in 17. 
letom starosti. Dečki, katerih hor
monski razvoj je nekoliko počasnejši, 
zbolevajo v povprečju leto kasneje.

ZAKAJ SE RAZVIJEJO AKNE?
Nagnjenost k aknam je dedna. 

Podeduje se tudi velikost in aktivnost 
žlez lojnic. Pri nastanku aken sode
luje več dejavnikov, glavni pa so:
- seboreja, kar pomeni pretirano 

izločanje loja
- zaroženevanje izvodila žleze lo

jnice, ki onemogoča izločanje 
loja

- bakterije (propionibacterium 
acnes), ki povzročijo vnetje in 
gnojenje

- imunski mehanizmi, ki sodelujejo 
pri nastanku vnetja

Na povečano delovanje žlez 
lojnic, s tem pa na večje izločanje 
vplivajo predvsem moški spolni 
hormoni. Te hormone imajo v manjši 
meri tudi dekleta. Pri njih nastajajo 
v jajčnikih in v žlezi nadledvičnici. 
Bolezen zavoljo tega ni omejena 
samo na fante, je pa res, da se 
najtežje oblike aken ponavadi pojav
ljajo pri slednjih.

Močnejše delovanje žlez lojnic 
odgovarja nekaterim bakterijam 
(propioni bactrium acnes), ki se 
šele v puberteti naselijo v izvodilih 
teh žlez.

Bakterije izločajo posebne snovi, 
ki povzročajo vnetje, poleg tega 
pa privlačijo vnetne celice. Zato 
so pomemben dejavnik nastanka 
vnetnih aken.

KLINIČNE OBLIKE AKEN:
Danes akne ponavadi razdelimo 

na blage, srednje hude in hude. 
Najblažja oblika so t.i.
- komedonske akne, kjer vidimo 

koži obraza bolj ali manj številne 
odprte in zaprte komedone 
(ogrce). Koža na delih, kjer se 
pojavljajo, je skoraj vedno mastna. 
Kadar se pojavijo rožnate bunčice, 
govorimo o

- papulozni obliki bolezni. Vsaj

mestoma se spremembe zaradi 
bakterij in vnetja zagnojijo in tedaj 
govorimo o

- papulopustuloznih aknah. Če 
gre samo za posamične gnojne 
mozolje, bolezen uvrščamo med 
blage akne, kadar pa je pustul več, 
sodijo te akne med srednje hude. 
Najhujša oblika aken so t.i.

- konglobirane ali nodulocistične 
akne. Te se pretežno pojavljajo pri 
fantih. Vnetje je močno izraženo, 
pojavljajo se zatrdline v koži, pone
kod pa velike gnojne spremembe. 
Te akne zapuščajo obarvanja 
kože in brazgotine, ki trajajo vse 
življenje. Ker nezdravljena bolezen 
traja leta, so lahko estetske defor
macije včasih zelo hude.

Spremembe, ki jih neredko 
ne moremo ločiti od mladostniških 
aken, čeprav je vzrok nastanka 
povsem drug in se lahko pojavijo v 
katerikoli starosti, opazujemo včasih 
pri stiku s katrani, strojnimi olji ali 
nekaterimi organskimi spojinami.

Neredko se pojavijo akne 
tudi ob pogosti uporabi nekat
erih kozmetičnih sredstev. Tej obliki 
pravimo acne cosmetica.

Acne mallorca nastanejo pri 
nekaterih ljudeh ob pretiranem 
sončenju, še posebej, kadar upora
bljajo svojemu tipu kože neustrezne 
kreme, kar v praksi žal velikokrat 
vidimo.

Praskanje lahko tudi pri sic
er blagih aknah povzroči brazgo
tine. Bolezen največkrat vidimo 
pri neuravnovešenih bolnicah in jo 
imenujemo acne excoriee.

ZDRAVLJENJE AKEN
Akne sicer pogosto minejo 

spontano, z zdravljenjem pa lahko 
skrajšamo čas trajanja bolezni in 
omilimo njen potek. Zelo pomembno 
je, da zdravnik in bolnik dobro sodelu
jeta. Bolnik mora vedeti, da bo zdrav
ljenje trajalo mesece ali leta. Za zdrav
ljenje blažjih aken uporabimo zdravila 
za lokalno uporabo. S temi sred
stvi skušamo omiliti zaroženevanje, 
zmanjšati izločanje loja in delovati 
proti bakterijam. Uporabimo benzoil 
peroksid, retinoično kislino, neka
tere antibiotike in vse pogosteje 
azelainsko kislino. Vsi ti preparati se 
uporabljajo v različnih koncentracijah, 
v obliki želejev, losionov, raztopin in 
emulzij olja v vodi.

Težje oblike aken je potrebno 
zdraviti sistemsko, kar pomeni, da 
zdravila zaužijemo.

Že desetletja z zadovoljivim 
uspehom uporabljajo tetracikline. 
Te antibiotike je potrebno jemati 
mesece. Problem nastopi v času po
letja, ker številni ljudje, ki jemljejo ta 
zdravila na soncu reagirajo z mehurji 
in opeklinami.

Pri dekletih se včasih odločimo za 
zdravljenje z anitandrogenimi hormo
ni, ki zavirajo delovanje moških spol
nih hormonov na žleze lojnice, s tem 
pa se zelo zmanjša izločanje loja in 
maščenje kože. Stanje se praviloma 
močno izboljša. Fante Sterni sredstvi 
ne moremo zdraviti, saj bi prišlo do 
feminizacije /poženščenja/.

Pri njih uporabimo 13 - cis - 
retinoično kislino v obliki kapsul. 
Ta vpliva na zmanjšanje izločanja 
loja in na zmanjšanje žlez lojnic. 
Zdravljenje traja 4-6 mesecev in 
efekt zdravljenja je res odličen. Pre
parat, ki je res zelo učinkovit redkeje 
predpisujemo dekletom , saj v času 
jemanja in še mesec dni zatem zaradi 
škodljivega vpliva na plod ne sme 
priti do zanositve.

V celostno zdravljenje aken je 
prav, da vključimo tudi kozmetičarke, 
biti pa mora odgovorna in strokovna, 
saj so sicer mogoča tudi poslabšanja 
bolezni. Po svetu organizirajo tečaje 
o manualni (ročni) terapiji aken, kjer 
sodelujeta zdravnik dermatolog 
in dipl. kozmetični tehnik. S tem 
posredujejo izvajalcem kozmetične 
nege ustrezne informacije in pou
darijo pomen sodelovanja obeh 
profilov v zdravljenju aken.

Doc. dr. Igor Bartenjev, 
dr. med.

Specialist dermatovenerolog
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SPECIFIČNOST
Izrazito visoka koncentracija vitamina B12 in neuropeptinov, ki delujejo na 

delovanje celega živčnega sistema, še posebej pa na trijas epifiza - hipota
lamus - hipofiza.

Ta svojstva so zelo pomembna pri poškodbah živčnega, endokrinega in 
imunološkega sistema. Pri dosedanjih opažanjih se smatra, da je ona eden 
najboljših tonizatorjev in regulatorjev psiho-neuro-endokrino-imunskega 
sistema, ki združuje različne telesno prepletene funkcije organizma. To algo 
imenujejo “Eliksir za možgane - Super gorivo za živčni sistem človeka”. Akti
vira neuro-transmiterne sisteme, poboljšuje jasnost, koncentracijo in umsko 
vzdržljivost, zmanjšuje depresijo, stimulira delo desne hemisfere - delovne 
zmogljivosti, umetniške in intuitivne sposobnosti.

Iz literature, so dobljeni zelo dobri rezultati pri Alzhajmerjevi bolezni, multipli 
sklerozi, epilepsiji, depresiji, psihosi in neurozi, otroški in cerebralni paralizi, 
neuropsihični izčrpanosti in podobnih primerih.

Klamatska alga spada v Šladkovodne alge, njena posebnost pa je vtem, da 
vsebuje veliko manj joda (organsko vezanega) v odnosu na morsko algo.

Ni škodljivo za preveliko stimulacijo ščitnice, celo kadar jemljemo 6 g/na 
dan.

KAKO ALGE DELUJEJO
- vračajo harmonijo telesu - rešujejo problem skritega gladovanja celic, kar 

v daljšem časovnem razdobju prihaja do neravnovesja v organizmu, okvare 
v funkcijah, ter bolezni na mnogih nivojih.

- Stabilizirajo organizem in ga ščitijo pred stresom
- Oskrbujejo organizem s snovmi, katere naš organizem potrebuje, da bi 

deloval zdravo
- Osvobajajo velik del izkoriščene metabolične energije
- Prečiščujejo organizem od škodljivih produktov metabolizma
- Zahvaljujoč fikopigmentom, antioksidantom, encimom, klorofilu in ostalim 

sestavinam delujejo zaščitno (od radiacije, nastanka tumorjev, razvoja 
ateroskleroze ...)

- Delujejo pozitivno pri boleznih odvisnosti (alkoholizem, kajenje, droge)
- Zadovoljivo vplivajo na zobovje, nohte, kosti (osteoporoza ipd)
- Povečujejo voljo do življenja
- Dajejo več energije, boljšo koncentracijo in spomin

ZAKAJ JEMATI KLAMATSKE ALGE
- jačajo imunski sistem
- jačajo srčni in krvožilni sistem, zmanjšujejo telesno težo in holesterol
- izboljšujejo stanje prebavnega trakta
- izboljšujejo naravno čiščenje organizma od toksinov

SE NADALJUJE
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mikrofoni, kabli, stojala, konektorji, zvočniki...

symantec.
Svetovanje

Servis računalniške opreme 
Vzdrževanje in postavitev računalniških mrež 
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Obročno odplačevanje
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OBRAZI NAŠI ZNANI... Iliriade
Poletje in sezona sta na višku, 

in glave razgrete povsot.Ma nanka 
gouart glede sejanja in sajenja v 
opčinskih klopeh, dasiravno naj 
bi bil sedaj cajt dopustov in odiha. 
Samo eni ga pa n e majo miru nikdar. 
Sploh pa je blazno moderno zdaj, 
da se sejo zapusti tam na polovici, 
kjer ti diskusija ne paše...pa mirna 
Bosna. Samo potem reskiraš, da se 
ti tudi sejnina prepolovi...al ne? Zdaj, 
v času kislih kumaric in limon , bi rad 
kakšno rekel še o obrazih naših...

Ljudje imamo na splošno več 
obrazov, odkar je pa plastična kiru
rgija v razcvetu, so pa možnosti še 
večje...čeprav sam osebno, ko se 
zjutraj pogledam v špegu, uzrem 
vedno en in isti fris vedno, pa če 
se mi ta dopade, al pa ne. Samo ta 
teza, da imamo ljudje več obrazov, je 
verjetno mišljena bolj abstraktivno. V 
družbi kažemo navadno vsi en obraz, 
doma v fotelju spet drugega...in 
če greš potem med reklamami na 
sekret

in si malo zaprt,dobiš spet malo 
drugačen fris...in tako.. .več obrazov 
imamo ljudje v življenju...to sem v 
bistvu hotel povedat...

No, šalo na stran. Vprašanje 
je, kaj me je tokrat spodbudilo, da 
sem sam začel malo abstraktivno 
razmišljat o obrazih. Pred kratkim 
sem malo investiral težko prigarane 
dinarčke v sosednjo pivško občino, 
in tako vsak mesec dobim v kaselc 
(BREZPLAČNO) Pivške novice in 
Prestop. In ko grem tako vsake 
toliko tja pokasirat kar je mojega, in 
odvojit cesarju, kar je cesarjevega, 
si spotoma tudi ogledam, prelistam 
in malo preberem njihova lokalna 
pivška glasila. No, morda se komu 
res zdi, da je NAŠ lokalni časopis 
Snežnik za en (moški spolni organ, 
štiri črke, prva je k), ma vam povem, 
da ko si ogledam okoliško informa
tiko, se mi zazdi naš časopis Snežnik 
prav super in dober, pa čeprav je 
treba zanj reskirat eno malo pivo( pa 
ne v Portorožu, da se razumemo).

To pa se mi zdi( ma ajde...če že 
ne super, pa vsaj dober) zato, ker 
lohku vanj napiše skoraj vsak skoraj 
vse, kar se mu sprdne in kar misli( 
no, jaz sem že en tak primer, in to 
tudi priznam...saj veste tisto...koji 
prizna...), in je tako branje mnogo 
bolj pestro, zanimljivo, razslojeno in 
družbeno raznoliko! Tam v sosedn
jih, pobratenih pivških revirjih, pa je 
samo župan gor, pa župan dol, na 
vsaki sliki je župan, in s kom se je 
rokoval župan, kje je bil župan, in kaj 
je naredu župan. V našem Snežniku 
pa je težko župana našega zaslediti 
na sliki, in se mi zato bužec prav malo 
smili, ker ga tako zapostavljamo, če 
primerjam Pivško opčino in njihove 
novice, in seveda njihovega župana. 
Upam da zato naš župan(ki je isto 
peršona, tako ku pivški), ne bo za
padel v kakšne depresije, konplekse 
manjvrednosti al kej podobnega. 
Mogoče pa je po eni strani še boljše, 
če se tisk ne ukvarja preveč s tabo, 
kajti če manj si po časopisih, boljše 
je! Jaz si naprimer še do dandanes 
nisem prišel na jasno, al je boljše 
bit v kakšni stranki, al pa je boljše 
bit sloboden in neodvisen človek na 
vseh področjih. Odvisnih je(sploh v 
Bistrci?!) že tako preveč...

Me je pa prešinila prejšnji teden 
ena grešna misel, katero pa ne vem, 
če bi vam jo sploh povedal. No, ma 
vam jo vseeno bom, ker nisem v 
partiji sploh.

Prejšnji teden sem pomislu( buh 
mi grehe odpusti in misli hudobne), 
da je to, kaj se piše v lokalni časopis 
širom naše slobodne zemlje, odvisno 
od tega, V KOLIKŠNI MERI JE TA 
ČASOPIS FINANCIRAN S STRANI 
OBČINE.Ajs, au, au...zdej srn pa 
menda povedal preveč. Ma prosim, 
ne tega okoli raznašat...to obdržite 
samo zase, ker srn povedal samo 
tle vam.No vidite, in zato je skoraj 
boljše, da je treba Snežnik tudi 
malo kupit( ena švoh piva, ma ne 
na obali, kot srn menda že omenu), 
samo da opčina nima apsolutnega in

Vulkanizerska delavnica na podjetju TIB Transport, 
Šercerjeva 17, Ilirska Bistrica

za vse vrste vozil 
za osebni in tovorni program:

vsak dan 7.-17. ure 
v soboto 7.-15. ure

Informacije dobite na tel.: 05 / 70 40 116 

KDOR VARČUJE, NATIBu GUME ZAMENJUJE!

brezkompromisnega (uh, kaka dolga 
beseda)monopola nad njim. Ker po
tem bi blo pa vprašanje, kdo samo 
bi smel pisat vanj, in možno...opa, 
čisto možno bi bilo, da bi se potem 
uvedla CELO cenzura, in samo 
uradne stvari notri, in nič zanimljivega 
med vrsticami.

Eko, vidiste...to sem imel tokrat 
na duši in vesti, in sem se spovedal 
skoraj tako kot pri spovedi, in mi je 
takoj lažje pri duši. Vsi vedno samo 
kritizirajo in iščejo dlako v jajčecu, 
ma je treba v vsaki stvari, pa če je 
še tako slaba in zavožena, iskati tudi 
svetle in plemenite stvari notri. In to, 
da opčina(ŠE?l) nima apsolutnega 
in brezkompromisnega(uf, spet 
ta dolga beseda) monopola nad 
Snežnikom, se mi zdi v redu in poh
valno, kajti če bi ga imela, bi verjetno 
notri čital in gledal iste fries, kot jih 
vidim, ko grem naprimer vozniško 
podaljšat. Je pa vseeno žalostno to, 
daje kolikor toliko slobodno, neod
visno, neobčinsko in nestrankarsko 
glasilo edina stvar, v kateri smo po 
eni strani še pred Pivko. No, čeprav 
je res, da jih dohajamo( Pivko inu 
Postojno) sz trgovinami in bufeti. 
Industrija pa nekako stagnira, in 
se održava nekako na nitki, ma še 
zmeraj za silo pri življenju.Splača pa 
se itak danes ne nič sploh, razen 
živet staršem na grbi, kar je postalo 
sila zanimljivo in cenjeno. Bencin 
bomo pa hmali tankali po kapljicah. 
Vendar pa mene vse te podražitve 
ne prizadanejo čisto nič, kajti jaz 
tankam zmeraj za pet jurjev, pa naj 
oni kar dražijo...

Pa lep pozdrav do naslednjič

Matjaž Vrh
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UGODNA
POSOJILA

Hitro do kratkoročnega 
kredita v podjetju ŽNIDER S!
Izplačilo takoj!
ŽNIDER S IZOLA 
Cankarjev drevored 5 
Tel.: 05/640 10 90

PARK
TEL.: 71 45 144

RAZLIČNE
VELIKOSTI

PIZZ

RAZVOZ PIC JE CEL DAN 
9 - 22 URE

VEČNE RESNICE
Večne resnice so pokvarljivo blago. Tisto, da je Zemlja ravna, smo 

nekako že pozabili. Razumljivo, že dolgo je tega, kar so nas prepričali o 
nasprotnem in tisti, ki so to verjeli, so že davno v nekih drugih dimenzijah.

Na prvi pogled se zdi, da večnih resnic sploh več ni. Poglejmo si recimo 
spremembe skozi obdobje stotih let, drobiž za zgodovino, čeprav spodo
bna leta za posameznika. Sto let nazaj smo živeli pod cesarjem Francem 
Jožefom, ki je takrat vladal že skoraj šest desetletij, večina ljudi se je ukvarjala 
s kmetijstvom, Ljubljana je bila dvojezično mesto. Petdeset let nazaj smo 
bili v socialistični Jugoslaviji, dogajala se je pospešena industrializacija, vsi 
prejšnji družbeni odnosi so bili vsaj nominalno postavljeni na glavo. Avto
mobile si lahko preštel na prste.

Eno in drugo obdobje je imelo svoje večne, samoumevne resnice.
Danes, ko smo prosvetljeni in obveščeni, smo menda sposobni bolj 

kritično presojati “samoumevnost” takšnih in drugačnih resnic. Ali res?
Poglejmo si nekaj takih resnic.
V Sloveniji obstajajo ogromne medregionalne razlike. Razlike med 

regijami seveda so in to ne ravno majhne. Najbolj razvita regija je približno 
dvakrat boljša od najmanj razvite. Ni malo. Vendar je to ena najmanjših, 
če ne že najmanjša razlika v Evropi. Na Hrvaškem, denimo, je ta razlika 
desetkratna.

Podobno je s plačami. Tudi če odmislimo ekstremen ameriški primer, 
kjer je plača direktorja vredna 500 plač zaposlenih, imamo v zahodni Ev
ropi (saj nam je ta še vedno za vzgled, ali pa sem morda zamudil in se je to 
spremenilo?) bistveno večje razlike kot pri nas.

Problem plač ni v tem, da so nekatere previsoke, ampak v tem, da jih 
je večina prenizkih. Ampak tega ne smete misliti. Ne, biti morate zgroženi, 
ker v kapitalističnem (!) sistemu obstajajo razlike med posamezniki, regi
jami, itn.

Zato, da te nebodijihtreba razlike razrešimo, pa imamo seveda državo in 
njene pomožne službe, od sindikatov naprej. Tako moramo biti lepo tiho, ko 
nam pobirajo velikanske davke in jih delijo takole počez, saj gre vendar za 
družbeno pravičnost, kajne. Tako se hkrati nihče ne vpraša, kaj pa smo delali 
zadnjih petnajst let, da imamo še vedno podjetja, ki morajo glede na program 
konkurirati Kitajski in Bangladešu. Kam so šli denarji, ki se jih je dajalo leto 
za letom iz državnega, torej našega, denarja za “prestrukturiranje”.

Tudi v naši občini kot “Sloveniji v malem” seveda ni nič drugače.
Tako se še vedno pretvarjamo, da lahko izbiramo gospodarske panoge, 

ki jih bomo spustili v občino, misleč seveda na industrijo, da bi zakrili dejstvo, 
da nimamo pojma, kako bi zastavili gospodarski in vsak drugačen razvoj 
in upajoč, da nihče ne bo opazil, da že imamo model sodobne tovarne, 
tiste v Trnovem, kjer bo danes-jutri delalo manj kot sto ljudi. Pa nam je še 
ta viška.

Tako smo prepričali pol občine, da mesto izkorišča vasi, da bi zakrili de
jstvo, da nimamo pojma, kaj z mestom narediti in upajoč, da ne bo nihče opa
zil, kako se mesto spreminja v vas, kar bo na koncu teplo vse občane.

Tako smo pokazali svoje denarno bogastvo in razvojno naravnanost, ko 
smo se vključili v kar dva regionalna razvojna programa, da bi zakrili dejstvo, 
da v resnici nimamo ne projektov in ne idej, kako delovati v katerem koli od 
njiju in upajoč, da smo se s tem za dogledno obdobje rešili odgovornosti 
za (ne)razvoj.

Če se še za trenutek ustavim pri teh dveh programih. Kaj pa se zgodi, 
če so v njiju zapisane različne stvari? Kateri ima prednost?

To je seveda zgolj retorično vprašanje, ker se te zadeve itak pišejo samo 
zato, da poročila v Bruselj lepše zgledajo.

Svoje čase se je postavljalo vprašanje, kako rešiti bistriške probleme. 
Mogoče je bilo to napačno. Vprašati bi se bilo treba, kateri pa sploh so naši 
problemi? Ali pa celo, ali imamo kakšne probleme?

Glede na to, da že leta poslušamo “rešitve” iz domene znanstvene 
fantastike, ki na prvi pogled izgledajo edino logične in pravilne, da vsi 
statistični pokazatelji, od novorojencev, brezposelnih do števila trgovskih 
centrov kažejo na pozitivne trende, da so na naše podeželje prodrli že celo 
Angleži, blema nema.

Edino vprašanje je, ali se je to zgodilo zaradi ali navkljub prizadevanjem 
tistih, ki imajo v rokah škarje in platno. In da ne bo pomote, to nikakor niso 
samo ali pa celo niti ne predvsem lokalni politiki.

Osebno sicer še vedno mislim, da izgubljamo priložnosti, s potencialno 
zelo hudimi posledicami. A lahko da se tudi motim.

Stvari so namreč zelo relativne.
Tako je na primer pri nas prejemnik socialne pomoči reven človek, že 

po definiciji, bi se reklo. Če pa pogledamo globalno, tak človek po svojih 
dohodkih spada v zgornjo sedmino. Kar šest od sedmih Zemljanov je bolj 
revnih od njega. Tisti s povprečno plačo je v zgornjih deset odstotkih, (www. 
globalrichlist.com).

Ja, večne resnice so res pokvarljivo blago. Tako smo se v šoli učili, da 
ima naše osončje devet planetov. Zdaj jih je osem, Pluton ni več planet. Je 
mogoče izginil, ga je razneslo? Ah ne, samo definicijo so spremenili. To si 
velja zapomniti. Pomenljivo.

Dejan Ujčič 
www.ujcic.com
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NAJLEPŠE JE PETI »V ŽIVO« 
POGOVOR S PEVCEM MARJANOM UUANOM

Marjan Uljan, pevec zabavne 
glasbe, se je s svojo glasbeno 
skupino Malibu po nekdanjem Kvar
tetu bratov Boštjančič edini iz teh 
krajev uspel zavihteti med zvezde 
slovenske pop glasbe. Marjanov 
prijeten glas velikega razpona, 
številne originalne pesmi s kar nekaj 
uspešnicami in prikupen nastop 
vseh glasbenikov (tudi tu je Marjan 
še posebej živahen in neutrudljiv) 
ohranjajo popularnost ansambla že 
vrsto let. Da gre za zelo dobro profe
sionalno skupino priča tudi dejstvo, 
da najraje nastopajo »v živo«, brez 
posnetih glasov in glasbe, brez kat
erih se neštete »muhe enodnevnice« 
ne bi mogle pojaviti na sceni ...Bilo 
je nekega ponedeljka po napornem 
nekajdnevnem igranju nekje na 
Štajerskem, ko sva se z Marjanom 
pogovarjala o zahtevnem, pa tudi 
lepem poklicu. O odrekanjih in ra
dostih v stikih s publiko je govoril z 
žarom, a nemirno, kot da mu naenk
rat po glavi roji tisoč misli.

Kdaj si se kot vokalni solist 
prvič pojavil pred poslušalci? So 
Tvoj talent morda opazili že v 
vrtcu in si pel Kekčevo pesem ali 
kaj podobnega?

Najprej sem moral obvezno v pe
vski zbor, kjer so pele same deklice. 
Za mene kot fanta malce nerodna 
zahteva, a sem se kar dobro počutil. 
Menda je bilo v četrtem razredu, ko 
me je takratni ravnatelj kuteževske 
šole Kristjan Zidar ob priliki neke 
proslave določil za solista, čeprav 
bi morala to opraviti ena od deklic. 
Dobro sem si zapomnil naslov pesmi, 
to je bila znana ruske pesem Katjuša, 
ki jo še danes poznamo v različnih iz
vedbah. Seveda so bile naše mamice 
in ateti ter tete in ostalo sorodstvo 
navdušeni. Bilo mi je lepo, a kaj naj bi 
to pomenilo se še nisem zavedal.

Ne ravno dolgo let za tem smo 
že igrali za ples kot Veseli Ventilčki. 
Igrali smo doma in v bližnjih krajih. 
Se posebej pa so nas imeli radi 
Kastavci. Tam smo igrali veliko, saj 
so bile »kranjske« muzike vedno 
priljubljene. No, kvaliteta na začetku 
ni bila bogve kaj, a smo si nabirali 
točke z živahnostjo in se kar uspešno 
prebijali.

Kaj pa Tvoja glasbena izo
brazba ?

Hodil sem v bistriško glasbeno 
šolo. Igranje na trobento me je 
učil prof. Ivica Čargonja, ki je bil 
tudi dirigent bistriškega pihalnega 
orkestra. Seveda sem tudi jaz tam 
pihal v trobento. Po končani osnovni 
šoli sem hotel nadaljevati z glasbo 
resno. Sprejemne izpite za vpis na 
srednjo glasbeno šolo sem opravljal 
v Ljubljani. Ko sem pred komisijo 
zaigral na trobento, je rekel eden od 
članov -to je bil prav Jože Privšek- da 
sem dober in da me bodo sprejeli, 
vendar trobentarja že imajo in naj bi 
igral oboo. Kakšna oboa neki!? Mene 
že ne bojo imeli za norca. Nisem se 
hotel prerekati. Na hitro sem izpolnil 
vpisne formularje in jo besen pobris
al. ... Še isti dani sem se skrivoma 
vpisal na srednjo lesarsko šolo v 
Postojni in seveda doma povzročil

šok. Kljub temu sem 
se zapisal glasbi. Čez 
nekaj let sem si z Mali- 
buji že krepko utiral 
pot... Mnogo kasneje, 
že kot uveljavljen pe
vec, sem hotel izpopol
niti pevsko tehniko, a 
so me kmalu odslovili, 
češ da me nimajo kaj 
posebnega naučiti, saj 
sem kot pevec formiran 
in dihanje, izgovorjavo 
in ostale prvine dobro 
obvladam. Bil sem zelo 
zadovoljen, saj niso 
skoparili s pohvalami, 
ki niso bile le vljudnos
tne, saj sem razumel, 
da niso vedeli, da se s 
petjem ukvarjam profe
sionalno.

Si odličen šovmen. Vsak Mali- 
bujev nastop je poln dinamike 
in veliko daš na vizualno plat. 
Kakšne so Tvoje glasbene am
bicije, poješ tudi zahtevnejši 
repertoar, saj glede na glasovne 
zmožnosti lahko posegaš po 
raznovrstni literaturi, morda celo 
operni?

Res je, ni lahko peti in »skakati« 
po odru ure in ure. Ta posel zahteva 
veliko fizične kondicije in jaz jo na 
srečo imam. Živahnost je del mojega 
značaja in se, tudi ko nastopam, 
drugače ne morem obnašati. Zato 
so predstave pred TV kamerami, 
kjer se skorajda ne smeš premakniti, 
zame prava tortura. Naš ansambel 
igra predvsem za ples in poslušanje, 
predvsem izvajamo naše skladbe in 
uspešnice. Izdali smo kar sedem 
laserskih plošč. Seveda pase lotimo 
tudi drugih popularnih skladb, tudi 
tujih. Tvvist, mambo, rock in nekateri 
drugi južnoameriški ter standardni 
plesi so naša stalnica. Od zimzelenih 
melodij posegamo po nekdanjih 
uspešnicah, recimo iz repertoarja 
Elvisa Presleyja ali Engelberta Hump- 
erdincka. Nekatere od teh so zaradi 
velikega glasovnega obsega zelo 
zahtevne, prav tako recimo pesmi, ki 
jih pojeta Al Bano ali Andrea Bocelli. 
Sedaj pripravljamo šov in takrat bodo 
na račun prišli tudi ljubitelji tovrstne 
glasbe. Hrvaških pesmi pa igramo 
veliko manj kot včasih.

S katero uspešnico ste se 
najbolj uveljavili v slovenskem 
prostoru?

Pravzaprav nas je »lansiral« 
Božidar VVolfand-VVolf, ki ga zelo 
cenim kot kompletnega glasbenika 
in dobrega poznavalca zakulisja naše 
glasbene scene ... In prvi hit? Mi 
Primorci! Vedel sem, da bo uspešen,, 
a presegel je vsa moja pričakovanja. 
Tudi dandanes ga moramo obvezno 
igrati na vsakem nastopu. Ko se rodi 
nova melodija približno vemo, če 
jo bo publika sprejela ali ne, nikoli 
pa ne uganemo ali bo postala hit. 
Včasih se katera pesem »prebije« 
zelo visoko brez velike reklame. 
Uspešnice so tudi recimo pesmi 
Maja, Marica, Še danes, Morje, 
sonce, Čokoladica... Na Primorskem 
recimo vžigajo Dobri stari časi. Zbirka 
se kar počasi veča.

Kaj pravzaprav pomeni biti v 
Sloveniji pevec zabavne glasbe?

Gre za dokaj naporno delo, polno 
stresov. Ne smeš piti hladnih pijač, 
grlo moraš paziti in seveda nastopati, 
ko drugi počivajo ali se zabavajo. 
Sem se pa pojavljal že na skromnih 
in skoraj neuglednih odrih, pa tudi 
večtisočglavi množici sem velikokrat 
pel. V vsakem primeru pa zadovoljno 
občinstvo poplača vse. Prijeten 
občutek, ni kaj.

Se čuti Tvoja družina 
zaradi specifičnega dela kaj 
prikrajšana?

Ne, saj sem med tednom veliko 
doma, čeprav sem tudi menedžer 
skupine in tudi snemamo precej 
pogosto. Prav sedaj pripravljamo nov 
spot za pesem Kulk s lejpa. Prizor bo 
posnet na Piranski noči, z lepimi dek
leti v romantičnem okolju in bo pred
stavil naš »izlet« v narodnozabavne 
vode oziroma vižo Polka, valček. To 
je sveža skladba, ki je na festivalu 
v Ljubljani pred kratkim prejela na
grado za najboljše besedilo. Pisana 
je dokaj originalno. Značilno zanjo pa 
je, dajo pojemo peteroglasno, kot še 
nekaj drugih pesmi.

Festivali in TV nastopi?
Precejšnja »kuhinja«, bi rekel. 

Sicer pa so nastopi na TV preveč 
statični in me utesnjujejo, a brez TV 
ne gre. Tudi festivali so nuja. Peli in 
igrali smo na malodane vseh večjih 
slovenskih festivalih. Na živce mi 
gre, če moramo samo odpirati usta 
in publika posluša le zvočne pos
netke, a posebno na TV je to zelo 
običajno.

Si kdaj pomislil na samostojno 
kariero?

Od leta 1997 sem uradno pok
licni glasbenik. Naučen sem delati v 
skupini in se s kolegi iz benda dobro 
razumemo. Poseben zagon je skupini 
prispevala Tjaša Fatur, ki je z nami že 
tri leta. Sva zanimiv duet, tudi instru
mentalni: jaz igram na trobento, ona 
pa je odlična saksofonistka. Letos se 
nam je pridružil že uveljavljeni dolen
jski slavček Jani Lipičnik. Tudi on je 
glasbenik velikega formata. Pri nas 
igra kitaro in je, kot verjetno veste, 
avtor mnogih slovenskih uspešnic.

Skratka: dobro nam gre in ne vem 
zakaj naj bi kaj spreminjal.

Kaj je v zabavni glasbi poseb
nost današnjega časa?

Zdi se mi, da je trenutno najbolj 
priljubljena »turbo muzika« in lepo 
obdarjena dekleta. Na žalost je 
sama kvaliteta izvajanja in ustvarjanja 
glasbe manj pomembna. Kakšnih 
posebnosti ni. Delati je treba, saj 
uspeh ne pride kar tako. Je pa v

zadnjem času posebej moderno 
angažiranje za igranje jubilantom, 
bolj točno petdesetletnikom. Čeprav 
igramo za mlade in stare in se sproti 
prilagajamo, je na veselicah, abra- 
hami in »poroke« so najbolj hvaležno 
občinstvo, vedno zelo prijetno. 
Tovrstne veselice ostanejo vsem v 
zelo lepem spominu ...

Ti je kakšna pesem še posebej 
pri srcu?

Izdvojil bi dve: Kulk s’lej pa in V 
nedeljo bom sina krstil. Slednja je 
nastala ob krstu mojega sina in je 
razumljivo, da me ob njej obhajajo 
posebni občutki. Seveda imam rad 
veliko pesmi, nekatere pa nekoliko 
manj. Kot profesionalec pa se trudim 
skupaj s kolegi, da bi naše igranje 
izzvenelo čim bolj korektno, saj 
poslušalci takoj začutijo, če je kaj 
potvorjeno.

S kakšno mislijo ali sporočilom 
boš zaključil pogovor?

Prosim Te, da z debelimi črkami 
zapišeš:

Ob tej priložnosti se skupina 
Malibu zahvaljuje vsem, ki ste 
dolga leta z nami in nas spodbu
jate ter velikokrat tudi glasujete 
za nas.

Hvala, MALIBU!
Dimitrij Bonano

©©ffifl VBKSmEA s
Cankarjeva 25, Ilirska Bistrica 

tel,: 05 / 71 41 500

* BREZPLAČNO ŠIVANJE
■ 15 % NA VSE ODEJE
■ 25 % METRAŽNO BLAGO
■ 50 % POSTEUNINA
■ 10 % SKAJ
■ 40 % BRISAČE

REDNI PROGRAM-
široka ponudba

* izdelanih zaves
* dekorativnih zaves
* metraže
(brezplačno šivanje po naročilu)

ŠIRŠI PROGRAM
široka ponudba

* posteljnine
* brisač
* prešitih in navadnih odej
* posteljnih blazin in pregrinjal

NOVOST V PONUDBI
* posteljni program Meblo

(jogi vzmetnice)
* plastificirani prti
* umetno usnje - skaj
* karnise

NON-STOP 8-19 
SOBOTA 8-12 

NEDELJE IN PRAZNIKI
ZAPRTO
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MLADI VIRTUOZI NAVDUŠUJEJO DOMA IN NA TUJEM
Poletje 2006 je poletje uspehov in nagrad, ki so jih dosegli godci 

na diatonični harmoniki, ali na frajtonarci iz domačih krajev-to je iz II. 
Bistrice in Brkinov. Fantje in dekle so kot za šalo posegali po najvišjih 
uvrstitvah tako na domačih kot tudi tujih tekmovanjih. Priznati si mo
ramo, da so najmanj poznani prav v domačem kraju. Skoraj neverjeten 
je podatek, da iz tako majhnega področja prihaja tako veliko število 
izjemnih harmonikašev.

Uspeh pa seveda ne pride sam, potrebno je vložiti veliko veliko truda in 
vaj. Fantje in dekle redno vadijo vsaj po eno do dve uri dnevno in to že kar 
nekaj let. Pojasnili so mi tudi, da so nekajdnevni premori že dovolj, da prsti 
več ne tečejo kot bi morali. Običajno pa za dobrim učencem stoji v senci še 
boljši učitelj. Prof. Zoran Lupine in svetovni prvak Denis Novato, nesebično 
prenašata svoj znanje in izkušnje. Naj dodam še pojasnilo Denisa o njegovem 
uspehu: 1 %je talent, 99% pa vaja.

Matic Štavar in Niko Poles prihajata iz Lupinčeve, Teja Ljubič in Martin 
Šabec pa iz šole Denisa N o vata. Javno predstavitev bi si seveda zaslužil še 
kdo drug, ampak tokrat predstavljamo štiri glasbene izkaznice najtrofejnejših 
harmonikašev. Vsekakor pa je potrebno pohvaliti vse mlade harmonikaše, 
ki skrbijo, da ne zamre tradicija igranja na frajtonarco v naših krajih.

V pojasnilo - tekmovanja potekajo po starostnih skupinah, v vsaki komisija 
izbere najboljše tri in med zmagovalci skupin podeli najboljšemu naslov 
absolutnega prvaka.

Osnovni podatki
Doma: Ritomeče pri Gradišču
Starost: 16 let
Čas igranja: 6 let
Šola: 2. letnik ekonomske šole
Tip harmonike: KAPŠ
Ansambel: Navihani Lisjaki
Učitelj: Zoran Lupine

arco. Njegova prepoznavnost se 
odraža v izredno hitrih prstih. 

Letošnji večji uspehi.
1. Absolutni prvak na DIATONU 

2006 v Jamljah
2. drugo mesto na ribiški noči v 

Izoli
3. finalist Zlate harmonike 

Ljubečna
4. tretje mesto na tekmovanju Gorn- 

jski slavček v Besnici

Skupna vaja

NIKO POLES

Niko je bolj poznan po nazivu naj 
godec Primorske, ima pa za sabo 
prijetno in uspešno leto. Z harmoniko 
pa ni zasvojen samo on, pač pa cela 
družina, še najbolj pa nečakinja Zala. 
Niko poleg solističnih nastopov igra 
tudi v ansamblu, pa tudi najmlajšim 
pomaga v prvih srečanjih z frajton-

MATIC ŠTAVAR

v Sloveniji. Da je 
harmonika njegova 
strast potrjuje tudi 
podatek, da ob fra- 
jtonrci končuje tudi 
nižjo glasbeno šolo 
na kromatični har
moniki. Sam pravi, 
da bi v bodočnosti 
rad študiral na 

akademiji za giasbo-seveda frajtonarco, vendar v ob te še doda, to je možno 
le na Finskem. Jaz pa dodajam, zelo zanimivo, da moraš za slovenski narodni 
instrument po diplomo na Finsko.

Letošnji večji uspehi.
1. ABSOLUTNI EVROPSKI PRVAK V IGRANJU NA DIATONIČNO 

HARMONIKO

Matic se letos 
glede na dosežene 
rezultate uvrščavsam 
vrh harmonikašev

2. Absolutni prvak v kamniški Bistrici
3. Zmaga na ribiški noči v Izoli
4. Zmaga na Velikem ubeljskem
5. Absolutni prvak v Hrušici

MARTIN ŠABEC
Osnovni podatki

Doma: Ilirska Bistrica 
Starost: 12 let 
Čas igranja: 4 leta 
Šola: 7. razred devetletke 
Tip harmonike: LANZINGER 
Učitelj: Denis Novato

Martin je najmlajši izmed štirih harmonikašev. Njegov vzor in idol je 
Denis Novato, ki ga je vpeljal in uspešno vodi v svetu glasov frajtonarce. 
Poleg harmonike je njegovo zanimanje usmerjeno v računalnik. Njegovi 
cilji še niso definirani, vsekakor pa bo harmonika še nekaj časa njegova 
spremljevalka.

Letošnji večji uspehi.
1. zmaga na tekmovanju DIATON 2006 v svoji skupini
2. zmaga na ribiški noči v Izoli v svoji skupini

Med nastopom

Fantje pa so tudi sodelovali na raznih srečanjih in koncertih v Italiji. 
Zastopali so barve slovenske frajtorce in poželi velike uspehe. Sliki sta iz 
Comegiansa pri Tolmezzu, kjer se je Maticu, Niku in Martinu pridružil še Tomaž

Osnovni podatki
Doma: Gradišče pri Materiji
Starost: 16 let
Čas igranja: 6 let
Šola: 2. letnik splošne gimnazije
Tip harmonike: ŽVEGLIČ
Ansambel: Navihani Lisjaki
Drugi instrumenti: kromatična
harmonika
Učitelj: Zoran Lupine

TEJA LJUBIČ

Osnovni podatki
Doma: Javorje pri Obrovem
Starost: 18 let
Čas igranja: 6 let
Šola: 4. letnik ekonomske šole
Tip harmonike: RUTAR
Drugi instrumenti: violina in solo
petje
Učitelj: Denis Novato

Teja izhaja iz glasbene družine, 
saj glasba pri njih doma. Že kar nekaj 
let najuspešnejše dekle v igranju 
na frajtonarco. Njene ambicije so 
vezane na glasbo in harmoniko, 
zato sodimo, daje to njena največja 
ljubezen. Preostali prosti čas, na
menja knjigam, televiziji in domačim 
ljubljencem.

Letošnji večji uspehi 
1.1. mesto na državno prvenstvo

harmonikark v Rajhenburgu 
2. 1. nagrada publike na tekmovanju 

na Tatrah

Boškin iz okolice Kopra. Kljub temu, 
da je star samo 10 let, beleži kar 
nekaj uspehov v letošnjem letu(2. 
mesto na evropskem prvenstvu v 
svoji skupini,2. mesto na ribiški noči 
v Izoli...).

Z uspešnimi nastopi v Furlaniji 
in na Hrvaškem, si fantje in dekle 
počasi a vztrajno gradijo svojo pre
poznavnost tudi izven meja.

^Dom na Vidmu
] p) ) p O J Gregorčičeva 2, Ilirska Bistrica

tel.: 05/71-41-344 ODPRTO:
^ od ponedeljka do sobote od 10.00 do 21.00 
~ AKCIJA: 3 + 2 + 1

3 FILME PLAČATE, 2 POSODIMO BREZPLAČNO, 1 DAN KASNEJE VRNETE
I »J t»J J

■1. USODNA NESREČA-drama 
■2. PRVINSKI NAGON 2-triler 
■3. ANNAPOLIS - vojni 
■4. USODNA PREVARA-triler 
■5. ŠUŠLJA SE-komedija 
16. NAJBOLJŠA TEKMA VSEH ČASOV - res. zgod. 
■7. ŠTEVILO PREBIVALCEV 436-grozljivka 
■8. PEKLENSKE ZADEVE 2-akcijski 
■9. ZADNJE POČITNICE - komedija 
■10. HOJA PO ROBU-res. Do
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PROIZVODNJA KOVANIH ELEMENTOV, 
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e-mail: esimit@esimit-tech.si
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SKAVTSKI TABOR 2006 KOLONIJA PACUG 2006
Tudi letos smo si izvidniki in 

vodnice ter voditelji privoščili 
nepozabno poletno taborjenje. 
Na dolgo pot v Čezsočo pri Bovcu 
smo se 16. julija podali skupaj 
s starši. Le-te smo na tabornem 
prostoru izzvali s postavljanjem 
velikega vojaškega šotora, ki 
nam je služil za kuhinjo, in z nekaj 
skavtskimi igrami. Seveda so se 
dobro odrezali - kako ne, saj so 
starši iznajdljivih skavtov!

Ko so nas po krajšem piknik ko
silu zapustili, smo zavrteli čas nazaj 
in se prelevili v Rimljane. Ozemlje, ki 
smo ga začasno osvojili, smo prav 
hitro spremenili v prijetno bivališče. 
Postavili smo šotore, ognjišče in srce 
tabora - jambor, na katerem je skavt
ska zastava daleč v nebo oznanjala, 
da smo vedno pripravljeni. Drugi 
dan nam je uspelo postaviti še vse 
ostale taborne zgradbe, ki smo jih 
potrebovali za prijetnejše življenje.

Hitro smo se udomačili, na orient
acijski progi spoznali bližnje sosede 
in okolico ter počasi spoznavali tudi 
rimsko zgodovino in življenje. Vodi 
so postali province, med katere smo 
postavili miljne kamne. Izdelali smo 
tudi areno, v kateri smo igrali gladi
atorske igre. V amfiteatru pa smo se 
smejali tragedijam in komedijam v 
ročno izdelanih maskah. Med seboj 
smo trgovali z zlatniki in srebrniki.

Na taboru smo imeli tudi skavt
ske obljube, s katerimi smo v veliko 
skavtsko družino sprejeli štiri nove 
skavte. Med častnim svetom čete 
pa smo dvema vodnicama podelili 
veščino kuharice, ki stajo med letom 
osvajali.

Brez pohoda ne bi šlo. Tokrat so 
se IV-ji prvič odpravili na pohod po 
vodih in brez voditeljev. Gazele so 
odšle v Log pod Mangrtom, Mačke v

Srpenico, Sokoli pav Sočo. Vsi trije 
vodi so naleteli na veliko dobrih ljudi, 
ki so jim ponudili še nekaj dodatne 
hrane in pomagali najti prenočišče.

Progo preživetja nam je popestri
la deroča Soča, ki nas je prijetno 
osvežila in umila. V njej smo se vsa
kodnevno namakali, najpogumnejši 
pa so celo zaplavali. Za manj 
pogumne smo obiskali bližnji ba
zen z nekoliko toplejšo vodo, od 
tam pa nas je pregnala nevihta. A 
tudi odbojke in nogometa v dežju 
se nismo branili...

Ponoči smo na straži pogumno 
branili zastavo in tabor, da ne bi ne
pridipravi česa odnesli. V glavnem 
smo bili zelo uspešni...

Ker smo veliki veseljaki, smo 
vsak dan imeli zabavni večer ob 
ognju, med katerim smo se smejali 
novim igram, »skečem« in glasno 
prepevali. Zadnji večer je bil še 
posebej slovesen, saj smo skavtom, 
ki so bili prvič na taboru in uspešno 
opravili krst, dodelili skavtska imena, 
vsem Rimljanom podelili diplome, 
razglasili naj vod, naj šotor ter miss in 
mistra naše male rimske države.

S tem se je naše skupno bivanje 
končalo, čakalo nas je samo še 
pospravljanje tabornega prostora. 
Naše pridne roke so hitro poprijele 
za delo in tako smo se že v dopol
danskih urah odpravili domov. Kar 
prehitro je bilo vsega konec... 
Domov smo prišli 26. julija, malce 
utrujeni, neprespani in umazani, 
vendar polni lepih spominov, novih 
dogodivščin in izkušenj. In že se ves
elimo naslednjih skavtskih izzivov... 
Tudi vi jih lahko spremljate na naši 
lično urejeni spletni strani (http:// 
ilirska-bistrical .skavt.net).

Tjaša - Vztrajna gazela

OORK Ilirska Bis
trica že veliko let organ
izira zdravstveno kolo
nijo za otroke ki imajo 
zdravstvene indikacije.
Nekaj letošnjih dejstev:
70 udeležencev, večina 
»povratnikov«, t.j. takih, 
ki vedo, da brez kolonije 
ne bo pravih poletnih 
počitnic. Šestčlanska 
spremljevalna ekipa se je 
trudila, da je vse poteka
lo v redu, in skrbela, da 
za druženje ob morju 
navduši tudi prvič pris
otne otroke. O vremenu 
nič novega. Po juliju smo 
vsi padli v hladno fronto. 
Gospodinjam in kmetom 
je zalivala vrtove in njive, nam pa 
spremenila kopalne načrte. Nič hu
dega. Veliko smo hodili in spoznavali 
zanimivosti male slovenske obale. 
V desetih dneh smo veliko lepega 
doživeli, se naučili, se skušali v raznih 
spretnostih, ki so primerne za na
jstnike. Odkrili smo veliko talentov, 
odpravili mnogo strahov. Veseli smo 
bili, ker smo s seboj imeli moštvo do
bro uigranih nogometašev in veliko 
ustvarjalnih otroških rok. Gostili smo 
ekipo Mitja hair studia iz Ilirske Bis
trice, ki je v senci platan oblikovala 
90 pričesk na malih in velikih glavah. 
Uspešno delavnico je izvedla tudi

naša stalna sodelavka Laura Novak, 
ki nas je naučila kako iz koščkov 
usnja ustvariti okrasje za vratove in 
oprsja. Večeri so potekali ustaljeno: 
otroški kvizi, nastopi in plesi. Zani
mivi so bili večerni spontani pogovori 
z najstniki, ki jih je zanimalo življenje 
v bivši Jugoslaviji. Kaj bi vi odgovorili 
otrokom, če bi vas vprašali:«Kako se 
je živelo v YU, kaj je zdaj drugače, je 
zdaj bolje, zakaj je bila inflacija tako 
visoka, vam je bilo žal/hudo, ko je 
umrl tovariš Tito, ste jokali?!«

Ob koncu letovanja smo na
gradili in podelili veliko priznanj.

Naj navedem nekatere: za najbolj 
urejeno »dormeo ležišče«, za »dek
leta kot iz škatlice«, za »naj pevca 
jugonostalgičnih pesmi«, za »najbolj 
pozornega fanta«, nagrado, ker »tel
efonira mnogo manj«, »naj frizerka«, 
»naj higienik«, za »največji napredek 
pri prehranjevanju«, za »napredek 
pri plavanju«, za športne dosežke 
in požrtvovalnost. Prvič smo podelili 
nagrado »Stevo«, ki jo bomo do
deljevali tradicionalno tistim kolonis
tom s pravo mero dobrodušnosti in 
nagibanju k dobremu. Nagradili smo 
tudi »najtršo glavo«. Podelili smo 
vzgojne nagrade za najbolj glasno 
preklinjanje, nagrado špeckahle 
in cvilimožka. Skratka skoraj nič ni 
ostalo neopaženo...

Cilj je bil dosežen. Imeli smo 
se lepo, srečne otroke smo varno 
pripeljali domov in jih izročili v ob
jeme staršev staršem.

Hvala Nadi Čeligoj, otroškim 
zdravnikom in spremljevalcem 
Vladu, Dejanu, Barbari, Vesni in 
Katarini, ker smo z njihovo pomočjo 
poskrbeli za kvalitetno preživet 
del počitnic za otroke, ki imajo 
precejšnje zdravstvene težave.

Pedagoška vodja 
Darinka Dekleva

ŠLOSAR ANTON - ČASTNI ČLAN LD ZEMON
V nedeljo 30.07.2006 je v prel

epem delu primorske, na Sveti Ka
tarini, pri vasi Novokračine, praznoval 
50 letnico lovstva časni član LD 
Zemon Šlosar Anton. Praznoval je 
v krogu svoje družine, svojih lovskih 
tovarišev iz pobratenih lovskih družin 
Anhovo, Kanal, Palome Sladki vrh in 
prijateljev lovcev iz Italije in pa članov 
lovske družine Zemon ter lovcev iz 
sosednjih družin.

Rodil se je 31.07.1928 na obrob
ju Snežniških gozdov. Od malih nog 
je ljubil naravo in gozdove. Tako 
se je začela njegova bogata in 
plodna lovska pot leta 1956, ko se 
je včlanil v zeleno bratovščino kjer 
se je kot pripravnik udeleževal lova 
do leta 1959 ko je opravil lovski 
izpit. Vseskozi je bil dober lovski 
tovariš, pošten, deloven in zanesljiv. 
Mladim rodovom je z vso vnemo in 
predanostjo prenašal lovske izkušnje

in običaje, predvsem pa nas je znal 
podpreti in razumeti pri dejanjih, ki 
so bila v korist divjadi nam lovcem 
pa v ponos.

V lovski družini Zemon so mu 
zaupali mnoge odgovorne dolžnosti: 
Bil je vodja okoliša od leta 1962- 
1966, 1968-1972 ter od leta 1972- 
1976.Član UO od leta 1968-1970, 
ter od leta 1972-1974. Predsed
nik NO od leta 1978-1982 in od 
1990-1994 ter član NO od leta 
1998-2002. Predsednik UO je bil 
4 mandate in to od 1969-1971 leta 
ter od 1973-1975, 1975-1977 ter 
od leta 1981-1983.

Aktiven je bil tudi v takratni Ilirsko 
Bistriški zvezi lovskih družin. Bil je 
član disciplinske komisije od leta 
1975-1977 ter član UO od leta 
1973-1975. Od leta 1981-1983 je 
bil član UO LZ Postojna.

Za svoje delo v lovski organizaciji 
je prejel mnoga priznanja in odliko

vanja. Med drugim ob 30 letnici LD 
Zemon 1978 leta plaketo in priznanje 
ter priznanje ob 50 letnici LD leta 
1998. plaketo in priznanje leta 1977

od LZ Postojna ter priznanje ob 70 
letnici lovstva v Sloveniji.

LZS ga je odlikovala za lovske 
zasluge III stopnje leta 1977 in

redom II stopnje leta 1989. Maja 
meseca 2003 leta mu je občni zbor 
LD Zemon podelil status častnega 
člana.

Za delovanje na družbeno
političnem področju je prejel priznan
je skupščine občine Ilirska Bistrica, 
občinsko priznanje OF in še mnoga 
druga.

Tudi ob tej priložnosti je dobil 
od svojih lovskih tovarišev mnoga 
praktična darila, v imenu Postojn- 
sko-Bistriške lovske zveze pa mu 
je predsednik Franc Keš podelil 
plaketo in priznanje.

Tone, kot ti pravimo lovski tovariši 
ostani še naprej veder in nasmejan 
ter nam s svojo prisotnostjo in nasveti 
pomagaj še v bodoče, to ti želimo 
lovci LD Zemon. Želimo ti, da bi bil še 
dolgo aktiven, obilo lovskih užitkov 
in pa še veliko srečanj z lovskimi 
prijatelji .

LD Zemon - M.l.
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ROD SNEŽNIŠKIH RUŠEVCEV
Letošnje taborjenje, ki se ga je 

udeležilo 65 članov našega roda, je 
potekalo od 9. do 20. julija ob reki 
Lahinji nedaleč od Metlike. Starešina 
Itabora je bila Vesna Boštjančič- 
Oštja, taborovodja pa je bil Mitja 
Pugelj-Mitko.

Polni energije, idej in pričakovanj 
smo se že prvi dan aktivno lotili ure
janja našega tabora. Pod taktirko 
pridnih vodnic in vodnikov so iz 
dneva v dan rastle prave taborniške 
mojstrovine: od pionirskih objektov, 
kot so: smetnjaki, vhod, vodovi 
kotički, ognjišča, do bolj umetniških 
del najmlajših članov, kot so: risbe 
na blago, kuharske mojstrovine, 
glasbila. Da ne bi Lahinja bila osam
ljena, pa so najstarejši udeleženci 
(gozdovniki) zgradili splav, ki jim je 
omogočal izvajanje aktivnosti na

vodi. Tako je naš tabor postajal 
vedno bolj podoben toplemu domu 
v naravi, ki nam je z vsakim dnevom 
bolj prirasel k srcu. Večerni ognji 
polni pesmi in zabavnih iger so samo 
še dodali piko na i našim dnevom.

Vsekakor tabor ne bi bil ta pravi 
brez pridnih rok naših Kuharic Alme 
in Vide, ki sta skrbeli, da otrokom, 
še posebej vodnikom ni zman
jkalo energije za delo. Kljub velikim 
vročinam, ki so vladale tiste dni, 
smo se jim uspešno borili s pijačo 
in skrivanjem pod krošnjami dreves. 
Člani Roda Snežniških Ruševcev 
smo še enkrat izpeljali uspešno 
taborjenje, čemur gre tudi velika za
hvala domačinom iz vasi Krivoglavice 
in tako prepričali starše in otroke, 
da je aktivno preživljanje počitniških 
dni lahko zelo zabavno in predvsem 
poučno. O tem priča tudo kaka 
potočena solza ob odhodu. Naravi 
smo zapustili s pesmijo v srcu, ki 
nam pravi:

»Vedno te bom ljubil, dih gozda 
šum voda,

tu je moj dom in tukaj bom, 
vedno rad ostal doma.«

Za nekatere se s taborjenjem 
taborniško poletje konča, nekat
erim pa pomeni šele uvod v prave 
taborniške avanture. 6 članov RSR 
se je 20. julija v Ljubljani vkrcalo na 
vlak. Smer: Niš,

Srbija; namen: udeležba na 7. na
cionalnem zletu (taboru) zveze srb
skih tabornikov-skavtov, ki je poteka
la od 21. do SO.julija. Po 14-urnem 
potovanju smo končno prispeli v 
Niš in se odpravili proti spominskem 
parku Bubanj - tabornemu prostoru 
tega velikega dogodka.

Pričakovanja - velika. Slo

vencev se je očitno že dokaj prijela 
zahodnjaška miselnost in smo tako, 
že precej navajeni na celodnevni 
program, izpopolnjeno organiza
cijo, delujočo logistiko in nori ritem, 
pričakovali preveč.Kljub zmedi, ki 
je prve dni vlada v taboru smo se 
znašli odlično in se na lastno pest 
odpravili spoznavat mesto ter skavte 
iz tujine.

marjene in onesnažene ruševine 
bazilike, ki ležijo na obrobju centra 
Niša.

Na koncu smo bili vsi z udeležbo 
na zletu zadovoljni, z novimi pri
jateljstvi in izkušnjami. Nove pred
stave o Balkanu in novi raziskani 
kotički na atlasu. Do 1. avgusta 
opoldan, ko smo prispeli v Ljubljano, 
smo že imeli pripravljene načrte za

r -a F- armf ■
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Naslednje dni so nam gostitelji 
že postregli z zmeraj boljšim pro
gramom: planinarjenje, plezanje, 
ustvarjalne delavnice, predstavitve 
ver, služenje javnosti, splavarjenje, 
jadranje, čolnarjenje, plavanje, 
odbojka, nogomet, košarka, mod
elarstvo, maketarstvo, ekonomija, 
delavnica o drogah, družba... Zelo 
so se izkazali tudi s skupnimi večeri, 
med katerimi je še najbolj izstopala 
otvoritev z vzdušjem, ki presega vsak 
koncert, vsako prireditev - še enkrat 
se je izkazalo, da se lahko skupaj 
zabavajo mladi in stari, Angleži, Srbi, 
Palestinci, Slovenci, Črnogorci, 
Makedonci, Grki, Francozi... vsi 
različni, a vsi del iste družine - skavt- 
stva.

Da pa bi mestu pustili še manjši 
pečat, se nas je predzadnji dan vseh 
6 javilo, da skupaj s prijatelji iz Slov
enije in Srbije očistimo zelo zane

naslednje odprave. Tinkara, Petra, 
Tilen,

Marko, Nuša in Mitko se vseka
kor vrnemo v Srbijo.

S septembrom pa imamo v 
načrtih že nove aktivnosti. Ena izmed 
njih je razvpiti TOTEM.

Ruševci že od leta 1998 organ
iziramo Taborniško Odbojkarsko 
Tekmovanje na Mivki in tako vsako 
leto v naše malo mesto privabimo 
več kot 100 tabornikov iz cele Slov
enije (in občasno tudi iz tujine). Da 
bi lahko nadaljevali s tradicijo bomo 
TOTeM organizirali tudi letos in sicer 
od 9.9. do 10.9. na odbojkarskem 
igrišču v Trnovem. To bo že 9. TO
TeM po vrsti. Vabljeni vsi, ki bi si radi 
ogledali to prireditev, med taborniki 
znano po odlični zabavi, dobri odbo
jki in super druženju.

ruševci

041/869 727

Igradbenistvo saftic
| SAFTIČ ZDENKO S.p. 

JELŠANE 73, tel.05/788-55-98
www.gradbenistvo-saftic.si

JESENSKA PASJA ŠOLA 
SE PRIČENJA

Kinološko društvo Ilirska Bistrica po zasluženih počitnicah , tako last
nikov kot njihovih psov, ponovno začenja s tečajem osnovnega šolanja psov, 
imenovan tudi »mala pasja šola« . Na tečaj bodo sprejeli vse vrste pasem , 
pa tudi nepasemske pse-mešančke, stare od 2 do 8 mesecev.

Na tečaju bodo tako lastnike poučili o tem, kako socializirati psa, kako 
naj se obnaša v človekovi družbi, na ulici , v avtomobilu, doma pri družini, 
med pasjimi sovrstniki in še kaj. Psičke pa bodo poleg tega učili še temeljnih 
vaj , kot so vaje: SEDI, PROSTOR, PRIDI, PRINESI, IŠČI, STOJ , SKOČI, 
in še kaj.

Kinološko društvo deluje že trinajsto leto in je dosedaj na vzgojo in šolanje 
sprejelo več kot 250 lastnikov in njihovih psov, organiziralo več prireditev za 
izvedbo izpitov, se predstavilo na večji prireditvi v Postojni. Obiskali so tudi

Z zadnjega obiska tečajnikov v Domu starejših občanov

prebivalce v domu starejših občanov in jih razveselili tako z nastopom kot 
z možnostjo, da se srečajo z različnimi pasmami psov, pa tudi poveselijo 
z njimi. Od septembra dalje bodo »pasje šolske ure« na novem vadišču na 
Črnih njivah, blizu trap strelišča, kjer so nam prijazni Deklevovi odstopili 
primeren travnik za delo.

Prvi sestanek za zainteresirane bodoče tečajnike / tokrat brez psov/ bo 
v soboto , 9. septembra ob 10.30 uri v gostišču Danilo na Bazoviški ulici v 
Ilirski Bistrici.

Vsem bralcem pa lep kinološki pozdrav.
V.Š.

INVALIDI NA KLEPETALNICI
Po uspelem, prvem srečanju sredi aprila v Novokračinah, je bistriško 

Društvo invalidov pripravilo klepetalnico v Podgradu. Okrog trideset 
udeležencev klepeta je pozdravil predsednik društva Anton Gombač, 
podpredsednica Jožica Žibert pa je podrobnejše predstavila program ter 
ugodnosti, ki jih to društvo nudi svojim članom. Predvsem pa je izpostavila 
namen in vsebino klepetalnic na terenu. Vodstvo društva se namreč zaveda, 
da mnogi člani iz okoliških krajev zaradi težav z zdravjem težko prihajajo po 
informacije v društveno pisarno. S klepetalnicami se Društvo invalidov želi 
približati svojim članom v krajih kjer živijo, se seznaniti z njihovimi resničnimi 
težavami; tako rekoč »debirokratizirati« svoje delo. Pomembno vlogo pri tem 
imajo terenski poverjeniki (v Podgradu Emil Novak).

Med člani društva iz Podgrada, Hrušice, Račič in Staroda je največ 
zaposlenih invalidov.Težave s katerimi se soočajo, so v naši ekonomski 
stvarnosti zelo hude, zato se je pogovor vrtel okrog usposabljanja, ki ga 
društvo organizira zanje ter o brezplačni pravni pomoči, ki jo preko društva 
lahko poiščejo.

Društvo invalidov je izrazito socialno-humanitarna organizacija, ki svoje 
poslanstvo združuje tudi s Karitasom in Rdečim križem. Za nudenje socialne 
pomoči tistim, ki jo res potrebujejo pa so prav informacije iz prve roke, iz 
okolja v katerem člani društva živijo, najbolj dragocene.

Seveda je bilo srečanje tudi priložnost za klepet o manj težkih temah. Pri
jetno in sproščeno druženje, za katerega člani upajo, da se bo ponovilo.

Anica Kocjančič
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KOLESARJENJE 
PO RAPALSKI MEJI V 

NEDELJO, 10. SEPTEMBRA
Tudi letos bo turistično rekreativna prireditev Kolesarjenje po Ra

palski meji del akcije Slovenija kolesari, že v naslednjem letu pa naj bi 
organizatorji na področju celotnega poteka te meje skozi Slovenijo, 
nastopili pod enotno blagovno znamko - Pot po stari meji.

Na osnovi ideje o povezovanju kolesarskih poti (prireditev) na področju 
nekdanje Rapalske meje (Rupnikove linije), so v ŠD BAS ŠPORT septembra 
2004 za pokušino pripravili kolesarski izlet »Po Volovji rebri«. Trasa izleta je v 
celoti potekala po področju linije Rapalske meje v občini II. Bistrica, udeleženci 
pa so si ogledali tudi eno izmed vojaških postojank - kavern, ki so najbolj 
zaznamovale to mejo. Izlet je odlično uspel, predvsem zaradi spoznanja, daje 
možno na tem področju pripraviti zelo zanimivo in poučno kolesarjenje. Poleg 
tega je že pripravljen tudi projekt Mrzli dol, ki predvideva obnovo teh kavern 
v turistične namene in je dobra podlaga za izvedbo turističnega produkta. 
Na osnovi te prireditve je bila izpeljana tudi prireditev v letu 2005, ki so jo v 
društvu nadgradili ter uspeli vključiti v akcijo Slovenija kolesari. V letu 2006 pa 
je večina organizatorjev prireditev ob Rapalski meji, Lokalne turistične organ
izacije in občine pripravilo skupen projekt »Po stari meji« v vrednosti dobrih 
280 milijonov tolarjev. Osnovna zamisel projekta je v povezovanju športnih in 
turističnih prireditev (kolesarjenje, pohodništvo, turistični izleti) na področju 
Rupnikove linije oziroma Rapalske meje v Sloveniji z nadaljevanjem do Kastva 
na hrvaški strani. Pri tem gre tudi za sodelovanje pri projektih čezmejnega 
sodelovanja in ustvarjanje prepoznavnega turističnega produkta. Projekt je 
pod imenom »Pot po stari meji« prijavljen na razpis Norveškega finančnega 
mehanizma, pripravlja pa se tudi idejna zasnova povezovanja organizatorjev 
in turističnih ponudnikov na področju Rapalske (Rupnikove) linije.

Letošnja prireditev »Kolesarjenje po Rapalski meji« bo potekala v nedeljo, 
10. septembra 2006 v II.Bistrici. Start kolesarjenja bo ob 10,00 uri na 
parkirišču ob strelišču Črne njive nad II.Bistrico, cca 3 km po cesti na Sviščake 
(Snežnik). Pot bo predvidoma trajala tri ure, saj se bo tempo izleta prilagajal 
sposobnostim udeležencev. Dolžina poti je 25 km.

Kolesarjenje po Rapalski meji je namenjeno gorskim kolesarjem, saj trasa 
v celoti vodi po makedamskih poteh in se precej dvigne (start na 600 m n v, 
najvišja točka 1000 mnv). Ob kolesarjenju si bodo udeleženci lahko ogledali

S podpisom rapalske pogodbe leta 1920, med Kraljevino Italijo 
in Kraljevino SHS, se je tudi na področju občine II. Bistrica oblikovala 
meja med državama. Ob mejni črti, ki je potekala od Javornikov, čez 
vrh Snežnika na Kastav, je italijanska oblast leta 1927 začela graditi 
obrambno linijo. Nastal je niz vojaških bunkerjev - kavern. Nekateri 
so bili vojaško-obrambnega značaja, drugi so služili kot bivalni prostori 
vojakom in živini.

Pod hribom Velika Milanja se nahajajo tri, dokaj dobro ohranjeni, 
bunkerji. Po 2. svetovni vojni so bili vsi bunkerji precej razrušeni, največ 
zaradi potreb lokalnega prebivalstva po gradbenem železu, na nekaterih 
pa so vojaki JLA vadili miniranje.

Tako je današnja podoba, nekoč sijajne in dobro vzdrževane vojaške 
linije, precej klavrna. Kljub temu so za poznavalca nekateri objekti še 
kako zanimivi. Notranjost posameznih borbenih položajev je ponekod 
še popolnoma ohranjena. Fascinira že velikost in dolžina hodnikov, ob 
dejstvu, da so bili izkopani s takratno dokaj skromno tehnično opremo. 
Kljub ogromnemu vloženemu trudu in seveda tudi denarju, obrambna 
linija ni bila nikoli uporabljena. Danes lahko nanjo gledamo kot na delček 
zgodovine naših krajev, iz nje pa lahko izluščimo tudi zgodbo o politični 
potratnosti.

eno izmed kavern (italijanskih vojaških postojank iz prve svetovne vojne) pod 
strokovnim vodstvom, po zaključku kolesarjenja pa bo na cilju pripravljen 
topli obrok. Trasa vodi po nekdanji Rapalski meji, start bo ob 10,00 uri na 
parkirišču ob strelišču Črne njive nad II. Bistrico, od koder bo pot vodila navzgor 
po stari cesti mimo Stražce in Turščaka. Po dolini pod Volovjo reber se bodo 
udeleženci vzdignili preko Špičastega hriba do Lunjevice in se nato spustili 
k Trnovski bajti, kjer bo pripravljena osvežilna točka. Sledi ogled kaverne na 
Milanji. Po krajšem počitku vodi poti v Mrzli dol in po obronku te lepe doline 
do Bistriške bajte. Od tu se bo pot spustila do Šrange - Kaktusa po glavni 
cesti za Sviščake in zopet zavila proti Trnovski bajti, kjer se bo nekaj časa 
vračala po isti poti. Na Spičastem hribu se bo pot spustila levo proti Zelenim 
dolinam in cilju na Črnih njivah. Pot bo predvidoma trajala tri ure, saj se bo 
tempo izleta prilagajal sposobnostim udeležencev, dolžina trase je 25 km.

Pohodniki se bodo z avtomobili odpeljali do Trnovske bajte, kjer bo 
izhodišče za pohod po obronkih Volovje rebri in Milanje. Udeleženci si bodo s 
strokovnim vodstvom ogledali kaverno, ter se nato po drugi strani hriba vrnili na 
izhodiščno točko, kjer bo pripravljena osvežitev. Dolžina poti je cca 5 km.

Aleš ZIDAR

REGAL OSTAJA KRALJ
Prava poletna pripeka, tisoči 

gledalcev ob progi ter vrhunska 
zasedba so bili tudi letos glavne 
značilnosti največje slovenske gor- 
sko-hitrostne dirke. O skupnem 
zmagovalcu dejansko ni bilo dvomov. 
Francoz Lionel Regal je upravičil 
vlogo favorita in s svojo formulo 
3000 postavljal najboljše čase letos 
nekoliko podaljšane proge proti 
Šembijam. >Čepravzame tu rezultat 
ni bil najpomembnejši, sem zmage še 
kako vesel. Prav tako pa je pomem
bno, da sem uspel narediti korak 
naprej s mojo novo formulo Reynard 
011,< je po zmagi povedal Regal, ki 
je imel pred zasledovalci skoraj šest 
sekund naskoka. Najbližje sta mu 
prišla Madžar Lazslo Szasz in Re
galov rojak Sebastien Petit. Najvišje 
uvrščeni slovenski predstavnik je bil 
Vladimir Stankovič, ki je bil s svojo

formulo 3000 blizu stopničk. Te mu 
je odnesla napaka v pri prestavljanju 
v prvi vožnji in na koncu je osvojil 
šesto mesto. V razvrstitvi državnega 
prvenstva je do nove zmage prišel 
Igor Dekleva, ki je bil za las hitrejši 
od Enesa Draganoviča. >Ker gre 
za najpomembnejšo in najbolje 
obiskano gorsko-hitrostno dirko v 
Sloveniji, ima ta zmaga še veliko 
večjo težo. Ne gre zgolj za osvojene 
točke, s katerimi sem si uspel dve 
dirki pred koncem priboriti odličen 
položaj, ampak tudi za posebno 
zadovoljstvo ob zmagi pred tako 
številnimi gledalci. Vozil sem odlično, 
tudi avtomobil je deloval optimalno,< 
se je v cilju smejalo Deklevi. Tretje 
mesto v državnem prvenstvu je os
vojil Madžar Lazslo Hernadi, ki letos 
vozi v slovenskem DP. V diviziji III je 
četrtič letos slavil Ateš Prek, ki je bil

hitrejši od Lojzeta Udovča in Mira 
Veljaka. V diviziji II si je prvo zmago 
privozil Igor Cotič, ki je presenetil 
favorizirana Tadeja Miklavčiča in Si
mona Tomažiča. V diviziji I pa težav z 
novo zmago ni imel Luka Bravec. Več 
kot deset tisoč gledalcev je bilo v Ilir
ski Bistrici znova priča prvovrstnemu 
avtomobilističnemu spektaklu. Dirka 
proti Šembijam je letos kandidirala za 
vstop v evropsko prvenstvo. Če bo 
vstopila v elitno druščino, konkuren
ca naslednje leto bistveno boljša niti 
ne bo, a pomembnost dirke se bo s 
tem še dvignila.

www.ghd-ferrari.si

ZLATI POKAL NEJCA UDOVIČA NA 
DRŽAVNEM RIBIŠKEM TABORU

V Velenju je od 3. do 8. julija potekal 29. tabor mladih ribičev 
Ribiške zveze Slovenije pod naslovom »Na poti prijateljstva, 
kulture in čiste narave«. Ilirsko Bistrico in hkrati Primorsko so 
na njem zastopali Nejc in Tilen Udovič ter Miha Frank.

Najuspešnejši med njimi je bil sedemnajstletni Nejc Udovič, 
ki se je izkazal v vseh disciplinah in si prislužil zlati pokal.

Kot je povedal, ga je za ribištvo, s katerim se je začel 
ukvarjati že pred dvanajstimi leti, navdušil nono. Po treh letih 
»vajeništva« seje leta 1997 udeležil Primorske lige v Ajdovščini 
in takoj posegel po prvem mestu. V letih ki so sledila, je na 
različnih tekmovanjih in srečanjih svoje ribiške sposobnosti 
samo še potrjeval. Tako njegovo sobo krasijo številna priznanja, 
medalje in pokali, ki jih je osvojil. Kljub padcem v karieri, kot 
sam ocenjuje svoje ribiško udejstvovanje, pa trofeje pričajo o 
tem, da skoraj ni bilo tekmovanja, s katerega bi se vrnil praznih 
rok.

Ob šoli ribištvo zapolnjuje največ njegovega časa, saj 
vsak prosti trenutek izkoristi za to, da »gre k vodi in trenira«. 
Za spremembo in sprostitev nekaj časa nameni tudi igranju 
nogometa, drugi njegovi veliki strasti.

Uvrstitve med najboljše mu gotovo pomenijo potrditev in 
zadoščenje, nič manj pa ni Nejcu pomembno tudi druženje, 
spoznavanje novih ljudi, sklepanje prijateljstev in skrb za čisto 
naravo, ki jo gojijo ribiške družine.

Anica Kocjančič

PRIPRAVE NA POHORJU
Štiri bistriški karateisti SHO- 

TOKAN KARATE KLUB MUHAŠPELA 
so se od 07. do 11. avgusta udeležili 
petdnevnih priprav v Športnem cen
tu Pohorje, ki so za Špelo Muha štele 
kot reprezentančne priprave, saj se 
bo z ostalimi člani slovenske karate 
reprezentance v oktobru udeležila 
članskega svetovnega prvenstva na 
Finskem. Poleg Špele so se priprav 
udeležili tudi ANITA JANEŽIČ, DAR
JAN SMAJLA in TILN MUHA.

Treninge, ki so potekali trikrat 
dnevno in sicer pred zajtrkom, pred 
kosilom in pred večerjo je vodil 
reprezentančni trener in trener ka
rate kluba Lovrenc na Pohorju Arnold 
Skuhala. Njihov glavni namen pa je 
bil splošna kondicijska in fizična prip
rava tekmovalcev na tekmovanja v 
prihajajoči sezoni. Za mlade bistriške 
karateiste bo tudi prihajajoča sezona 
zelo naporna in težka, saj jih čakajo 
številne tekme po Sloveniji in številni 
mednarodni turnirji doma in v tujini.

SHOTOKAN KARATE KLUB 
MUHA ŠPELA
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NEKAJ O KARATEJU Košarka
Karate kot športna disciplina 

razvija visoko stopnjo koordinacije 
gibov telesa in je idealen šport kot 
dopolnilo drugim športom. Tako kot 
razvija telesno, razvija tudi psihično 
neodvisnost otrok in odraslih. Ob 
treningu se doseže visoko stopnjo 
sigurnosti vase in svoje sposobnos
ti. Karate je pomembna terapija za 
vse hiperaktivne otroke, saj zahteva 
disciplino in poslušnost, obenem pa 
večjo aktivnost telesa. Pri manj ak
tivnih pa poveča aktivnost in splošno 
razgibanost telesa, kar v končnem 
stanju daje odlično zdravstvene
fizično kondicijo. Pomembno je, 
da ta šport lahko trenirajo vse vrste 
generacij ne glede na spol in fizično 
moč.

Karate je antična borilna veščina, 
ki ne uporablja orožja. Temelji na 
popolni sinhronizaciji telesa in se ne 
zanaša na fizično moč človeka. Tudi 
drugače je v življenju pomembna 
in potrebna strategija in sozvočje z 
odprtim umom ter močnim duhom. 
Naučili se boste slutiti in slediti 
nasprotnika in ga nenazadnje tudi 
kontrolirati. V karateju sta telo in 
um nerazdružljiva in harmonizirata 
eden drugega. Karateist razvija 
samozaupanje, stabilna čustva in 
jasno presojo.

Pri rekreativni vadbi je mnogo 
bolj od zunanjih, izmerljivih last

nosti pomembno, kako se v telesu 
počutimo. Telesna aktivnost nam 
torej omogoča, da prisluhnemo 
telesu in ga spoznamo. Ker imaš 
dosti globlji in bolj kompleksen stik 
z njim, ga ni več potrebno tlačiti v 
norme in merila.

Karate je Japonska beseda in je 
zapisana z dvema znakoma. Prvi se 
izgovori KARA, kar pomeni prazna 
in drugi TE, kar pomeni roka. Karate 
pomeni prazna roka.

Vse, ki zanima šport na takšen ali 
drugačen način, rekreativno ali tek
movalno, vsi, ki imate radi telovadbo 
in vsi, ki si želite pridobiti strokovno 
znanje te boriglne veščine ste va
bljeni, da se nam pridružite!

VPIS bo potekal septembra 
na osnovni šoli Dragotina Ketteja, 
za vse potrebne informacije pa 
smo dosegljivi vsak dan na gsm. 
številki 041 985 984.

Vljudno vabljeni!

PRIČETEK 
PRIPRAV V KK
P LAM A - PUR

Članska Ekipa KK Plama-pur 
se je 16 avgusta zbrala za uvod 
v novo tekmovalno sezono. Na 
poziv trenerja Aleša Lenassija, so 
se odzvali vsi povabljeni igralci. 
Treningi, potekajo vsakodnevno 
v dvorani OŠ Antona Žnidaršiča 
in pa na nogometnem stadionu. 
V prvem sklopu priprav so igralci 
imeli tudi nekaj dni kondicijskih 
treningov, ki jih je vodila Mojca 
Klajšček. Ekipi so se pridružili 
tudi nekateri mlajši igralci in 
sicer Poljšak, Srebovt, Kuret 
in Vujkovič, ki so še v lanski 
sezoni igrali za mlajše klubske 
selekcije.

V sklopu priprav bodo odigrali 
kar nekaj prijateljskih tekem. Prva 
bo tako na sporedu v soboto 2. 
septembra, ko se bo članska 
ekipa podala na prijateljsko 
tekmo k ekipi Cerknice.

Prva ligaška tekma čaka 
člansko ekipo 15 oktobra in sicer 
gostovanje v Ajdovščini, teden 
kasneje pa bo ekipa zaigrala na 
domačem terenu in sicer proti 
ekipi Olimpija -mladi.

PIONIRJI IN 
KADETI KK 

PIAMA - PUR
Selekcija kadetov 

košarkaškega kluba Plama-pur je 
s pripravami za novo tekmovalno 
sezono, v kateri bodo kadeti nas
topili v prvi slovenski kadetski ligi, 
pričela že prvega avgusta. Prvo 
polovico meseca so preživeli na 
nogometnem stadionu in pa na 
črnih njivah, kjer so si nabirali 
kondicijo in moč za pričetek nove 
tekmovalne sezone.

Trener kadetske in mladinske 
ekipe Radovan Petrovič, planira 
tudi nekaj prijateljskih srečanj in 
sicer z ekipami Kraškega zidarja in 
ekipo Komende, prva tekma pa jih 
čaka že konec septembra.

V sredini avgusta je s priprava
mi pričela tudi pionirska ekipa, ki 
jo letos prvič vodi mladi in obetavni 
trener Uroš Jenko. Fantje, so tako 
kot njihovi vrstniki pričeli najprej s 
kondicijskimi treningi na stadionu, 
konec avgusta pa so se tudi oni 
preselili na parket dvorane OŠ A. 
Žnidaršiča.

G Plama-pur

MALA ŠOLA 
KOŠARKE

V začetku šolskega leta bo na 
štirih osnovnih šolah pričela mala 
šola košarke v katero bodo vključeni 
najmlajši od prvega do petega razreda. 
Na bistriških osnovnih šolah bo malo 
šolo košarke vodil povratnik v člansko 
vrsto, Martin Novak s pomočjo men
toric Nevice Iskra in Doris Glavaš. 
Martin bo šolo košarke vodil tudi v OŠ 
Podgrad, na OŠ Knežak pa je tren
erski izziv sprejel Jan Iskra. Treningi 
bodo potekali dvakrat tedensko po 
dve šolski uri skupaj.

Kot je povedal Novak, komaj 
čaka pričetek dela z najmlajšimi, saj 
mu to pomeni svojevrsten izziv, lahko 
pa pričakujemo, da bosta tako Jan 
kot Martin »proizvedla« novi naraščaj 
bistriških košarkarjev.

Peter Šircelj

ZAKLJUČNA PRIREDITEV VIKEND ŠPORTA
V soboto, 26. avgusta je v 

Športnem parku Nade Žagar v 
Ilirski Bistrici potekala skupno 
peta in obenem zadnja letošnja 
prireditev projekta VIKEND 
ŠPORT v organizaciji društva 
Bas šport iz Ilirske Bistrice. 
Zaključna prireditev je bil 
festival športnih in zabavni 
vsebin, med katerimi so lahko 
sodelovali vsi, ki so si želeli 
popestriti sobotno popoldne in 
večer. Prireditev se je pričela 
ob 18.00 uri in trajala pozno 
v noč.

Pri zaključni prireditvi je sodelova
lo kar nekaj klubov iz II.Bistrice, ki so 
predstavili svojo dejavnost in načrte 
za novo sezono, vse prisotne pa je 
pozdravil tudi ilirskobistriški župan 
Anton Šenkinc. V gosteh so im
eli kar nekaj športnih gostov, med 
katerimi je trenutno najbolj znana 
bistriška športnica, lokostrelka Do
lores Čekada, ki bo v novi tekmovalni 
sezoni napadala olimpijsko normo za 
udeležbo na Ol v Pekingu 2008.

Tekom prireditve so podelili 
priznanja in medalje najboljšim 
ekipam iz predhodnih tekmovanj, 
podelili so nagrade za likovni 
natečaj, s katerim so prišli do 
novega logotipa prireditve, ki je 
bil tudi tiskan na letošnjih majicah 
prireditve. Zmagovalec natečaja je 
Jan Gombač, drugouvrščeni pa je 
logotip, ki so ga izdelali sedmošolci 
iz OŠ Pregarje.

Pripravili so spretnostna tek

movanja v nogometu (slalom z žogo 
med stožci), košarki (zabijanje in 
doseganje trojk), rokometu (ciljanje 
določenih mest v golu) in lokostrel

stvu (streljanje na tarčo), preizkusili 
pa so tudi, kako so mladi spretni z 
nakupovalnimi vozički. V zabavnem 
programu je nastopili Marjan Uljan -

skupina Malibu z svojim programom 
za mladino, poslušali so DJ-ja in gle
dali nastop plesne skupine Pumice, 
najbolj zanimiv pa je bil prvi nastop

mladih bistriških glasbenih skupin 
BLACK RAPTORS, AJZAK JOŠKI, 
SIMPLE SECOND in BtACK DEV- 
ILS iz Narina.
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ENERGETSKI PROJEKTI BOHOTIJO APETITE
Projekt Volovja reber znova stoji. 

Namesto števca, ki bi meril kilovatne 
ure, se ogromne količine energije 
pretakajo po administracijskih kuluar- 
jih in sodnih dvoranah. Videti je, da 
je usoda vetrnic v rokah neučinkovite 
administracije in sodstva. Zaenkrat je, 
žal, temu tako. Do končne odločitve je 
še dolga pot. Prehojeni koraki pa se 
bodo očitno merili v letih.

Po vsej verjetnosti bo o zadevi 
razsojalo tudi ustavno sodišče. Mogoče 
bo nasprotnikom projekta uspelo spor 
prignati celo pred evropske ustanove. 
Nature 2000 in Aarhaške konvencije 
preprosto ni mogoče zaobiti z leporečji 
o nekakšni turistični kaverni, ki naj bi jo 
investitor postavil pod vetrnim poljem 
in o nekaj delovnih mestih, za katera 
se bodo podobno kot na loteriji po
tegovale desetine brezposelnih. Prav 
tako nasprotnikov ne morejo prepričati 
številke o manjkajočih kilovatnih urah 
in hitro rastočih potrebah po električni 
energiji, s katerimi strokovnjaki trkajo 
na njihovo vest. Če bi beloglavi jastrebi 
in orli vedeli, kako naklonjeno jim je 
tukajšnje mnenje, bi si gnezda spletali 
prav gotovo na Volovji rebri. Tako pa 
še vedno suvereno preletavajo višavje 
daleč proč.

Pobudniki naložbe so se njen
ega umeščanja v prostor lotili dokaj 
pocarsko in temu dovtipu primerno 
projekt tudi teče. Daje postal praktično 
neizvršljiv, niso krivi tisti, ki mu ugov
arjajo, temveč ti, ki možnih ugovorov 
niso predvideli že prej. Nihče od sled
njih ni vsaj približno poskušal ovredno
titi različnih interesov, ki so prisotni v 
bistriškem okolju in širši domači družbi. 
In nikomur od odgovornih tudi slučajno 
ni prišlo na misel, da pravice nad 
okoljem ne morejo uveljavljati tako kot 
lastništva nad zemljišči. Okolje je javno 
dobro v pravem pomenu besede, je 
obča lastnina vseh in si ga ni mogoče 
prisvajati in eksploatirati v imenu dedne 
lastninske pravice.

Vsak poseg v prostor je v bistvu 
tudi poseg v okolje, v sistem vrednot 
in razmerij, ki jih gojijo ljudje do narave 
in biosocialnega okolja, v katerem 
živijo, delajo, se rekreirajo in podobno. 
Vsaka naložba je lahko pridobitev, 
lahko pa tudi težko nasledstveno 
breme. V vsakem primeru gre za splet 
materialnih in duhovnih, največkrat 
individualnih vrednot in stališč, ki jih ni 
mogoče preprosto določiti in oceniti. 
Za nekoga vetrni agregati lahko de
jansko pomenijo pridobitev, recimo 
kupnino, nadomestilo za koriščeno 
zemljišče, rento, boljše in krajše poti 
do gozda, cenejši in hitrejši transport 
lesa in podobno. Spet za drugega so 
vetrnice napota, ki rušijo harmonijo 
narave, ubijajo ptiče, uničujejo enkratni 
biotopni sistem suhih travnikov, krčijo 
in ovirajo življenjski prostor živalim in 
ljudem in tako naprej.

Lahko bi rekli, da gre za razmerja 
med materialnim in duhovnim ozi
roma za njuna nasprotja. Navidezno za 
nerešljiv konflikt, v katerem ni mogoče 
interesov poenotiti, jih postaviti na 
skupni imenovalec. Pa je temu res 
tako ?

V večini od 60 sporov, ki so jih 
zabeležili domači mediji okrog naložb 
v Sloveniji, so posredi, dokazano, 
materialne koristi. To velja tudi za 
dobršen del tistih zaostrovanj, ki so 
jih ali jih posamezniki in organizirane 
skupine poskušajo prikazati, izključno,

kot povečano skrb za okolje in naravno 
dediščino. Takšen zgovoren primer 
lahko spremljamo na Gorenjskem.

Projekt posodobitve in dogradnje 
hidroelektrane v Mostah že drugič stoji. 
Naložbi, vredni dobrih 75 milijonov 
evrov, se uspešno postavlja po robu 
en sam človek in to s čisto banalnimi 
utemeljitvami, ki ne prenesejo resnejše 
strokovne presoje. In sploh ne gre 
za nekakšnega utrganega zelenega 
entuziasta, temveč za krajinskega 
arhitekta z odličnimi organizacijskimi 
in verbalnimi sposobnostmi, ki je okrog 
temeljne ideje zbral dobršno število 
podpornikov laične in strokovne javnos
ti, ki se navzven istoveti kot Društvo za 
zaščito Save Dolinke.

Janko Rožič je lokalno prebivalstvo 
uspel prepričati, kako pomembno je 
za njegov duhovni razvoj mokrišče

zaradi zakulisnega izigravanja, ki se je 
zajedel v Blejce, je botroval, da se je 
na referendumu, proti projektu Savskih 
elektrarn izreklo kar 62 % glasujočih in 
seje le ta znova zaustavil za nedoločen 
čas.

Berje je bil pravzaprav samo poligon 
za razvnemanje strasti a obenem jasno 
opozorilo vsem občinskim svetnikom in 
županom tudi drugje po Sloveniji, da 
si z izvolitvijo niso pridobili tudi man
data za suvereno odločanje o vitalnih 
naložbah, če njihovi projekti niso bili 
vgrajeni že v volilne programe.

Toda, kot je za takšne zgodbe že 
običajno se prej ali slej z njimi poigra 
ironija vrednot. Še do včeraj neoma
jni altruistični okoljevarstveniki, ki so 
se združili v Odbor za rešitev Save 
Dolinke, so dokazali, da se nekoliko 
spoznajo tudi na posel. Razumljivo,

Da bi prispevali k varstvu pravice vsake osebe sedanjih in 
prihodnjih generacij, da živi v okolju primernem za njeno zdravje 
in blaginjo, vsaka pogodbenica v skladu z določbami konvencije 
zagotavlja pravico do dostopa do informacij, do udeležbe javnosti 
pri odločanju in do pravnega varstva v okoljskih zadevah (1. člen 
konvencije, napisane v Aarhusu (Danska), 25. junija 1998)

Aarhuška konvencija je najambicioznejši podvig na področju 
okoljske demokracije, izveden pod okriljem Združenih narodov. 
(Kofi Annan, generalni sekretar Združenih narodov)

Če želimo, da bo evropska družba še naprej ostala odprta, 
moramo doseči, da bodo načela Aarhuške konvencije postala del 
naše vsakodnevne okoljske politike. (Margot VVallstrom, podpreds
ednica evropske komisije odgovorna za institucionalne odnose in 
komunikacijsko strategijo in bivša evropska okoljska komisarka)

Berje. Oziroma njegovi lehnjakotvorni 
izviri, povirni studenčar (Cordulegaster 
bidentata) in redka endemična cvetlica 
Loeselova grezovka (Liparis loeseli), ki 
jim misli investitor odvzeti z izgradnjo 
izravnalnega jezera kar 3/5 zemljišča. 
Resnica je seveda ta, da narasle 
vode Save vsako leto odplavijo del 
omenjenega mokrišča in da bo zaradi 
posledic erozije počasi v celoti izginilo 
iz zemljevida zaščitenih zemljišč, 
ki jih varuje blejski občinski odlok. 
Edino izravnalni bazen, s katerim želijo 
povečati proizvodnjo elektrike, bi trajno 
ohranil biotop, seveda v njegovem 
manjšem obsegu.

Razumljivo, da pravega vzroka, 
da Blejci na referendumu niso podprli 
dogradnje hidroelektrarne Moste, ne 
moremo iskati v mokrišču Berje, ki 
je tudi za lokalno prebivalstvo precej 
nepomembno. Na odločitev so vplivala 
predvsem konfliktna razmerja znotraj 
občinskega sveta in pa javni očitek 
nekaterim svetnikom, da zagovarjajo 
ukinitev naravovarstvenega režima Ber
je predvsem zaradi lastnih materialnih 
koristi. Črv nevoščljivosti in prizadetosti

da kot zagovorniki zelenih idealov, 
niso mogli kar predlagati cene za 
omilitev lastnih rigidnih stališč. Na 
mediacijskem sestanku, ki je potekal 
pod okriljem Ministrstva za okolje in 
prostor v začetku julija, so Savskim 
elektrarnam predstavili lasten projekt 
za sanacijo porečja Save in povečanje 
obratovalne moči elektrarne. In v 
procesu usklajevanja, takšnim prispe
vkom praviloma začne rasti cena. 
Seveda je preoptimistično pričakovati, 
da bodo Savske elektrarne projekt 
kupile, prav gotovo pa bodo nekaj od 
ponujenega vgradile v lastnega in pred
lagatelju izplačale primerno nagrado za 
njegov trud.

Koliko, bosta Odbor za zaščito 
Save Dolinke in njihov projektant dejan
sko uspela iztržiti za konkreten prispe
vek k reševanju zapleta z investitorjem, 
zaenkrat niti ni toliko pomembno. Bo 
pa izjemno kočljivo a hkrati poučno, če 
se bo kasneje pojavil še kakšen drug 
okoljevarstveni odbor ali posameznik, 
ki bo na račun prestižnih idej o varov
anju okolja poskušal izpuliti še kakšen 
novec iz investicijskega Žaklja Savskih

Gostilna
“PRI SOTLARJEVIH” 

PODGRAD
V našem lokalu, ki ima 2 prostora (30 oseb in 45 oseb), Vam lahko 

pripravimo nepozabno druženje z Vašimi najdražjimi, prijatelji ali 
poslovnimi partnerji. Pogostili Vas bomo z izbranimi jedmi domače 
kuhinje, jedmi z žara, divjačino ali s pizzami.

Ljubiteljem pizz sporočamo, da pečemo 18 vrst pizz različnih 
velikosti, med drugim tudi pizzo velikanko (0 60 cm).

Za vse informacije smo dosegljivi na 
Tel.: 05/ 783 56 30.

Če ‘Vas (afJjota in žeja prime, 
smo mi tu, da ‘Vas mine!

tete-_____ .

elektrarn. Kaj takšnega bi pri sedanjem 
pravnem redu in okoljskem ministrstvu, 
ki samega sebe lovi za rep, ne bilo 
nič nenavadnega. Teorija in praksa 
sta jasno na strani tistih, ki trdijo, da 
si nihče ne more lastiti izključne ali 
prednostne pravice glede posegov v 
varovana območja, saj je okolje skupno 
dobro.

To pomeni, dav imenu trajnostnega 
razvoja lahko kot pobudnik ali naspro
tnik naložbe nastopi vsak, ki se mu 
utrne koliko toliko bleščeča zamisel, 
kako prepustiti kar največji kos neokrn
jene narave našim zanamcem. Pravni 
interes je s tem izkazan, so prepričani 
na upravnem sodišču. Za številne 
investitorje in lokalne skupnosti pa to 
ne pomeni nič drugega, kot da bodo 
v bodoče morali sporazumevanju z 
ljudmi nameniti več pozornosti, znanja 
in denarja, da bodo prišli do nujnega 
javnega soglasja.

Moj namen skopo predstavljenega 
dogajanja pod najvišjo karavanško 
goro, Stolom, ni, da bi upiral karajoči 
prst moralne kritike v nekoliko spreo
brnjene okoljevarstvene prosvetitelje, 
temveč, da z nazornim primerom 
posvarim zagovornike vetrne elektrarne 
na Volovji rebri, da še zdaleč niso 
gospodarji nad dogodki. Brez širšega 
konsenza, ne nazadnje tudi pogajanj s 
ptičarji, ki jih je Agencija RS za okolje 
pri izdaji soglasja zanemarila, se še 
dolgo ne bo vrtela nobena vetrnica. Ne 
na robu snežniških gozdov in ne nad 
vasjo Šembije, kjer se investitor ogreva 
za nadomestno lokacijo.

Domači pravni red je že brez 
evropskih ustanov, ki lahko posegajo 
vanj v primerih, ko javnost in njene or
ganizacije niso enakopravno vključene 
v sporazumevanje glede trajnostnega 
razvoja, sam po sebi ustrezen okvir za 
okoljske igre brez meja.

Energetskih objektov v reliefno 
razgibani Sloveniji ni mogoče postavlja
ti kjerkoli. Takšnih lokacij je bore malo. 
Vsaka energetska naložba pa pomeni 
domala nepovraten poseg v okolje. 
Za nekatere sprejemljiv, za druge ne ! 
Kakšen je pravzaprav odnos do vetrnic 
v bistriškem prostoru, in za kakšno 
ceno so se ljudje pripravljeni sprijazniti 
z njimi, do danes ni ugotavljal še nihče. 
Resni investicijski projekti, kakršen naj 
bi vetrna elektrarna Volovja reber tudi 
bil, ne morejo biti uspešni brez pod
robne proučitve interesov v lokalnem 
okolju in širši skupnosti ter večsmernih 
usklajevanj, ki sledijo na poti k javnemu 
soglasju. Trajnostni razvoj je odgov
ornost vseh, ne le trgovcev z novci in 
voljenih predstavnikov ljudstva.

Matjaž Stare

mootis)
GOSTIŠČE S PRENOČIŠČI

Primc Karmen s.p.
Bazoviška 46 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: 05/714-15-17
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LOGAR SEBASTIJAN s p.
Bazoviška 19, 6250 Ilirska Bistrica

tel.: 040/848 940

- KOVANI ELEMENTI 
(OGRAJE,
VRATA - PO NAROČILU) 

-PUNSKI ŽARI
- REZERVNI DELI

ZA PLINSKE NAPRAVE

iH»lllll»iliiiii»ll

OPTIKA
Gregor Primc

Gregorčičeva 9, ILIRSKA BISTRICA
Tel.: 05/71-00-510

Trgovski cener PIVKA
Tel.: 05/75-71-530_______

muSm

EUM\

mm

od 9:00 do 11:00 in 
od 18:00 do 19:00
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RC - TURISTIČNO INFORMACIJSKI CENTER
Bazoviška cesta 12
6250 ILIRSKA BISTRICA
tel. :05/710 1 384
e-mail: center.razvojni@siol.net

Koledar prireditev za september 2006
KAJ
naravna in kulturna 
dediščina

KJE KDAJ KDO INFO

ogled gradu Prem grad Prem vsak dan TIC 05/710 1 384
(stalna razstava Ilirska Bistrica 05/ 7147 400
prazgodovinskih gradišč)
ogled muzejsko urejene nekdanja ljudska šola vsak dan TIC 05/ 710 1 384
spominske sobe Prem Ilirska Bistrica 05/ 7147 374
Dragotina Ketteja
Pohodi po Kettejevi poti Trnovo-Zarečje-

mlin -Smrje-Prem Vojko Čeligoj 05/ 7142 639
Ogled učne poti Jelšane po dogovoru OŠ Jelšane 05/ 788 50 01
na Goliče
Kolesarjenje in pohod Ilirska Bistrica 10.09.2006 ŠD BAS ŠPORT 031/ 688 621
po rapalski meji Milanja fax. 05/ 710 1 207

info@bassDort-klub.si
Srečanje numizmatikov pizzerija Park 24.9.2006 PND II.Bistrica 05/ 7142 639

II.Bistrica od 9.00 - 12.00 ure Vojko Čeligoj
Dnevi evropske kulturne grad Prem 22.09.2006 Razvojni center II.Bistrica
dediščine Prem 30.09.2006 Zavod za varstvo kulturne dediščine RS

Društvo likovnih ustvarjalcev France Pavlovec
Pod okriljem Zdenke Vinšek
Društvo Vezi Ilirska Bistrica, JSKD in ZKD

Praznovanje 120.letnice Prostovoljnega gasilskega društva Ilirska Bistrica
Vaja tehničnega reševanja parkirišče Transport 09.09.2006 PGD Ilirska Bistrica Janko Slavec

ob 9.30 uri 041 330 291
svečana seja gasilski dom Trnovo 10.09.2006

ob 11.00 uri
gasilska povorka pred Agrino v Trnovem 10.09.2006
ter osrednja prireditev ob 14.00 uri
svečan prevzem gasilski dom Trnovo 10.09.2006
gasilskega vozila ob 16.00 uri
ogled gasilskih vozil parkirišče Spar Trnovo 10.09.2006
zabava z živo glasbo gasilski dom Trnovo 10.09.2006

od 17. Ure dalje
Dijaški koncert pred Gimnazijo v II.Bistrici 30.09.2006 Klub študentov informacije

ob 22.uri Ilirska Bistrica www.ksib.si
zabava s Čuki
Koncert Siddharta.com športna dvorana OŠ 29.09.2006 Siddharta informacije

Antona Žnideršiča II.BistricA ob 20.00 www.siddharta.com
MOTO ZBOR Vrbica 01.- 03.09.2006 Feistritz Bunch klub Simon

041/ 202 213
skupine petek AIZAK JOŠKI, MORE LESS, WUDU od 12.00 URE dalje

sobota KVATRORITI, LET 3, FOSGEN

Informacije, ki jih želite objaviti v koledarju prireditev, pošljite do 18. v mesecu na zgoraj 
navedeni naslov.

Mojca Memon

NAGRADNA IGRA
Gremtour.si podarja izlet 
v Gardaland za eno osebo

Odgovor in svoje podatke (tudi davčno številko) pošljite na 
dopisnici na naslov: Snežnik, za počitnice GREMTOUR.SI, 
Bazoviška 40, 6250 Ilirska Bistrica.

Žrebanje bo 15. septembra 2006.
Ime nagrajenca bo objavljeno v septembrski številki

Snežnika. Nagrajenec bo obvestilo o nagradi prejel po pošti.
V____________ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ __ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ /

V KATERI DRŽAVI SE NAHAJA GUČA: 
a.) Slovenija b.) Zimbabve c.) Srbija

Ime in priimek:_____________________________________________

Ulica, hišna številka: _______________________________________

Poštna številka, kraj:________________________________________

Podpis:________________ Davčna št:____________________

Nagrada ni izplačljiva v gotovini. Nagrada ni prenosljiva.

n

_i

Jurčičeva 1 (Ulica IV. armije)
6250 ILIRSKA BISTRICA 
telefon: 05/711 12 22- tajništvo 

05/711 12 20 - ravnatelj 
e-pošta: tajništvo.gspoib@guest.arnes.si

VABI K VPISU NOVE 
UČENCE 

V ŠOLSKO LETO 
2006/2007

V SREDO, 30. IN V ČETRTEK 31.8.2006 od 15.00 DO 18.00 URE. 
Vpis bo potekal v prostorih šole, Ulica IV. armije, Ilirska Bistrica. 
Vpisovali bomo v izobraževalne programe:
PREDŠOLSKE GLASBENE PRIPRAVNICE (starost 5 let)
GLASBENE PRIPRAVNICE (starost 6 let)
PLESNE PRIPRAVNICE
BALETA
GLASBE
Godala: violina, violončelo, kontrabas 
Trobila: trobenta, pozavna, rog, tuba, bariton 
Klavir 
Orgle
Pihala: klarinet, saksofon, kljunasta flavta

PODELITEV URNIKA BO ZA VSE UČENCE 
V PETEK, 1.9.2006, OD 16.00 - 17.00 URE.

:UmmiiiiiiimiiimiimmmiiimmiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiimiiiiiiimiiiiiiiiiiiiiiiimiiiiiiiiiiiMmiiiiimMmiiimimiiiiimmi^

PIŠITE NAM: 
sneznik@kabelnet.net

niiimiiiiiiiiimmiiimiimiimiiiimiiiiimmimiiiiiiiiimiiiiiiiiiiimmiiiiiiiiiiiimiiiiiiiimiiiiiiimiimmiimmiiimirr

NIZKE GRADNJE
NEPREMIČNINSKA

AGENCIJA

ZA ZNANEGA KUPCA

IŠČEMO
-HIŠO
- ZAZIDALNO 
PARCELO
V ILIRSKI BISTRICI 
ALI OKOLICI

Junona^)
studio za nego telesa
Jablanica 1 c, 6250 Ilirska Bistrica 
e-mail: ingrid.jaksetic@siol.net

Nudimo vam:
• Nego obraza, vratu in dekolteja (visoko kvalitetni 
thalgojevi izdelki, za mlado in problematično kožo pa 
ortoKozmetični preparati)
• Nego telesa (Slim&Sculpt - celosten program proti 
maščobnim blazinicam, celulitu in povešeni koži, Frigi 
Thalgo, Aromaceane, Marine preluo, Pressoterapija)
• Depilacijo
• Pedikuro (nego nog z Gehvvolom)
• Manikuro (nego rok z Jessico)
• Ličenje
Na voljo so vam darilni boni za različne priložnosti. 
Študentje in dijaki imajo na vse storitve stalni 
10% popust.
Dobrodošli v prijetnem ambientu našega studia. Poskrbeli 
bomo za vaše dobro počutje, predvsem pa za strokovno 
opravljene storitve.
Pokličite na 051 304 217 in se dogovorite za obisk.

Ingrid Jaksetič Kovačič 
zdr. teh., kozm. teh.

,<T

mezi*
CENIK OBJAV:

1 stran: 120.000 SIT - 500,75 EUR
1 /2 strani: 80.000 SIT - 333,83 EUR 
1/4 strani: 40.000 SIT - 166,92 EUR 
1/8 strani: 30.000 SIT - 125,19 EUR-

OSMRTNICA:
1/8 strani brez slike: 5.000 SIT - 20,87 EUR 
1 /8 strani s sliko: 6.000 SIT - 25,04 EUR

Cenik zakupa prostora velja za oglaševanje ter za politična sporočila. 
Objave na zahtevanih straneh ter na prvi in zadnji strani so višje za 
30%. Cene ne vsebujejo DDV. Cene v evrih so informativnega značaja, 
preračunane so po centralnem paritetnem tečaju 1 EUR = 239,64 SIT).
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PRODAM
Prodam sesalnik znamke Vorvverk z vsemi 

priključki, rabljen 1 leto, ugodno. Informacije 
na št. 041 395459

Prodam odlično ohranjen SUZUKI 
BALENO, 1300ccm, 62 kw, karavan, metalne 
barve, letnik 98, registriran do 1.11.2006, 
prevoženih 76.000 km. Cena po dogovoru. 
Tei.:05/7144-317 ali 041 /395-445

V Ilirski Bistrici prodam 3-sobno stano
vanje, 72m2, v Vojkovem drevoredu. Info 
popoldan.

Tel.: 041/433-973 ali 041/469-497

Prodam »Matjacovo« kmetijo, lahko 
tudi posamezne parcele, na Topolcu; Info: 
01/705 1073 ali 041/411 438;

Prodam zamrzovalno skrinjo GORENJE, 
290 litrska, ležeča, stara eno leto. Cena
60.000 SIT.

Tel.: 040/826-140

Prodam 20-colsko otroško kolo s čelado, 
primerno za starost od 5-7 let.

Tel.: 031/869-797

Prodam samohodno rotacijsko kosilnico 
Agromex Futura, 4-taktni motor Tecumseh 4 
kW (5,5 KS), širina reza 50 cm, rotirajoči disk 
s štirimi noži, opremljena s črpalko za olje, 
vgrajen samodejni varnostni STOP, za košnjo 
višje trave; malo rabljena.

Tel.: 041/484 171.

V stanovanjski soseski Rozmanova ulica 
24, Ilirska Bistrica prodam trisobno stanovanje 
v izmeri 69,67m2. Cena stanovanja znaša 
14.500.000,00sit. Resni interesenti lahko 
dobite informacije na tel. št. 040-718-876.

Prodam Opel Astro 1.4 letnik 92, 
prevoženih 200.000 km, registriracija do 
11/2006. Cena: 180.000 SIT.

Tel.: 031/562 875

Prodam kombi Peugeot Partner 1.4,
170.000 prevoženih kilometrov, cena
650.000 SIT.

Tel.: 031/357 463 ali 041/535 642

Prodam otroške carving smuči Elan 
Integra 5.0 JR, dolžina 103 cm, z vezmi 
Salomon, rabljene dve sezoni - cena 15.000 
SIT in veleslalomske carving smuči za dobre 
smučarje Elan Integra 9.0, dolžina 180 cm, z 
vezmi Eguipe, malo rabljene za 25.000 SIT.

Tel.: 051/319 115

Prodam stanovanje v Opatiji, 65 m2, II. 
nadstropje, sončna stran, pogled na morje, in
formacije zvečer na tel.: 00385 51 715 047

Prodamo hišo na Bazoviški 31 v Ilirski 
Bistrici. Tel.: 05/714 40 34

V Ilirski Bistrici prodamo večjo dvostano
vanjsko hišo, razgibano, nadstandardno, 
večja parcela na zanimivi lokaciji, letnik 1962, 
cena 35 mio SIT.

Tel.: 031/487 227

Prodam dobro ohranjen Ford Orion 1.41 
za rezervne dele, cena po dogovoru.

Tel.: 05/714 20 92 ali 051/603 141

V Novokračinah prodam parcelo za 
vikend ali čebelnjak - asfalt, voda in elektrika 
v neposredni bližini. Tel.: 041/739 829

Prodam parcelo v Jelšanah (1500 m2) 
primerno tudi za gradnjo.

Tel.: 041/590 793

Prodam moško gorsko kolo Specialized 
Hard rock oprema Deore/Alivio, vilice z regu
lacijo, plus ostala oprema.

Tel.: 031/339 204.

Na Jurčičevi 18 v Ilirski Bistrici adaptiramo 
4 stanovanja, tri v velikosti 50 m2 in eno 70 
m2. Interesenti pokličite na 041/740 583; 
možnost dogovora o razporeditvi prostorov.

Prodam zazidljivo parcelo velikosti 2000 
m2 za gostilno Gril Danilo (v celoti ali po polovic
ah). Informacije po telefonu 031/672 050

Prodamo zazidalno parcelo. Okolica 
Ilirske Bistrice. Tel.: 05/71 42 150 ali 
041/353 397.

Prodam pomivalni vgradni stroj Candy. 
Tel.: 05/ 71 45 704

Prodam seno (bale) in domačo slovovko. 
Tel.: 05/753 03 87

Ugodno prodam kabelsko za stanovanje. 
Tel.: 070/450 033

V Ilirski Bistrici prodamo poslovno 
stanovanjsko hišo ob glavni cesti; 750m2, 
starejša, meščanska, dvonadstropna z 
visokim podstrešjem, vseljiva, vrt, dvorišče, 
parcela 800 m2, primerna za večdružinsko 
stanovanjsko hišo s poslovnimi prostori v 
pritličju 300 m2. Tel.: 05/714 50 53

Centralna peč za nafto Pensott GT 18- 
26 s komplet vgrajenim sistemom, cena po 
dogovoru. Tel.: 041 552 910

KUPIM
Kupim ali najamem enosobno ali dvosob

no stanovanje v Ilirski Bistrici.
Tel.: 040/950-125
Kupim vikend ali parcelo na Sviščakih. 

Tel.: 041/693-029 ali 031/693-029

Kupim garsonjero ali enosobno stano
vanje v Ilirski Bistrici.

Tel.: 040/141-656

Kupim stanovanje v Ilirski Bistrici.
Tel.: 040/233 913

Kupim ali vzamem v najem manjše 
stanovanje. Brane Pustovrh, Tovarniška 10, 
1000 Ljubljana

Kupim dvosobno stanovanje v Ilirski 
Bistrici.

Tel.: 031/573 943

Kupim starejšo hišo v okolici Ilirske 
Bistrice, lahko tudi manjšo kmetijo. Pogoj je 
velikost parcele nad 1.500 m2.

Tel.: 040/838 520

ODDAM
Oddam trgovski lokal v izmeri 60 m 

(Trgovina Jerica), na Plaču 7. Tel./Fax: 
05/7144467 ali 01/430-7640

V Mikozi oddamo poslovni prostor 15 m2; 
Info: 041/648 955;

Oddam opremljeno garsonjero v 
Gregorčičevi ulici v II. Bistrici.

Tel.: 041/464 165

Oddam opremljeno pisarno velikosti 15 m2 
in poslovni prostor, velik 55 m2 v OiC Trnovo, 
Vilharjeva 35. Primeren je za trgovinsko, gostin
sko ali pisarniško dejavnost in ima samostojen 
vhod. Informacije TELES d.o.o.

Tel.: 05/711 01 00; GSM:041/616 
411

STORITVE
Starejši osebi pomagam na domu.
Tel.: 031/310 410

Ugodno inštruiram matematiko, poslovno 
matematiko in statistiko.

Tel.: 041/337 767

Inštruiram angleščino in italijanščino za 
osnovno in srednjo šolo.

Tel.: 71 44 384

Oddam obnovljeno in opremljeno dvoinpol 
sobno stanovanje v Prešernovi 25/c v Ilirski 
Bistrici. Informacije na tel.: 041/ 616 411

Nudim varstvo otrok na svojem domu v 
Ilirski Bistrici, v dopoldanskem času.

Tel.: 05/7141-947

Oddam lokal v Ilirski Bistrici (bivša Plani
ka). Info: 031/453 340 ali 041/245 160

Oddamo poslovni prostor v Jelšanah, 
primeren za različne dejavnosti.

Tel.: 041/363 422

NAJAMEMI
Najamem hišo z vrtom v Ilirski Bistrici 

ali okolici.
Tel: 041/234-825

Nudim varstvo otrok na svojem domu v 
Jelšanah.

Tel.: 041/242 563 ali 05/788 50 79

Kvalitetno inštruiram matematiko, fiziko 
in kemijo.

Tel.: 040/905 356, 05/71 17 790

Inštruiram in poučujem italijanščino, 
popravljam diplomske naloge v slovenščini. 
Tel.: 040/378 888 Patricija

5-članska družina najame stanovanje v 
II. Bistrici;

Info: 031/414 616;

Lektoriram slovnične, tiskarske napake 
vseh slovenskih besedil, prevajam tudi 
hrvaška in srbska besedila.

Tel.: 040/640 429

Najamem stanovanje v Ilirski Bistrici.
Tel.: 040/233 913

V ilirski Bistrici najamem stanovanje.
Tel.: 040/473 156

ŽIVALI
Podarim psičke, stare dva meseca, 

mešančke. Mati čistokrvna Škotska ovčarka 
(Lesie).

Tel.: 05/7145-760

Čistokrvne nemške ovčarke ugodno 
prodam;

Info: 041/627 729;

Male pasemske živali, svilene kokoši, 
aurokane, nosijo jajca z zeleno lupino, race, 
muflone, štajerske kokoši prodamo!

Tel.: 041 564749

Izpiti iz slovenskega jezika za pridobitev 
državljanstva. Informacije na 041/762 724

■^ostoVb0,

/popu
I Libertvi

xxwvi

i 460.06?ll

.

>5&SIT popust

Ne zamudite ugodri lov,
:jega pooblaščenega prodajale, Lo.o,

Stilo Mul 

Doblo

AVTOTRADE, d.o.o., VRHNIKA 
SINJA GORICA 11 
1360 VRHNIKA 
tel.: 01/750 51 99 www.avtotrade@siol.net

IZJEMNA
PONUDBA

KUPCU NUDIMO MOŽNOST MENJAVE STARO ZA NOVO, UGODNE POGOJE FINANCIRANJA 
KRIJEMO STROŠKE REGISTRACIJE (CESTNINA, TABLICE, IZDAJA PROMETNEGA 
DOVOLJENJA, PRIJAVA).
VSAKEMU KUPCU NOVEGA VOZILA PA PODARIMO TUDI 4 ZIMSKE GUME.

AVTOTRADE, d.o.o., VRHNIKA 
SINJA GORICA 11 
1360 VRHNIKA

MT
www.avtotrade@siol.net
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NASMEJANI INVESTITORJI 
NA JUGOVZHODNIH TRGIH

ILIRIKA
BORZNO POSREDNIŠKA 

HIŠAn.n.

Investitorji na domačem in tujih 
kapitalskih trgih so lahko z dogodki v 
zadnjem mesecu zadovoljni. Izstopale 
so rasti cen delnic na trgih bivše Ju
goslavije, zeleno pa so bile obarvane 
borzne table tudi na glavnih mednar
odnih borznih parketih. Pozitivnem 
vzdušju se ni izognila niti Ljubljanska 
borza, kjer so zapet izstopale delnice 
Petrola in ostalih večjih podjetij, kat
erim so se pridružile delnice investici
jskih družb ter holdingov.

Največjo rast so v zadnjem obdo
bju zabeležili jugovzhodni trgi, kjer 
so nekateri indeksi od začetka leta 
pridobili že preko polovico svoje vred
nosti. Največje zanimanje je opaziti 
za nakup farmacevtskih, finančnih in 
turističnih podjetij. Turistične delnice 
so v poletnih mesecih že tradicion
alno bolj na očeh investitorjev, kar 
je tudi razlog za aktivnejše trgovanje 
z delnicami hrvaške Plave Lagune, 
Riviere Poreč, opatijske Liburnije 
Riviere Hotelov ter ostalih družb v pa
nogi. Hrvaško je v prvem polletju letos 
obiskalo 7% več turistov kot lani, kljub 
še vedno ne celoletni sezoni pa bodo 
svoj lonček v primeru nadaljevanja do
brega obiska napolnila tudi največja 
hrvaška turistična podjetja. Na borzi 
v Skopju smo bili v zadnjem mesecu 
priča aktivnemu trgovanju z delnicami 
bank in farmacevtskega podjetja Alka
loid. Alkaloid se resneje še ne omenja 
kot potencialna prevzemna tarča, 
vendar bi lahko zaradi povečanega 
interesa tujih farmacevtov za nakupe 
podjetij na Balkanu postal s tega

vidika zanimiv v prihodnje.

Na slovenskem trgu smo dodobra 
zakorakali v sezono objav polletnih 
rezultatov. Petrol je uspel vtem obdo
bju povečati dobiček za 44%, vendar 
zajeten del dobička predstavlja prejet 
denar iz dobljenih tožb proti državi in 
občini Nova Gorica. Kljub izboljšanju 
poslovanja pa na trenutno tržno ceno 
še vedno v največji meri vplivajo 
predvsem informacije o možni prodaji 
Petrola, saj je njegova delnica glede 
na poslovanje primerljivih podjetij v 
regiji precenjena. Trendu pozitivnih 
rezultatov v farmacevtski panogi na za
hodnih trgih je sledila tudi pričakovano 
dobra rast poslovanja našega farma
cevta, pri katerem se je dobiček v 
polletju povečal za 23%. Glede na 
objavljene rezultate v farmacevtski 
panogi lahko sklepamo, da najboljše 
dobičke kujejo podjetja, ki proizvajajo 
zdravila za bolezni srca in ožilja ozi
roma poslujejo na vzhodnoevropskih 
trgih. Prodaja Krke je v največji meri 
usmerjena v države bivše Sovjetske 
zveze, poleg tega pa okrog polovico 
celotnega proizvodnega asortimana 
ustvarijo z zdravili za bolezni srca in 
ožilja, zato lahko predvidevamo, da 
našega največjega farmacevta čaka 
še svetla prihodnost. Na svoj račun 
so v preteklem mesecu prišli tudi 
lastniki idov in holdingov, mnogi med 
njimi imajo v lasti te delnice še iz časa 
lastninjenja. Razlog za rast delnic v 
tem segmentu je diskont tržne cene 
glede na pošteno vrednost naložb 
pri idih in konsolidacija lastništva pri 
holdingih.

Kljub nevarnosti terorističnih na
padov, vojnem žarišču na Bližnjem

Vzhodu in visokim cenam surovin 
so mednarodni borzni trgi v zadn
jem mesecu beležili pozitiven trend. 
Iz tega lahko sklepamo, da so se 
ljudje na nestabilne svetovne razmere 
nekako že kar navadili. Cena sodčka 
črnega zlata seje po umiritvi razmer v 
Libanonu na Newyorški borzi spustila 
na 70 USD, kar je nekoliko negativno 
vplivalo na cene delnic v naftni in
dustriji. Kljub temu naftna podjetja in 
podjetja v energetski panogi objavljajo 
nadpovprečno dobre rezultate, zaradi 
povečanega povpraševanja po ener
gentih pa si lahko dobro poslovanje 
obetamo tudi v prihodnje. Ameriška 
centralna banka je na zadnjem zase
danju pustila ključno obrestno mero 
nespremenjeno, zadnje objave in
flacije in gospodarske rasti v tej 
državi pa kažejo, da bi si lahko po 17 
zaporednih dvigih nekoliko spočila. 
Zaradi odvisnosti glavnih svetovnih 
ekonomij od ameriškega gospodarst
va je ta informacija vzpodbudila kupce 
delnic ne samo v Ameriki, ampak tudi 
na ostalih razvitih in razvijajočih se 
svetovnih trgih.

Naložbe v delnice sodijo med 
bolj tvegane načine plemenitenja 
sredstev, vendar so tu med višjimi 
tudi pričakovani donosi. Investitorji 
imajo več možnosti vstopa na borzne 
trge. Glede na izkušnje sodi zaupanje 
denarja upravljavcu premoženja med 
bolj optimalne rešitve, zato je lahko 
ta odločitev dober recept za miren 
spanec.

ILIRIKA Borzno posredniška 
hiša d. d.

Andraž Vrh, upravljavec 
premoženja

Volivke in volivce obveščamo, daje bil v Uradnem listu 
RS, št. 86 z dne 11.8.2006 objavljen naslednji razpis 
rednih volitev članov svetov krajevnih skupnosti v Občini 
Ilirska Bistrica:

OBČINA ILIRSKA BISTRICA 
URAD ŽUPANA

Na podlagi 110. in 111 .člena Zakona o lokalnih volitvah 
(Uradni list RS, št. 72/93, 7/94, 33/94, 61 /95, 70/95, 
51/02, 72/05), 34.člena in 2.odstavka 58. člena Statuta 
Občine Ilirska Bistrica (Uradne objave Primorskih novic, št. 
18/95, 18/97, 30/98 in Uradni list RS, št. 31/99)

RAZPISUJEM
volitve v svete krajevnih skupnosti na območju Občine 

Ilirska Bistrica

1. Volitve za člane svetov krajevnih skupnosti na območju 
Občine Ilirska Bistrica bodo v nedeljo, dne 22. oktobra 
2006.

2. Volišča se bodo odprla ob 7.00.uri zjutraj, zaprla pa ob 
19.00. uri istega dne.

3. Za dan razpisa volitev, s katerim pričnejo teči roki za 
volilna opravila, se šteje 21. avgust 2006.

4. Za izvedbo volitev skrbi Občinska volilna komisija.

Številka: 041-5/2006 
Datum: 8.8.2006

ŽUPAN
^OBČINE ILIRSKA BISTRICA: 

Anton SENKINC, univ.dipl.ekon., I.r.

K) k a r e z Papirnica
RGOVINA IN STORITVE d.o.o. '—--------------------------------------------TRGOVINA IN STORITVE d

tel.: -386 (0)5/714 23 68 Gregorčičeva 26, 6250 Ilirska Bistrica

Exlraflamc

RAČUNALNIKI 
ŽE OD

76.000,00 SIT

SERVIS RAČUNALNIKOV
za računalnike kupljene 
pri nas nudimo
50% popusta na 
servisno storitev

PREDPLACNISKI PAKETI

: 1 mobil

hi, mo bi7
najcenejši pogovori v vsa omrežja

HIGH - TECH - PRODUCTS

KMP

KOMPA TIBILNE KARTUŠE 
! tudi do 70%) nizi e cene!

NOVO !!!
PEČI NA PELETE 
BREZ DIMNIKA

NAJCENEJŠE OGREVANJE

UGODNE CENE ŠOLSKIH 
POTREBŠČIN :

zvezki, peresnice , ovitki, mape, 
šolske torbe, PILOT program,...

Možnost prikopa na radiatorje, 
kaminske peči, ...

redit na 6,12,24 
-------- obrokov

(do 300.000 sit)
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Na podlagi 9. člena Pravilnika o štipendiranju (Ur. objave glasila Snežnik, 
št. 3/2000, z dne 31.5.2000) Občina Ilirska Bistrica po sklepu župana

KADROVSKE 
ŠTIPENDIJE OBČINE 
ILIRSKA BISTRICA

I. Občina Ilirska Bistrica razpisuje kadrovske štipendije za študijsko/ 
šolsko leto 2007/2007 za naslednje programe in smeri izobraževanja:

- doktor medicine - 1 štipendija
- doktor stomatologije - 1 štipendija
- logoped ali psiholog- 2 štipendiji
- prof. slovenščine ali prof. angleškega jezika (ali dvopredmetni program 

s kombinacijo navedenega) -1 štipendija
- prof. kemije (ali dvopredmetni program - biologija ali fizika s kombinacijo 

navedenega) - 1 štipendija

- 3 štipendije, za katere lahko kandidirajo študenti vpisani v univerzitetne, 
visokošolske ali višješolske programe in smeri izobraževanja s področja: 
arhitektura, gradbeništvo, geodezija ali komunala

- 2 štipendiji, za katere lahko kandidirajo študenti vpisani v univerzitetne 
programe in smeri izobraževanja s področja: prof. glasbene vzgoje, prof. (ali 
akademski glasbenik) klavirja, prof. (ali akademski glasbenik) pihala - trobila 
ali drugi programi študija na Akademiji za glasbo

- 3 štipendije, za katere lahko kandidirajo študenti vpisani v naslednje 
univerzitetne ali visokošolske programe in smeri izobraževanja s področja: 
strojništva, elektrotehnike, agronomije, informatika-računalništvo.

- 4 štipendije za srednješolske strokovne programe tehniške smeri ali 
tehnično gimnazijo(strojna, elektro, gradbena, računalništvo-informatika)

II. Na razpis se lahko prijavijo kandidati - dijaki in študenti, ki imajo status 
študenta (redni študij), so slovenski državljani, imajo stalno prebivališče v 
Občini Ilirska Bistrica in ki imajo povprečno oceno učnega uspeha najmanj 
6,7 oziroma najmanj dober učni uspeh v zadnjem šolskem letu.

III. Kandidati naj k prijavi na razpis priložijo:
- izpolnjeno vlogo za pridobitev štipendije na obrazcu DZS, Obr. 1,51,
- potrdilo o državljanstvu Republike Slovenije,
- potrdilo o stalnem prebivališču,
- potrdilo o vpisu v šolskem oziroma študijskem letu 2006/2007,
- dokazilo o učnem uspehu prejšnjega šolskega oziroma študijskega 

leta,
- dokaz o materialnem stanju družine - dohodninsko odločbo in obvestilo 

o višini katastrskega dohodka,
- kratek življenjepis.

IV. Rok za oddajo prijav je: za dijake do 15. septembra 2006; za študente 
do 15. oktobra 2006.

Prijave brez zahtevane dokumentacije in posredovane po razpisnem roku 
ne bodo upoštevane pri obravnavi za podelitev štipendije.

Kandidati bodo o izbiri obveščeni predvidoma v roku 20 dni po zaključku 
razpisa.

V. Prijave z zahtevano dokumentacijo pošljite na naslov: Občina Ilirska 
Bistrica, Urad župana, Bazoviška cesta 14, 6250 Ilirska Bistrica, s pripisom 
“Razpis kadrovskih štipendij za študijsko/šolsko leto 2006/2007”.

Dodatna pojasnila glede razpisa štipendij lahko dobite na tel.: 05 71 
41 361.

OBČINA ILIRSKA BISTRICA

TELES
Ilirska
Bistrica

z_ mMKLmn HMMMIMiF

50 TELEVIZIJSKIH IN 20 RADIJSKIH PROGRAMOV
kabelski internet BREZ OMEJITVE že od 2.900 SIT naprej

TELES, telekomunikacije, d.o.o.
Vilharjeva 35,6250 Ilirska Bistrica

[PMISMSMM ŽŽS žW) MM

OBČINA ILIRSKA BISTRICA 
Bazoviška 14 
6250 Ilirska Bistrica

Številka: 352-26/2006 
Datum: 11.08.2006

Občina Ilirska Bistrica, Bazoviška cesta 14, 6250 Ilirska Bistrica, izdaja na podlagi Pravilnika o 
dodeljevanju neprofitnih stanovanj v najem (Ur. list RS, št. 14,34/2004) ter na podlagi razpisa za dodelitev 
neprofitnih stanovanj v najem objavljenega v časopisu Snežnik z dne 31.03.2006) naslednjo

PREDNOSTNO 
LISTO B

ZA DODELITEV NEPROFITNIH STANOVANJ V NAJEM

PROSILEC ŠT. DRUŽ.ČLANOV ŠT. TOČK

1. Hirsch Elena, Tomšičeva 3, 6250 Ilirska Bistrica 3 230
2. Udovič Jože, Levstikova 25, 6250 Ilirska Bistrica 1 200
3. Truzzardi Marko, Rozmanova 24 f, 6250 Ilirska Bistrica 1 120

OBČINA ILIRSKA BISTRICA

^/////////////////////////////////////////////^^^^^

OŠ ANTONA ŽNIDERŠIČA ILIRSKA BISTRICA 
OE LJUDSKA UNIVERZA 
Rozmanova 25 b, 6250 Ilirska Bistrica

vabi k vpisu v programe:
• srednje šole: programi trgovec, trgovec prekvalifikacija, ekonom

ski tehnik SSI (4-letni program), ekonomski tehnik PTI (2-1 etn i 
program)

• tečaji tujih jezikov: začetni in nadaljevalni tečaji angleščine, 
nemščine, italijanščine, francoščine in španščine

• Excel: 20-urni tečaj Excela

• UŽU - BIPS »Beremo in pišemo skupaj«: program družinske 
pismenosti, namenjen staršem in otrokom od 1. do 3. razreda 
devetletke

• študijski krožki: Beremo z Manco Košir, Uporaba digitalnega fo
toaparata, Restavratorstvo, Ples za sprostitev, Osnove slikarske 
tehnike

• računalniško opismenjevanje odraslih: 60-urni tečaj OS VVindovvs, 
VVord za VVindovvs,Povver Point, Internet in e-pošta

Programi UŽU-BIPS, računalniško opismenjevanje odraslih in študijski 
krožki so sofinancirani iz sredstev MŠŠ in ESS in so za udeležence 
BREZPLAČNI!

Informacije in prijave:
OŠ Antona Žnideršiča Ilirska Bistrica 
OE Ljudska univerza Ilirska Bistrica 
telefon 05 714 50 22
e-pošta: stikssvetom-oskpaz@guest.arnes. si 
http://www.2arnes.si/~oskpaz1s/index.htm

| DAN ODPRTIH VRAT - ponedeljek, 11. september 2006

\///////////////////////////////////////////////////////////////////^^^^

! ©®27©[y <33 mm mnumamasi,, [?ia[w®§&raB so ;
j KMJfŠ£M&DBKI<DB 2 \

INI-UKMAUJt:
Denis Bonano
Nav Star
Spinčiči 70 a
HR- 51215 KASTAV

Telefon: ++385 (051) 27 63 25
Gsm: ++385(091) 170 4069
FAX: ++385 (051)|7 75 71
E-pošta: navslar-cruising@hi.t-com.hr
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GOSTILNA s prenočišči

i i k i
, ^ Ema Deželak s.P.

Dolenje 64, 6254 Jelšane

lsr
NOTRANJSKI RADIO LOGATEC D.O.O.

□ = 0 ° D (5)77 o D (MlCrOs:
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Šolski center Postojna 
VIŠJA STROKOVNA ŠOLA
Cesta v Staro vas 2, Postojna

vabi k vpisu za študijsko leto 2006/07 v 
programa

POSLOVNI SEKRETAR (VI. st. izobrazbe) 
STROJNIŠTVO (VI. st. izobrazbe)

redni in izredni študij

Informacije: tel.: 05/ 721 23 30 in 
05/ 721 23 31

spletna stran: www.vs-po.edus.si 
e-pošta: vs.postojna@guest.arnes.si

Z Drugo prijavo za vpis v višje šole 
se lahko prijavite od 1.8. do 6.9.2006
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Informacije za ustanovitev, razvoj in 

poslovanje podjetij

Hitrejša in cenejša ustanovitev podjetij 

Poenostavitev postopkov po 

elektronskih poteh za potencialne in 

obstoječe podjetnike 

Storitve podjetniškega svetovanja 

po subvencioniranih cenah v okviru 

programa vavčerskega svetovanja

Vse na Enem Mestu, na vstopni točki VEM, 
brez administrativnih ovir

CRA

Projekt sofinancira Evropska unija
REPUBLIKA SLOVENIJA

MINISTRSTVO ZA GOSPODARSTVO

Območna razvojna agencija »A„A#%A# c!
Krasa In Brkinov WWW.OlQ.5l

razvojni, center
ILIRSKA BISTRICA

www.rc-ilb.net
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OBVESTILO
Prostovoljno gasilsko društvo II. 

Bistrica obvešča vse občanke in 
občane Ilirske Bistrice, da bo zaradi 
gasilske parade v nedeljo 10. sep
tembra 2006 od 14 do predvidoma 
15.30 ure zapora Gregorčičeve in 
Vilharjeve ulice. Cesti bosta zaprti 
od odcepa za zdravstveni dom pa 
do odcepa za gasilski dom oziroma 
do Trnovske ulice.

Obvoz bo urejen po ulici Nikola 
Tesle in po Vojkovem drevoredu. 
Povezava med Vilharjevo cesto in 
Šercerjevo cesto ( za Knežak) bo 
skozi TIB Transport.

Prostovoljno gasilsko društvo 
se opravičuje za morebitne 
nevšečnosti.

PGD II. Bistrica
<xx><x><x»o<x<><x><x><x><>č<x><x>oo<x>o<><x><x><><x>o<x><x>oo<x>o<>o

VABLJENI 
V PROSTORE
TURISTIČNO 

INFORMACIJSKEGA 
CENTRA ILIRSKA 
BISTRICA - 7/C

Turistično informacijski center 
Ilirska Bistrica deluje v sklopu Raz
vojnega centra Ilirska Bistrica.

Turistično informacijski center 
je za vas pripravil veliko ponudbo 
turističnih spominkov in poslovnih 
daril, spekter razglednic, ki se 
navezujejo na kraje po občini Ilir
ska Bistrica, prospekte in brošure 
po občini in drugih krajih v Slov
eniji, predstavitveni DVD o Slov
eniji vključno z našimi kraji, turistična 
karta Snežnik, biografija o Dragotinu 
Ketteju, zbirka Kettejevih vedrejših 
pesmi, fotografije o Ilirski Bistrici 
in okolici, CD-je domačih ansam
blov in pevskih skupin, trenutno pa 
imamo razstavo naravne in kulturne 
dediščine ter priložnostno razstavo z 
različnimi motivi, ki jo je pripravil Foto 
klub Sušeč Ilirska Bistrica.

Skratka, ponudba je pestra, zato 
vljudno vabljeni

Mojca Memon
oooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooo

DRUŽINSKE
SKUPINE
AL-ANON

Pomoč svojcem in prijateljem 
Alkoholikov!

Alkoholizem ni samo bolezen 
posameznika, ampak je to družinska 
bolezen. Če trpite zaradi pitja ne
koga od vaših bližnjih in potrebujete 
anonimno in brezplačno pomoč, vas 
toplo vabimo, da se nam pridružite, 
ne glede na to, ali vaš alkoholik še 
pije ali ne.

Vsak četrtek imamo srečanja tudi 
pri vas, in sicer na Centru za socialno 
delo v Ilirski Bistrici. Pokličite na tel. 
št. 041 590 789 ali 01 432 30 01

Lahko obiščete tudi našo spletno 
stran: www.al-anon-drustvo.si ali nam 
pišete na e-naslov: alanon@email.si

PROSTOVOLJNO GASILSKO 

DRUŠTVO ULMSKA BISTRICA 

Vos ob svoji 120 letnki ustanovitve

m delovanja vaU na pmmovanje.

Program:

Sobota, 09. september 2006

9.30 Gasilska prikazna vaja tehničnega 
reševanja (kamionsko parkirišče 
TIB Transport d.d. Ilirska Bistrica).

Nedelja, 10. september 2006

11.00 Svečana seja PGD Ilirska Bistrica 
(gasilski dom II. Bistrica),

14.00 Gasilska parada v Trnovem:
- mimohod gasilk in gasilcev iz Slovenije 

in Hrvaške,
- mimohod pripadnikov drugih služb za 

zaščito in reševanje,
- stara gasilska vozila in oprema,
- nova gasilska vozila in oprema,
- Tv/irling klub logaških mažoret,
- Pihalni orkester Ilirska Bistrica, 
(Gregorčičeva in Vilharjeva cesta, 
osrednji del pred bivšim “hotelom Turist’),

16.00 Svečani prevzem novega tehnično- 
reševalnega vozila z dvigalom 
(gasilski dom II. Bistrica),

17.00 Gasilska veselica z bogatim srečelovom 
in ples z ansamblom Ventilčki,
za hrano in pijačo bo poskrbljeno,
(gasilski dom II. Bistrica).

PRVI KORAKI V 
PROMETU

Novo šolsko leto je pred vrati. Da bi bili prvi koraki naših 
otrok varnejši, vas naprošamo za obvestilo:

»Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu občine Ilir
ska Bistrica opozarja voznike in druge udeležence v prometu na 
otroke, ki se bodo v novem šolskem letu prvič podali v šolo.

Bodite strpni, prijazni, upoštevajte omejitve in navodila 
policistov in prostovoljcev ZŠAM. Otroci so naše bogastvo, 
zato poskrbimo za njihovo varnost. Srečno!«

STROGO RESNO
Tone, Zlatko in Milenko lovijo ribe. Pa ulovijo zlato ribico 

in tajim reče:
“Prosim, prosim, spustite me! Izpolnim vam tri želje.” 
In Zlatko ustreli: “Naj Tone ne postane župan!" in puf... 

Tone ne bo župan.
Tone ne čaka dolgo: “Naj Zlatko ne bo župan!”puf... 

Zlatko ni župan...
Milenko malo premisli in reče: “Če je pa tako, pa meni 

le eno kavo, prosim.”

VdUIHIU Vdb, Ud 56 z d VcL llMUlllldUJ uyid5iie

v NLB Poslovalnici Pivka, Kolodvorska 14b ali 
nas pokličite na tel.: 05-757-01-50.

www.nlb.si
V'V

JP


